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خبر

تصویب کلیات طرح اصلاح قانون کنکور
سهم قطعی معدل در کنکور به مدت ۳ سال لغو شد 

نمایندگان مجلس شورای اسلامی کلیات طرح اصلاح قانون 
آموزش  مراکز  و  دانشگاه ها  در  دانشجو  پذیرش  و  سنجش 

عالی کشور را به تصویب رساندند.
دیروز،  علنی   جلسه  در  اسلامی  شورای  مجلس  نمایندگان 
اصلاح  طرح  درباره  تحقیقات  و  آموزش  کمیسیون  گزارش 
مراکز  و  دانشگاه ها  در  دانشجو  پذیرش  و  سنجش  قانون 
به  را  طرح  این  کلیات  و  بررسی  را  کشور  عالی  آموزش 

تصویب رساندند.
باید در سراسر کشور عدالت آموزشی رعایت شود

کمیسیون  سخنگوی  فلاحی،  احمدحسین  حجت الاسلام 
آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی در دفاع از کلیات 
آموزشی  عدالت  کشور  سراسر  در  باید  گفت:  طرح،  این 

رعایت شود.
اینکه مسئله کنکور یک موضوع تخصصی است  بیان  با  وی 
که سال ها است کشور را درگیر کرده است و حتماً باید نگاه 
طرح  این  در  داشت:  اظهار  باشد،  حوزه  این  در  تخصصی 
تاکید شده در آزمون هایی که توسط آموزش و پرورش برگزار 

می شود، استانداردهای لازم مورد توجه قرار گیرد.
کیفیت آموزش در همه نقاط ایران یکسان نیست

این طرح،اظهار داشت:  با کلیات  محمد رشیدی در موافقت 
از  متعدد  مراجعات  و  میلیونی  پیامک های  که  است  ماه  چند 
مسئول  آن ها،  نماینده  عنوان  به  ما  لذا  داریم،  جوانان  سوی 

دنبال کردن نگرانی های آن ها هستیم.
نماینده مردم کرمانشاه در مجلس شورای اسلام تصریح کرد: 
سه  فرهنگی،  انقلاب  عالی  شورای  مصوبه  از  پیش  مجلس 
اصلاحاتی  به  نیاز  اگر  که  داشت  مورد  این  در  قانون  نوبت 
صرفاً  نباید  قبولی  ملاک  می شد.  انجام  مجلس  در  باید  بود، 

آزمون باشد.
انقلاب  عالی  شورای  کرده،  قانون گذاری  مجلس  که  جایی 
ادامه جلسه، حجت الاسلام محمدتقی  نکنددر  فرهنگی ورود 
نقدعلی نیز در موافقت با کلیات طرح اصلاح قانون سنجش 
و پذیرش دانشجو، گفت: جایی که مجلس قانون گذاری کرده 
شورای عالی انقلاب فرهنگی نباید ورود کند. مجلس درباره 
این موضوع در سال ۹۲ مصوبه ای داشت که بر مصوبه شورای 

عالی انقلاب فرهنگی تقدم دارد.
نماینده مردم خمینی شهر در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: 
متأسفانه ماه ها است که با اعصاب و روان دانش آموزان بازی 
شده و صدها پیام و تماس از طرف دانش آموزان به نمایندگان 
دانشجو  پذیرش  در  معدل  تأثیر  قطعاً  گرفته می شود.  مجلس 
در دانشگاه ها اهمیت دارد، اما بدون فراهم بودن زیرساخت ها 
تأثیر  اتخاذ کرد.  را  این تصمیم مهم  نباید  به شکل فوری  و 
قطعی معدل در مصوبه کمیسیون آموزش به شورای سنجش و 

پذیرش واگذار شده است.
مغایرتی  هم  با  فرهنگی  انقلاب  شورای  و  مجلس  نظر 

ندارد
طرح  کلیات  با  موافقت  در  کارنامی  بابایی  علی  همچنین 
مذکور، گفت: برخی در شرایط فعلی این طور وانمود می کنند 
انقلاب  عالی  شورای  مصوبه  که  جاهایی  در  مجلس  که 
این  به  پاسخ  در  که  کند  ورود  نباید  است،  مدنظر  فرهنگی 
ادعاها باید گفت که اتفاقاً شأن مجلس همین است. مجلس هر 
جا احساس کند حقی از مردم گرفته می شود، باید به آن مسئله 

پرداخته و آن موضوع را برطرف کند.
وی بیان کرد: نظر مجلس و شورای انقلاب فرهنگی در این 
بخش با هم مغایرتی ندارد. ما می خواهیم ابتدا به کلیات طرح 

فوق رأی دهیم و حتماً در جزئیات نظر نمایندگان اخذ خواهد 
شد.

باید مقابل مافیای کنکور بایستیم
طرح  این  کلیات  با  مخالفت  در  خضریان  علی  ادامه،  در 
نداشته  مردم  برای  آبی  که  کنیم  اقدامی  نباید  اینکه  بیان  با 
انتخابات باشد، گفت: در این طرح  باشد و صرفاً نانی برای 
اصلاحی نیز سوابق تحصیلی دانش آموزان مورد نیاز است و 
کار جدیدی صورت نگرفته که بخواهیم مصوبه شورای عالی 

انقلاب فرهنگی را تغییر دهیم.
بر  تاکید  با  اسلامی  شورای  مجلس  در  تهران  مردم  نماینده 
در  داشت:  اظهار  بایستیم،  کنکور  مافیای  مقابل  باید  اینکه 
آزمون تشریحی امکان تقلب کمتر می شود و برگزاری آزمون 
راه  آموز  دانش  تحصیل  محل  مدرسه  از  غیر  مدرسه ای  در 

تقلب را می بندد و معلم هایی که برگه ها را تصحیح 
با ورود مجلس به مسئله کنکور در مقطع فعلی مخالفم

طرح  کلیات  با  مخالفت  در  زاهدی  محمدمهدی  همچنین 
ورود  با  گفت:  دانشجو،  پذیرش  و  سنجش  قانون  اصلاح 
هستم،  مخالف  زمانی  مقطع  این  در  کنکور  مسئله  به  مجلس 
چرا که بعد از ورود شورای عالی انقلاب فرهنگی به این مهم 
مصلحت نیست مجلس به آن ورود کند و قطعاً شورای نگهبان 

در مورد آن موضع گیری خواهد کرد.
تأثیر قطعی معدل در این طرح از بین نرفته است

معین الدین سعیدی هم در مخالفت با کلیات این طرح، گفت: 
ما با در نظر گرفتن این طرح یا تأثیر قطعی معدل را کاهش 
می دهیم یا از بین می بریم. این طرح به دغدغه های مردم پاسخ 
نمی دهد و باعث تغییرات اساسی در قانون و عملکرد سازمان 

سنجش نمی شود.
وی ادامه داد: با در نظر گرفتن این طرح متأسفانه بچه های مردم 

را در موضوع حذف تأثیر قطعی معدل سر کار می گذاریم.
فعلًا زمان مناسبی برای تغییر قانون کنکور نیست

در  سنجش  سازمان  رئیس  پورعباس،  عبدالرسول  همچنین 
جریان بررسی کلیات طرح اصلاح قانون سنجش و پذیرش 
گفت:  کشور،  عالی  آموزش  مراکز  و  دانشگاه ها  در  دانشجو 
برگزاری  برای  حساسیت هایی  مجلس،  مختلف  دوره های  در 
تحت  سنجش  سازمان  و  داشت  وجود  سراسری  آزمون های 

نظارت مجلس توانست کارهای خود را به خوبی پیش ببرد.
به  کنکور  قانون  اصلاح  طرح  ارجاع  با  نمایندگان  مخالفت 
شورای  مجلس  کلیات،  تصویب  از  آموزشپس  کمیسیون 

اسلامی وارد بررسی جزئیات این طرح شد.
پذیرش  و  سنجش  قانون  اصلاح  طرح  یک  ماده  نمایندگان 
دانشجو در دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی کشور را حذف 

کردند که در این ماده سابقه تحصیلی تعریف شده بود.
در ادامه جلسه جمعی از نمایندگان از رئیس جلسه خواستند 
که این طرح به دلیل تغییرات اعمال شده در آن به کمیسیون 
آموزش ارجاع شود که مصری، رئیس جلسه رأی استمزاجی 
برای برگشت به کمیسیون از مجلس گرفت که نمایندگان با 

آن مخالفت کردند.

منظر فرهنگی ماسوله« با مخالفت ایکوموس، رأی یونسکو را 
برای ثبت جهانی نگرفت و برگشت خورد و فرصت دیگری به 
ایران داده شد تا پس از رفع نواقص، این پرونده بازبینی شود. 
به گزارش ایسنا، چهل وپنجمین اجلاس کمیته میراث جهانی 
که  شده  برگزار  درحالی  عربستان  ریاض  شهر  در  یونسکو 
و  است  بررسی  درحال  طبیعی  و  تاریخی  میراث  پرونده   ۵۰
 ۵۴ شد  موفق  دارد،  حضور  آن  در  پرونده  سه  با  که  ایران 
کاروانسرای تاریخی با قدمت از ساسانی تا قاجار را در قالب 
و  کند  اضافه  یونسکو  میراث جهانی  فهرست  به  پرونده  یک 
پرونده نفس گیر و پربحث منظر فرهنگی ماسوله نیز دیفر شد.

به جز کاروانسراها، ایران دو پرونده »الحاق جنگل های دیزمار 
به جنگل های هیرکانی« و »منظر فرهنگی ماسوله« را در اجلاس 
ریاض یونسکو ارائه کرده بود که به پیشنهاد یونسکو قرار شد 
جنگل دیزمار در قالب پرونده ارسباران به یونسکو ارائه شود 
و پرونده پرچالش »منظر فرهنگی ماسوله« نیز با ایرادهای زیاد 
نماینده ایکوموس مواجه و گفته شد مدارک و مستندات کافی 
این  بر  ایکوموس  نظر  نتیجه  ندارد و در  پرونده وجود  روی 
این پرونده در کمیته میراث جهانی یونسکو پذیرفته  بود که 
نشود و درخواست دیفر )رفع ایرادهای پرونده و بررسی در 
اجلاس های سال های بعد( و ریفر )رفع ایراد جزئی و بررسی 
فرصتی  که  دفاعیات گفت  به  پاسخ  در  و  کرد  نوبت(  بدون 

برای بازبینی پرونده نیست.
روسیه،  امارات،  عمان،  کشورهای  نمایندگان  وجود  این  با 
کردند  اظهارنظر  پرونده  این  از  دفاع  در  نیجریه  و  عربستان 
بیشتر  توجه  داشتند.  را  ایکوموس  تجدیدنظر  درخواست  و 
نمایندگان این کشورها بر ساختار تاریخی - اسلامی ماسوله 

بود.
مثبت روی جذابیت های  نظر  با وجود  ژاپن  نماینده  همچنین 
گردشگری ماسوله، ایرادهایی را هم به این پرونده وارد کرد 
ایکوموس  و  ایران  بین  زیادی  بحث های  که  داشت  اشاره  و 
نماینده  باره  این  در  است.  داشته  وجود  پرونده  این  درباره 
بیشتر  ایکوموس  ایرادهای  شد  یادآور  یونسکو  در  روسیه 
که  برمی گردد  ارتباطات  بودن  محدود  و  کرونا  دوران  به 

تردیدهایی را در محتوا ایجاد کرده بود. در نهایت، نمایندگان 
کشورهایی از جمله یونان، هند، ایتالیا، آرژانتین و تایلند نیز 
همچون ژاپن تاکید داشتند لازم است روی این پرونده تأمل 
بیشتری شود و پروند دیفر )رفع نواقص و تکمیل پرونده برای 
آن  مستندات  و  مدارک  تا  شود  یونسکو(  بعدی  اجلاس های 

تکمیل شود.
رسول وطن دوست، نماینده میراث فرهنگی ایران در یونسکو  
فرستاده  زیادی  مدارک  ایران  گفت:  پرونده  این  از  دفاع  در 
مدیریت و حفاظت  به  نسبت  ایکوموس  متوجه شدیم  است. 
ماسوله رضایت دارد. او همچنین از ایکوموس دعوت کرد به 
ایران و ماسوله سفر کند و مدارک و مستندات را از نزدیک 

مشاهده کند.
منظر فرهنگی ماسوله از سال ۲۰۰۷ میلادی در »فهرست در 
انتظار« میراث جهانی یونسکو قرار داشت و به زعم وزارت 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی، به لحاظ حفاظتی 
و مدیریتی از شرایط قابل قبولی برای نامزدی ثبت در فهرست 
پیشنهادی  پرونده  از همین رو  بود،  برخوردار  میراث جهانی 
»منظر فرهنگی ماسوله« بنا بر نظر مشورتی و مصوبه شورای 
ملی ثبت آثار در سال ۱۴۰۰ به دبیرخانه مرکز میراث جهانی 

یونسکو فرستاده شد تا در اجلاس ۲۰۲۳ بررسی شود.
ارزیابی میدانی پرونده ماسوله از سوی شورای جهانی بافت ها 
توسط   ۱۴۰۱ تابستان  در  )ایکوموس(  تاریخی  بناهای  و 
کارشناس اعزامی یونسکو انجام شد. گزارش ارزیاب یونسکو 
نیز حائز جنبه های مثبت بود. نعیمه بن کاری، ارزیاب یونسکو 

که در مهرماه ۱۴۰۱ به ایران آمده بود، پس از بررسی ماسوله، 
معماری  نظر  از  زیاد و خوبی  ارزش های  »ماسوله  بود:  گفته 
او  است.«  توجه  قابل  که  دارد  انسانی  وجه  آن  کنار  در  و 
پرونده  ایکوموس  این که  از  »قبل  بود:  کرده  اظهار  همچنین 
ماسوله را به من بدهد، هیچ شناختی درباره آن نداشتم و با 
مطالعه این پرونده به آن علاقه مند شدم و با آمدنم به ایران و 
دیدن این شهر از نزدیک متوجه شدم که فقط جلد کتاب را 
خوانده ام و صفحات جدیدی از ماسوله را کشف کردم و در 

ذهنم ثبت شد.«
از آغاز  این وجود، در شهریورماه ۱۴۰۲، چند هفته پیش  با 
ریاض  در  یونسکو  جهانی  میراث  کمیته  پنجمین  چهل و 
عربستان، گزارشی منسوب به شورای جهانی بافت ها و بناهای 
تاریخی )ایکوموس(، بازوی مشورتی یونسکو در پرونده های 
ثبت جهانی میراث فرهنگی منتشر شد که نوشته بود: »ماسوله 
ظرفیت ثبت جهانی دارد، اما پرونده تدوین شده آن که سال 
اساسی  ایرادات  حاوی  شد،  داده  تحویل  یونسکو  به   ۲۰۲۱
است و به همین دلیل ایکوموس درخواست رد پرونده ثبت 

جهانی ماسوله را دارد.«
میراث  احیاء  و  حفظ  و  آثار  ثبت  پیشین  مدیرکل  پاسخ  اما 
معنوی و طبیعی وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی که در تهیه پرونده منظر فرهنگی ماسوله نیز نقش داشته 
و هم اینک در اجلاس یونسکو حضور دارد، به نظر یونسکو 
ایکوموس  نظر  درباره  مطرح شده  »شائبه های  که  بود  این 
راجع به پرونده ماسوله، به ابهاماتی برمی گردد که ایکوموس 
کارشناسان  با  کامل  ارتباط  امکان  نبود  به دلیل  علی الظاهر 
تهیه کنندۀ پرونده، وارد کرده است. بدیهی است این موضوع 
در  ماسوله  جهانی  ثبت  موضوع  طرح  برای  را  نگرانی هایی 
کمیته میراث جهانی فراهم می کرد، از این رو در ماه گذشته، 
هیأتی از کارشناسان متخصص در حوزه ثبت جهانی از سوی 
وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی به یونسکو 
اعزام شدند و رایزنی های لازم در راستای بازتبیین ارزش های 
اعضای  با  مطرح شده  ابهامات  رفع  و  ماسوله  فرهنگی  منظر 

کمیته میراث جهانی به انجام رسید.«

پرونده »ماسوله« از یونسکو برگشت خورد 
 فرصت یونسکو به ایران برای رفع نواقص

با  پتروشیمی که  ارز، شرکت های  نرخ تسعیر  تغییر  از  پیش 
خوراک ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومانی محصولاتشان تولید می شد، 
به  تومان  هزار   ۳۸ نرخ  با  را  از صادرات خود  ارز حاصل 

بانک مرکزی می فروختند.
صادرکنندگان  اتحادیه  هیأت مدیره  عضو  حسینی  حمید 
مهر  با  گو  و  در گفت  پتروشیمی  و  گاز  نفت،  فرآورده های 
گفت: تغییر نرخ تسعیر ارز خوراک و محصولات پتروشیمی، 
داشتند  تاکید  انجام آن  بر  بود که کارشناسان  اقدامی  همان 
از سال ها تجربه و دیدن  بعد  ارز  چرا که چند نرخی بودن 
اصلاح،  این  با  همچنین  ندارد؛  معنی  آن  دوباره  پیامدهای 
درآمد دولت افزایش پیدا خواهد کرد و نگرانی دولت بابت 

کسری بودجه کم خواهد شد.
صادرات  دلار  میلیارد   ۱۵ کم  دست  کرد:  اظهار  حسینی 
با خوراک  این محصولات  پتروشیمی داریم که  محصولات 
از  حاصل  ارز  اما  می شد  تولید  تومانی   ۵۰۰ و  هزار   ۲۸
به  تومان  هزار   ۳۸ نرخ  با  پتروشیمی  محصولات  صادرات 
بانک مرکزی فروخته می شد. به این ترتیب یک منفعت بزرگ 
از جیب عده ای فعال در این حوزه خارج شده و طبیعی است 
افراد از کم شدن حاشیه سود خود ناراحت باشند.  که این 
به هر حال با تغییر نرخ تسعیر ارز دیگر رانتی در این حوزه 

وجود نخواهد داشت.
ارزان  نرخ  با  را  خوراک  که  بالادستی  صنایع  او  گفته  به 
می گرفتند عمدتاً محصولات را با نرخ های بالاتری به صنایع 
صنایع  نصیب  رانت  این  عمدتاً  و  می فروختند  دستی  پایین 

بالادستی پتروشیمی می شد.
نفت،  فرآورده های  اتحادیه صادرکنندگان  عضو هیأت مدیره 
گاز و پتروشیمی متذکر شد: تغییر نرخ تسعیر در کوتاه مدت 
محصولات  بازار  در  قیمتی  تحرکات  باعث  است  ممکن 
پتروشیمی شود اما در بلندمدت بازار خود را تعدیل می کند 

و تعادل در بازار برقرار خواهد شد.
اثری  افزایش خوراک در کوتاه مدت  اینکه  بیان  با  حسینی 
یکسان برای همه صنایع ندارد عنوان کرد: برخی از صنایع 
نفع  برخی  و  می بردند  یارانه ای  نرخ های  از  بیشتری  سود 
کمتری نصیبشان می شد، بنابراین توزیع سود نرخ های پایین 

در زنجیره پتروشیمی به طور عادلانه صورت نمی گرفت.
وی در پایان گفت: به هر حال با توجه به رشد قیمت دلار، 
نگه داشتن قیمت روی یک عدد ثابت و پایین منطقی نیست 
و باعث ایجاد مفسده هایی می شود کما اینکه در گذشته نیز 
فسادهایی در قالب سو استفاده از ارز یارانه ای وجود داشت.

نماینده مردم طوالش در مجلس گفت: سال گذشته با وزارت 
توسعه  را  محدوده صادرات  تا  شد  توافق  کشاورزی  جهاد 
گرفته  صورت  توافق  برخلاف  جاری  سال  در  اما  دهند 

محدودیت هایی اعمال شده است.
حسن محمدیاری در اخطار قانون اساسی، گفت: منع تبعیض 
در برخورداری از حقوق یک امر پذیرفته شده بین المللی و 
ناروا و ایجاد امکانات عادلانه برای همه در  رفع تبعیضات 
قانون اساسی پیش بینی شده اما متاسفانه عضویت در برخی 
تا  باعث شده  رئیسه  هیات  و  فراکسیون ها  ها،  کمیسیون  از 

ما از سوی مسئولین اجرایی کمتر مورد توجه قرار بگیریم.
نماینده مردم طوالش و رضوانشهر و ماسال در مجلس شورای 
اسلامی با اشاره به اینکه در حال حاضر مردم به ما مراجعه و 
شکوه می کنند خصوصا در خصوص امور روزمره خود، ادامه 
داد: دولت امروز به تخصیص اعتبارات و تکمیل پروژه های 
نیمه تمام اساسا توجه نمی کند، مردم از ما به عنوان نماینده 
خود و انعکاس دهنده منویات آن ها انتظار دارند هیات رئیسه 

با اقتدار رفتار و مطالبات نمایندگان را پیگیری کند.
اعلام  و  دیدار  قالیباف  آقای  با  گذشته  روز  داد:  ادامه  وی 
کردم که مردم در مناطق کم برخوردار به ما مراجعه می کنند 
و می گویند هیات رئیسه باید مسئولین اجرایی را وادار به کار 
نماید اما نتیجه پیگیری ها یک برگه نامه با امضای رئیس دفتر 

رئیس مجلس است که قابل قبول نیست.
محمدیاری عنوان کرد: مشکلات حوزه برنج و کیوی امروز 
را  مطالب  دارم  درخواست  داده،  آزار  بسیار  را  کشاورزان 
با  گذشته  سال  دهید.  ارجاع  کشاورزی  کمیسیون  رئیس  به 
وزارت جهاد کشاورزی توافق شد تا محدوده صادرات را 
توسعه دهند اما در سال جاری برخلاف توافق صورت گرفته 

محدودیت هایی اعمال شده است.
مناطق  عنوان کرد: در  یازدهم  مردم در مجلس  نماینده  این 
شمالی خصوصا شهرستان های تالش و آستارا با سیل مواجه 
شده ایم و بخش اعظمی از مزارع مردم زیر سیل رفته است 
اما از سویی دیگر تنگناهایی در زمینه صادرات کیوی اعمال 
رئیسه  هیات  امیدواریم  نیست،  قبول  قابل  اساسا  که  شده 
کمک کند و مسئولین اجرایی را وادار نماید تا به تعهدات 

خود عمل نمایند به ویژه سازمان برنامه و بودجه.
محمدیاری افزود: در ۲ سال اخیر دو رئیس در سازمان برنامه 
و بودجه منصوب شده اما یک بار نیز نتوانستم آن ها را در 
اتاق خود ملاقات کنم. آیا این در دولت انقلابی قابل قبول 
قانونی  جایگاه  نباشند؟  مردم  پاسخگوی  مسئولین  که  است 

شما به عنوان هیات رئیسه می تواند تاثیرگذار باشد.

رانت بزرگ با تصمیم ارزی دولت 
حذف شد

محمدیاری در اخطار قانون اساسی: 
محدودیت های اعمال شده در زمینه 
صادرات کیوی برخلاف توافقات است

در پی شکایت ایران از کره جنوبی بابت تاخیر در پرداخت 
منابع ارزی کشورمان در طول سال های گذشته، حدود ۸۵۰ 
باید  کره ای ها  که  است  اولیه خسارتی  برآورد  دلار  میلیون 

پرداخت کنند. 
به گزارش ایسنا، سالهاست مسأله بلوکه شدن و آزادسازی 
منابع ارزی ایران در کره جنوبی مطرح شده است که روز 

گذشته به حساب شش بانک ایرانی در قطر واریز شد.
رییس  فرزین،  محمدرضا  گذشته،  روز  وجود،  این  با  اما 
کل بانک مرکزی در این باره اظهار کرد که نامه رسمی از 
مقامات قطری دریافت کردیم که حساب ۶ بانک ایرانی نام 
برده فعال شده و امروز نیز معادل ۵ میلیارد و ۵۷۳ میلیون 
و ۴۹۲ هزار یورو به حساب ۶ بانک ایرانی در دوبانک قطر 

واریز شده است.
وی افزود: با وجود آزاد شدن حدود ۵.۵ میلیارد دلار منابع 
ارزی ایران در کره جنوبی، شکایت ایران از این کشور به 
آن  ارزش  کاهش  و  مزبور  وجوه  به  دسترسی  عدم  دلیل 

درحال پیگیری است و ادامه دارد.
برآوردهای اولیه نشان می دهد کره جنوبی باید بابت تاخیر 
دلار  میلیون   ۸۵۰ حدود  ایران  ارزی  منابع  پرداخت  در 

پرداخت کند.

برآورد اولیه از شکایت ایران درباره 
منابع ارزی

جریمه ۸۵۰ میلیون دلاری برای 
کره جنوبی

دلیل بایدن برای نامزدی در انتخابات: دموکراسی 
در خطر است 

جو بایدن در جریان سفر اخیرش به نیویورک در جمع حامیانش ادعا 
کرد به این دلیل که دموکراسی آمریکا تحت تاثیر حضور ترامپ در 
خطر است، در انتخابات ۲۰۲۴ این کشور مجددا شرکت می کند. جو 
بایدن، رئیس جمهور آمریکا که در حال جمع آوری پول برای راه 
اندازی مجدد کارزار انتخاباتی  است، در حاشیه سفر خود به نیویورک 
با اشاره به نگرانی ها در رابطه با سن بالای وی اعلام کرد قصد دارد 
مجددا در انتخابات ریاست جمهوری ۲۰۲۴ آمریکا شرکت کند چرا که 

دموکراسی آمریکا تحت تاثیر حضور ترامپ همچنان در خطر است.
تحریم ها  از  پیش  دوره  به  روسیه  اقتصاد  پوتین: 

بازگشته است
ولادیمیر پوتین گفت: تولید ناخالص داخلی روسیه بار دیگر به سطحی 
رسیده که پیش از اعمال تحریم های مرتبط با اوکراین بود. ولادیمیر 
پوتین، رئیس جمهوری روسیه درباره پیش نویس بودجه فدرال سال 
بازیابی  که  بگوییم  می توانیم  کل  در  کرد:  اظهار   ۲۰۲۶ الی   ۲۰۲۴
اقتصاد روسیه تکمیل شده است. ما قطعا در برابر فشارهای بی سابقه 
خارجی و حمله تحریم های غربی مقاومت و ایستادگی کرده ایم.وی در 
ادامه افزود: تولید ناخالص داخلی روسیه اکنون به سطحی رسیده که 
در سال ۲۰۲۱ بود و این مهم است تا شرایطی را برای ثبات و توسعه 

بلند مدت ایجاد کنیم.
مایک پنس: چین بزرگترین تهدید آمریکاست

»مایک پنس« معاون رئیس جمهوری سابق آمریکا گفت: چین بزرگترین 
تهدید استراتژیک و اقتصادی پیش روی ایالات متحده در قرن بیست 
و یکم است.او افزود: چین ممکن است هنوز یک امپراتوری شیطانی 
نشده باشد، اما برای تبدیل شدن به آن سخت تلاش می کند.این معاون 
سابق دونالد ترامپ خواستار افزایش فروش تسلیحات به تایوان، قطع 
روابط اقتصادی ایالات متحده با صنایع اساسی چین، محدود کردن 
با  متحده  ایالات  فناوری  اتباع چینی شاغل در شرکت های  حضور 
هدف کاهش »سرقت« مالکیت معنوی و ممنوعیت سراسری شبکه  

اجتماعی تیک تاک متعلق به چین شد.
رئیس اف بی آی: چین بزرگترین برنامه هکری را 

دارد
گفت،  کنفرانسی  در  اف بی آی  آمریکا  فدرال  تحقیقات  اداره  مدیر 
پکن برنامه جاسوسی سایبری آنقدر گسترده ای دارد که از مجموع 
تلاش همه رقبای اصلی خودش بزرگتر است. مقامات ایالات متحده 
در  به صدا  چینی  هکرهای  مورد  در  را  خطر  زنگ  که  سال هاست 
آورده اند؛ اما حتی پس از دهه ها ابراز نگرانی در مورد آنچه سرقت 
اسرار آمریکا خوانده می شود، می توان گفت اظهارات کریستوفر رای، 
مدیر اف بی آی به  طور غیرمعمولی تند بود.مدیر اف بی آی گفت: چین 
در حال حاضر برنامه هک بزرگتری، نسبت به هر کشور بزرگ دیگری 

دارد.
هم زیستی  به  باید  قطعا  آمریکا  و  چین  شی: 

مسالمت آمیز برسند
رئیس جمهوری چین به دو کهنه سرباز آمریکایی گروه »ببرهای پرنده« 
که در طول جنگ جهانی دوم برای چین جنگیدند، گفت که چین 
او  برسند.  مسالمت آمیز«  همزیستی  به  باید  »قطعا  متحده  ایالات  و 
نشانه های بیشتری را برای هر دو طرف ارائه کرد تا تنش های مداوم را 
کاهش دهند. شی جینپینگ، رئیس جمهوری چین در پاسخ به نامه ای از 
سوی هری مویر و مل مک مولن، خلبان های سابق آمریکایی گفت که 
مردم چین و ایالات متحده در مبارزه با ژاپن دشمن مشترکی داشتند و 

دوستی »عمیق« برقرار کردند.
ایلان  به  زیادی  حد  تا  اوکراین  وجود  پائیس:  ال 

ماسک بستگی دارد
»هزاران آنتن سرویس انتقال داده ماهواره ای استارلینک در هر واحد 
نظامی اوکراینی در جبهه جنگ قرار دارد، اگر اینها از کار بیفتند، دفاع 
اوکراین از بین خواهد رفت.« وجود اوکراین تا حد زیادی به ایلان 
ماسک، بستگی دارد. اتصال ماهواره ای که توسط شرکت وی اسپیس 
ایکس ارائه شده است، »ستون فقرات ارتباطات ارتش اوکراین« است. 
اینها سخنانی است که در سپتامبر امسال در کنفرانسی در پاریس توسط 
ماهواره ای  داده  انتقال  سرویس  آنتن  شد.هزاران  بیان  ماسک،  خود 

استارلینک در هر واحد اوکراینی در جبهه جنگ قرار دارد. 
اوکراین  به  زودی  به  آبرامز  تانک های  پنتاگون: 

می رسند
وزیر دفاع آمریکا قول داد تانک های آبرامزی که واشنگتن قول آنها را 
به کی یف داده به زودی وارد اوکراین خواهند شد. لوید آستین، وزیر 
دفاع آمریکا پیش از نشست گروه تماس دفاعی اوکراین در آلمان 
گفت: خوشحالم که اعلام کنم تانک های ام ۱ آبرامز که ایالات متحده 
قبلا متعهد شده بود، به زودی وارد اوکراین می شوند.هفته گذشته، 
پنتاگون به اسپوتنیک تایید کرد که تانک های آبرامز در مسیر رسیدن 
به اوکراین در پاییز امسال هستند.لوید آستین، وزیر دفاع آمریکا با این 
ادعا که ضدحمله اوکراین در حال پیشرفت است، از گروه تماس 

خواست به حمایت از دفاع هوایی اوکراین ادامه دهد.
جوزپ بوررل: امکان بازگشت به توافق غلات وجود 

ندارد 
مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا تصریح کرد که امکان بازگشت 
به توافق غلات وجود ندارد. »جوزپ بورل«، مسئول سیاست خارجی 
و امنیتی اتحادیه اروپا تصریح کرد که امکان بازگشت به توافقنامه 
صادرات غلات اوکراین از طریق دریای سیاه وجود ندارد.بورل گفت: 
زمینه وجود  این  در  توافقی  به  دستیابی  امکان  که  نظر می رسد  »به 
ندارد«.وی افزود که طرف روس شروطی را مطرح می کند که پیشتر 
روی میز مذاکره بوده اند، اما ازسرگیری توافق غلات به این شروط 

بستگی ندارد.
به  آمریکا  سوی  از  روسی  شهروند  یک  بازداشت 

اتهام قاچاق میکروچیپ 
وزارت دادگستری آمریکا  اعلام کرد که یک مرد روسی ساکن هنگ 
کنگ  به اتهام قاچاق مقادیر زیادی میکروالکترونیک نظامی ساخت 
ایالات متحده به روسیه بازداشت شده است. »ماکسیم مارچنکو«، ۵۱ 
ساله، و دو همدست روسی که نامشان فاش نشد، متهم شدند که از 
شرکت های صوری خود برای مخفی کردن خرید متقلبانه به اصطلاح 
ویژه  گروه  طریق  از  پرونده  کرده اند.این  استفاده  میکرو نمایشگرها  
وزارت دادگستری  که برای اعمال تحریم ها، محدودیت های صادراتی 
و سایر اقدامات در پاسخ به حمله روسیه به اوکراین ایجاد شده بود، 

تشکیل  شد و پیش رفت. 
دبیر شورای امنیت روسیه: پوتین ماه اکتبر به چین 

می رود 
رئیس جمهور روسیه در ماه اکتبر برای گفت وگو با رئیس جمهور چین، 
به پکن سفر خواهد کرد. »ولادیمیر پوتین«، رئیس جمهور روسیه در 
ماه اکتبر برای گفت وگو با »شی جین پینگ«، رئیس جمهور چین، به 
پکن سفر خواهد کرد.این اولین سفر شناخته شده رئیس کرملین به 
خارج از کشور پس از صدور حکم بازداشت توسط دادگاه بین المللی 
امنیت روسیه ضمن  دبیر شورای  پاتروشف«،  کیفری  است.»نیکلای 
اعلام زمان سفر پوتین گفت که تلاش غرب برای مهار روسیه و چین 

باید همکاری بین دو قدرت را عمیق تر کند.
انهدام مخفیگاه داعش در حمله جنگنده های عراق 

انهدام یک مخفیگاه داعش در  از  فرماندهی عملیات مشترک عراق 
حمله هوایی  خبر داد. در بیانیه فرماندهی عملیات مشترک عراق آمده 
است: »خلبانان نیروی هوایی عراق حمله موفقی را به مخفیگاه  های 
داعش در وادی زغیتون در منطقه عملیاتی کرکوک انجام دادند.«این 
حمله که با جنگنده های اف ۱۶ انجام شد، با هماهنگی و همکاری و 
برنامه ریزی از سوی یگان هدفگیری فرماندهی عملیات مشترک عراق 

صورت گرفت.

زیست  محیط  حفاظت  سازمان  طبیعی  زیست  محیط  معاون 
سال  دو  طی  چهارگانه  مناطق  در  حریق  میزان  به  اشاره  با 
اخیر اظهار کرد: به دلیل اقدامات انجام شده، میزان حریق در 
به ۱۲۰۰  از ۹۰۰۰ هکتار  به دو سال گذشته  نسبت  جنگل ها 
هوا  بی سابقه  گرمای  وجود  با  و  است  یافته  کاهش  هکتار 

همچنان نیز روند کاهشی دارد. 
با  که  است  حیاتی  مسئله ای  زیست  محیط  ایسنا،  گزارش  به 
دارد و همیشه  انسان ها و گونه های جانوری سر و کار  جان 
باید  به عنوان میراثی برای نسل آینده شناخته شده است که 
از  و  برسانیم  آیندگان  به دست  سالم  و  کنیم  آن حفاظت  از 
برای  گونه ها  و  منابع  از  تنها  که  نسازیم  مبهم  خاطره ای  آن 

نسل های بعدی تعریف کنیم و تنها ردپایی از محیط زیست، 
چالش های  با  زیست  محیط  اما  بماند  باقی  ارزش ها  و  منابع 
بسیار زیادی از جمله حریق ، شکار غیر مجاز، درخطر انقراض 
سازمان  بنابراین  است  مواجه   ... و  ارزش  با  گونه های  بودن 
سازمان  طبیعی  زیست  محیط  معاون  گفته  به  زیست  محیط 
حفاظت محیط زیست اقداماتی همچون تامین تجهیزات حریق 
و حفاظت، جلب مشارکت مردمی برای حفاظت از جنگل ها 

و ... انجام داده است.
حسن اکبری در گفت و گو با ایسنا درباره چالش  حریق در 
مناطق چهارگانه اظهار کرد: سطح حریق تقریبا روند افزایشی 
داشته است. با توجه به تعارضات موجود در مناطق و گرمای 

هوا، میزان حریق و آتش سوزی ها روند افزایشی داشته است. 
به طوری که در سال ۱۴۰۰ بالغ بر ۹۰۰۰ هکتار مرتع و جنگل 
اقدامات  بود.  شده  آتش سوزی  دچار  چهارگانه  مناطق  در 
مناسبی در دوسال اخیر به صورت تامین تجهیزات مورد نیاز، 
ایجاد پایگاه های اطفای حریق،  آموزش و جلب مشارکت های 

مردمی انجام شده است.
وی افزود: مجموع این اقدامات موجب شد که در سال ۱۴۰۱ 
هکتار   ۱۲۰۰ حدود  به  هکتار   ۹۰۰۰ از  آتش سوزی ها  سطح 
کاهش یابد و در سال جاری نیز علیرغم گرمای بی سابقه ، طبق 
روال سال گذشته سطح آتش سوزی ها روند کاهشی دارد و این 

موضوع دستاورد خوبی است.

کاهش آتش سوزی جنگل های مناطق چهارگانه ایران
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مدیرکل صمت گیلان عنوان کرد
تولید ۴۶ درصد اوراق فشرده 

چوبی کشور در گیلان 

آزاد سازی بیش از ۸ هزار متر 
اراضی ملی در رودسر

معاون شرکت توسعه زیربناهای حمل و نقل کشور: 
قرارداد تجاری ساخت راه آهن رشت- آستارا در آستانه نهایی شدن است 

شروع عملیات قبل از پایان سال
بنادر و فرودگاه های   معاون ساخت و توسعه راه آهن، 
نقل کشور  زیربناهای حمل و  توسعه  و  شرکت ساخت 
ساخت  تجاری  قرارداد  انعقاد  برای  مذاکرات  گفت: 
راه آهن رشت- آستارا تا ۵۰ درصد پیش رفته است و 
شروع عملیات ساخت تا پایان سال جاری خواهد بود. 
برای  مذاکراه  مراحل  آخرین  درباره  خطیبی  عباس 
امضای  از  بعد  افزود:  آستارا  رشت-  آهن  راه  ساخت 
موافقتنامه اجرایی پروژه رشت- آستارا میان دو کشور 
زیربناهای  توسعه  و  ساخت  شرکت  روسیه،  و  ایران 
حمل و نقل کشور موظف به مذاکره با طرف روسی شد 

تا قرارداد تجاری نهایی شود.
وی با اعلام اینکه لازمه اجرایی شدن توافقنامه ساخت 

راه آهن رشت- آستارا نهایی شدن قرارداد تجاری آن است، 
توضیح داد: بهار امسال موافقتنامه اجرایی بین دو کشور مبادله 
شده است و در آن قرارداد تامین مالی پروژه از سوی روسیه 

به  تجاری  قرارداد  باید  آن  شدن  اجرایی  از  پیش  که  است 
سرانجام برسد. با تدوام مذاکرات بین تیم های فنی دو کشور 

هم اکنون قرارداد تجاری تا ۵۰ درصد پیشرفت داشته است.
خطیبی گفت: مدل قرارداد تجاری تا چند ماه آینده به سرانجام 

می رسد و طبق هدفگذاری، قبل از پایان سال ۲۰۲۳ شروع 
عملیات اجرایی این پروژه ریلی را خواهیم داشت.

نقل  حمل و  زیربناهای  توسعه  و  ساخت  شرکت  معاون 
کشور بیان داشت: از اواخر اردیبهشت مذاکره برای انعقاد 
مذاکرات طوری طی  مسیر  و  آغاز شده  تجاری  قرارداد 
می شود تا هر چه سریع تر به نتیجه برسیم. ابرپروژه ریلی 
ساخته  سال  سه  مدت  در  است  قرار  که  آستارا  رشت- 
میلیون مسافر و  برداری یک  بهره  شود، در سال نخست 
بر  و  کرد  خواهد  جابه جا  را  بار  تن  میلیون   ۱۰ حدود 
این اساس می تواند سالیانه تا ۲۰ میلیارد دلار برای ایران 

درآمدزایی داشته باشد.
قرار است راه آهن رشت- آستارا در سال نخست ساخت، 
پیشرفت ۲۵ درصدی داشته باشد که این رقم در سال دوم به 
۵۰ درصد می رسد و در سال سوم و پایانی ۲۵ درصد نهایی 

کار پیش خواهد رفت.

زمان  در مدت  گیلان گفت:  منطقه ای  مدیرعامل شرکت آب 
پنج ساعت ابتدایی بارش ها در آستارا، ۲۶۵ تا ۲۷۰ میلی متر 
بارندگی رخ داد که معادل یک سال دبی بارش در یک استان 

است.
در  آستارا  در  آسا  سیل  بارندگی   تشریح  به  خرمی«  »وحید 
بامداد روز دوشنبه پرداخت و اظهار داشت: انتظار بارش ۱۶۰ 
تا ۲۰۰ میلی متری در یک روز وجود داشت،این در حالی است 
که در مدت زمان پنج ساعت ابتدایی بارش ها در آستارا ۲۶۵ 
تا ۲۷۰ میلی متر بارندگی رخ داد که معادل یک سال دبی بارش 

در یک استان است.
با اشاره به آماده باش همه دستگاه ها، ادارات  وی در ادامه 
بارندگی ها،  تشدید  از  پیش  منطقه  در  مربوطه  بخش های  و 
افزود: تمهیدات لازم با همکاری و تعامل خوب دستگاه های 
مختلف از جمله استانداری، فرمانداری، ستاد مدیریت بحران، 
وزارت کشور و غیره به منظور جلوگیری از بروز خسارت های 

احتمالی صورت گرفت.
 ۲۴ در  اینکه  بیان  با  گیلان  منطقه ای  آب  شرکت  مدیرعامل 
ساعت از شروع بارش ها دبی بارش ها به ۳۲۰ میلی متر رسید، 
سیلاب های  آستارا جزو  در  شده  جاری  سیلاب  شد:  یادآور 

دیگر  عبارت  به  می رود؛  شمار  به  منطقه  این  در  ساله   ۱۰۰
احتمال بروز چنین بارشی و وقوع این سیلاب هر ۱۰۰ سال 

یک بار وجود دارد.
از  هیچکدام  بارندگی ها،  تشدید  پی  در  داد:  توضیح  وی 
رودخانه های این منطقه دچار خروج از مسیر نشدند و سیلاب 
پیش آمده متاثر از تشدید بارندگی ها در این منطقه بوده است.

و  بارش ها  موقع  به  پیش بینی  از  رضایت  ابراز  ضمن  خرمی 
مدیریت  برای  دستگاه ها  و  بخشی  بین  خوب  بسیار  تعامل 
بحران در کنار آماده باش سراسری، اضافه کرد: به دنبال جاری 

شدن سیلاب پل خروجی آستارا به سمت تالش تخریب شد 
استانداری،  بین دستگاه ها،  هماهنگی  برکت  به  و خوشبختانه 
وزارت نیرو و وزارت کشور این سیلاب تلفات جانی نداشت.

وی با بیان اینکه هم اکنون بارندگی ها در رشت ادامه دارد، به 
تشریح فرآیند فعالیت شبکه آبرسانی در منطقه آستارا پرداخت 
)تصفیه خانه  آستارا  تصفیه خانه  اینکه  به  توجه  با  افزود:  و 
بهارستان( در ارتفاعات قرار دارد براین اساس این تصفیه خانه 
دچار چالش شد و مشکلاتی برای تامین آب شرب شهروندان  

منطقه به وجود آمد.
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای گیلان تصریح کرد: همکاران 
ما از لحظه وقوع برای رفع مشکل به صورت آماده باش قرار 
گرفتند و از ۲۵۰ لیتر بر ثانیه آب شرب آستارا، ۲۰۰ لیتر آن 
احیا شد و پیش بینی می شود تا صبح فردا به دبی نرمال برسد.

وی خاطرنشان کرد: با توجه به رسوب گل و لای در مخازن 
آن مصرف آب  کنار  در  و  این مخازن خالی شد  آب شرب 
انتظار  شرایطی  چنین  در  و  است  رفته  بالا  شهروندان  توسط 
و  یابد  ادامه  شرایط  این  آینده  روز  دو  تا  یک  طی  می رود 
گروه های عملیاتی به منظور رفع این مشکل به صورت شبانه 

روزی در حال فعالیت هستند.

استاندار گیلان با حضور در مناطق سیل زده شهرستان آستارا 
شدن  عادی  تا  مردم  مشکل  رفع  برای  مدیران  همه  گفت: 

وضعیت مناطق سیل زده پای کار هستند.
اسدالله عباسی در جریان بازدید از مناطق سیل زده شهرستان 
آستارا در جمع خبرنگاران اظهار کرد: همه مسئولان در آستارا 
حضور دارند تا زمانی که وضعیت به شرایط عادی بازگردد 
مشکلات  این  از  برخی  مسئولان  تلاش  با  نیز  اینک  هم  که 

برطرف شده است.
بیان کرد: شدت و میزان بارش اخیر باران در شهرستان  وی 
آستارا طی چند دهه گذشته بی نظیر بوده چنانکه حدود ۲۷۵ 
لوندویل  بخش  در  که  بارید  شهرستان  این  در  باران  میلیمتر 
و  پل اصلی  باعث تخریب یک دهنه  بارش  شهرستان شدت 

ارتباطی آستارا به تالش شد.
نماینده عالی دولت در گیلان افزود: برای احداث این پل از 
همین امروز پیمانکار کار خود را آغاز می کند و مقرر شده 

ظرف مدت مشخص این پل آماده بهره برداری شود.
وی عنوان کرد: در خصوص آب شرب نیز همه کارکنان فنی 
آب و فاضلاب استان کار خود را آغاز کرده اند و محله به 

محله آب شرب وصل می شود.

تلاش  و  موجود  شرایط  به  توجه  با   : کرد  تصریح  عباسی 
در شهرستان  مشکل آب  امروز  ظهر  تا  آبفا  کارکنان شرکت 
آب  مشکل  نیز  ساعت   ۲۴ ظرف  و  شود  می  برطرف  آستارا 

شرب بخش لوندویل مرتفع خواهد شد.
وی با بیان اینکه هم اینک تا برطرف شدن مشکل آب بخش 
داد:  ادامه  شود،  می  آبرسانی  تانکر  با  منطقه  این  لوندویل، 
بخشی از محلات آستارا دچار آبگرفتگی شده که شرایط در 

حال مدیریت است.
عباسی افزود: همچنین به دلیل آسیب دیدن برخی از تیرهای 
در  تعمیر  برای  برق  اداره  از  اکیپ هایی  روستا  چند  در  برق 

مناطق مذکور حضور یافته تا آسیب دیدگی ها را رفع کنند.
استاندار گیلان خاطرنشان کرد: با توجه به دستوری که معاون 
از  ناشی  خسارت  کرده،  صادر  جمهوری  رئیس  محترم  اول 
سیل به راهها، منازل و مغازه ها بررسی، جمع بندی و اعلام 

خواهد شد.

 از ابتدای فعالیت دولت کار و کرامت در سال ۱۴۰۰ تاکنون، 
۵۶ روستای صعب العبور و کوهستانی گیلان بهره مند از گاز 

طبیعی شده اند.
با  گیلان  استان  گاز  شرکت  مدیرعامل  جمال نیکویی،  عیسی 
برای  گذشته  سال  دو  در  گرفته  صورت   اقدامات  به  اشاره 
فعالیت  ابتدای  در  گفت:  استان  مختلف  مناطق  به  گازرسانی 
دولت کار و کرامت، ۲ هزار و 8۰ روستا بهره مند از گازطبیعی 
بود و درصد برخورداری گاز روستایی استان بر روی 9۵.9 
درصد قرار داشت ولی هم اکنون روستاهای گازدار گیلان به ۲ 
هزار و ۱۳۴ روستا و درصد بهره مندی گاز روستایی گیلان به 

9۷.۱ درصد رسیده است.
 وی با بیان این مطلب ادامه داد: بالغ بر ۷8۵ میلیارد ریال برای 
دو سال گذشته  این روستاهای کوهستانی طی  به  گازرسانی 

هزینه شده است.
به  گازرسانی  وضعیت  درخصوص  همچنین  جمال نیکویی   
شهرهای استان گیلان اظهار داشت: به برکت انقلاب اسلامی 
همه شهرهای گیلان به جز شهر تاریخی ماسوله )به علت دارا 
گاز  نعمت  از  گازرسانی(  امکان  عدم  و  تاریخی  بافت  بودن 

طبیعی برخوردارند.

ابتدای  بیان این که از  با   مدیرعامل شرکت گاز استان گیلان 
فعالیت دولت کار و کرامت تاکنون، ۳۶ هزار و ۱۰۰ انشعاب 
مهم  این  تحقق  با  گفت:  شده،  نصب  استان  سراسر  در  گاز 
بالغ بر ۱۱۲ هزار متقاضی، برخوردار از گاز طبیعی شدند و 
هزار   ۲۳9 و  میلیون  یک  به  استان  در  گاز  مشترکین  مجموع 

مشترک رسیده است.
 وی همچنین از اجرای بالغ بر ۷۵۰ کیلومتر شبکه گاز در دو 
سال گذشته در استان خبر داد و گفت: با اجرای این عملیات 
عظیم، مجموع طول شبکه گازدار استان به بیش از ۲۲ هزار 

کیلومتر افزایش یافته است.
 مدیرعامل شرکت گاز استان گیلان در ادامه، نقش گاز را در 
رونق تولید و توسعه استان بی بدیل دانست و گفت: از ابتدای 
در  عمده  صنعت   ۱۴۳ تعداد  تاکنون  سیزدهم  دولت  فعالیت 
گیلان با حجم جایگزینی ۶۶ هزار و ۶۲۰ مترمکعب در ساعت، 

بهره مند از گاز طبیعی شده اند.
از سخنان خود، درخصوص  دیگر  بخشی  در   جمال نیکویی 
مساعدت  با  گفت:  شرکت،  این  اجرای  دست  در  پروژه های 
مدیران شرکت ملی گاز ایران، مجوزهای عملیات گازرسانی 
به ۱۵۲ روستا در شهرستان های رودسر، تالش، املش، سیاهکل 
و رودبار اخذ شده و پیمان سپاری آن ها در قالب 8 پیمان برای 

سال های ۱۴۰۲ و ۱۴۰۳ انجام شده یا در حال است.
را  استان  نقاط  اقصی  به  گسترده  گازرسانی  خاتمه  در  وی   
از  گاز  شرکت  تلاشگر  پرسنل  یکایک  تلاش های  ماحصل 
ابتدای تأسیس شرکت تاکنون دانست و بر گازرسانی به مناطق 

باقیمانده طبق برنامه زمانبندی تأکید کرد.
 لازم به توضیح است به علت ادغام چند روستا در شهرستان 
رودسر، آمار روستاهای گازدار به ۲۱۳۴ روستا کاهش یافته 

است.

معاون هماهنگ کننده سپاه قدس گیلان از اجرای حدود ۳ 
حدود  گفت:  و  داد  خبر  مقدس  دفاع  هفته  در  برنامه  هزار 
۱۳۰۰ برنامه و مسابقه ورزشی در دو بخش بانوان و آقایان 

در گیلان برگزار می شود.
با  خبری  نشست  در  منشوری  احمدرضا  پاسدار  سرهنگ 
اصحاب رسانه و خبرنگاران اظهار کرد: دوران دفاع مقدس 
رخ  به  را  اسلامی  جمهوری  ایمانی  و  نظامی  دفاعی،  توان 

کشید. جهانیان 
اتکایی  باوری، خود  به خود  اشاره  با  مهر، وی  به گزارش 
دفاع  دوران  افزود:  مقدس،  دفاع  در  رزمندگان  ایمان  و 
محتاج  خاردار  سیم  متر  یک  برای  که  بود  زمانی  مقدس 
کشورهای  که  رسیدیم  جایی  به  امروزه  اما  بودیم  بیرون 
اسلامی  جمهوری  نظامی  موشکی  توان  داشتن  برای  دیگر 

کشیدند. صف 
معاون هماهنگ کننده سپاه قدس گیلان با بیان اینکه عشق، 
عقل و ایمان پیش رونده دفاع مقدس بود، گفت: رزمندگان 

ما در دوران دفاع مقدس و دیگر عرصه ها با سلاح عشق و 
کردند. پیشتازی  ایمان 

دفاع  هفته  در  برنامه  هزار   ۳ حدود  اجرای  از  منشوری 
حدود  تعداد  این  از  کرد:  اضافه  و  داد  خبر  گیلان  مقدس 
۱۳۰۰ برنامه و مسابقه ورزشی در دو بخش بانوان و آقایان 

در گیلان برگزار می شود.
و  آفرینی  وحدت  اتحاد،  ایجاد  لزوم  بر  تاکید  با  وی 
محوریت  با  دفاع  هفته  برنامه های  افزود:  امیدآفرینی، 
و  شناسی  دشمن  بصیرت،  امید،  ایجاد  آفرینی،  وحدت 

محرومیت زدایی برگزار می شود
اینکه  بیان  با  گیلان  قدس  سپاه  کننده  هماهنگ  معاون 
کنید،  تبیین  را  اسلامی  انقلاب  و  مقدس  دفاع  واقعیت های 
و  مقدس  دفاع  واقعیت های  و  دستاوردها  بازگوی  گفت: 

انقلاب اسلامی با چاشنی جهاد تبیین همراه شود.
رسانه ای  و  هنری  محتوای  تولید  لزوم  بر  تاکید  با  منشوری 
اضافه  اسلامی،  انقلاب  دستاوردهای  تبیین  محوریت  با 

هنری  پیوست  با  اسلامی  انقلاب  دستاوردهای  تبیین  کرد: 
و رسانه ای و بازنشر آن بسیار اهمیت دارد.

و  مقدس  دفاع  در هشت سال  بانوان  نقش  به  اشاره  با  وی 
دفاع  در  اسلامی  ایران  غیور  زنان  افزود:  اسلامی،  انقلاب 

مقدس و انقلاب اسلامی بی نظیر است.
نقش  به  اشاره  با  گیلان  قدس  سپاه  کننده  هماهنگ  معاون 
پشتیبانی های مردمی، اصناف و بازاریان در هشت سال دفاع 
با پشتوانه حمایت مردمی  مقدس، اضافه کرد: دفاع مقدس 

حماسه ساز شد.
دفاع  هفته  در  محرومیت  مسکن  واحد   9۰ تحویل  از  وی 
مقدس خبر داد و افزود: برگزاری مسابقات ورزشی، ویزیت 
رایگان، برگزاری میز خدمت، افتتاح پایگاه مقاومت، توزیع 
یادواره  روستایی،  شرب  آب  افتتاح  معیشتی،  بسته  هزار   8
شروع  زنگ  شدن  نواخته  ورزشی،  سالن های  افتتاح  شهدا، 
مقدس  دفاع  پیشکسوتان  و  رزمندگان  از  تجلیل  و  مدارس 

تنها بخشی از برنامه های این هفته در گیلان است.

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای گیلان :

بارش ۵ ساعته باران در آستارا،معادل بارندگی سالانه یک  استان است

استاندار گیلان: 

همه مدیران تا عادی شدن وضعیت مناطق سیل زده آستارا پای کار هستند 

مدیرعامل شرکت گاز گیلان:

طی 2 سال گذشته، به ۵۶ روستای کوهستانی گیلان گاز رسانی شد

در۱۰  گفت:  گیلان  تجارت  و  معدن  صنعت،  کل  مدیر 
متر  هزار   ۷98 از  بیش  گیلان،سالانه  بزرگ  صنعتی  واحد 

مکعب انواع اوراق فشرده چوبی تولید می شود.
فومنات  نئوپان  مجتمع  از  بازدید  پورحیدری« طی  »تیمور 
فشرده  اوراق  کننده  تولید  بزرگ  کارخانجات  از  یکی 
چوبی در فومن، اظهار داشت: کارخانجات صنعتی گیلان 
با  ۴۶ درصد اوراق فشرده چوبی مورد استفاده کشور را 

می کنند. تولید  کیفیت  بهترین 
تجهیزات  با  گیلان  صنعتی  واحد   ۱۰ اینکه  بیان  با  وی 
نیزدارند،  را  فشرده  اوراق  بیشتر  تولید  توانایی  مدرن، 
ماشین  توانمندی  و  تولید  خطوط  اسمی  ظرفیت  افزود: 
از  بیشتر  مراتب  به  این کارخانجات  در  آلات نصب شده 
تولیدات فعلی اوراق فشرده در استان است و اگر موضوع 
چوب  صنعتی  کشت  و  خام  صورت  به  چوب  واردات 
نیاز  حداکثری  تامین  شاهد  شود  محقق  گسترده  شکل  به 

کشور در گیلان خواهیم بود.
واحد صنعتی   ۷۰ از  بیش  گیلان،  مدیرکل صمت  گفته  به 
 ۲ به  قریب  تولید  ظرفیت  با  استان  در  نیز  پالت سازی 
را  بسته بندی  صنعت  درصد   9۰ نیاز  سال؛  در  تن  میلیون 

می کنند. تامین 
در  شده  انجام  سرمایه گذاری های  توجه  با  پورحیدری 
تولید  با  گیلان  گفت:  چوبی  صنایع  و  سلولزی  بخش 
دی  ام  نئوپان،  و  فیبر  تخته  مترمکعب  هزار   ۷98 سالانه 
اف؛ اچ دی اف، هایگلاس و ملامینه در صدر کشور است 
صنعت  اول  قطب  گیلان؛  که  گفت  می توان  جرأت  به  و 

سلولزی کشور است.
میلیارد  از۳۰۰۰  بیش  سرمایه  گذاری  به  ادامه   در  وی 
کرد:  اعلام  و  اشاره   فومنات  نئوپان  کارخانه  تومانی 
خانه  تصفیه  بودن  دارا  بر  علاوه  شرکت  این  اکنون  هم 
با  مجهزتری  جدید  خانه  تصفیه  تاسیس  به  اقدام  قبلی، 
راستای  در  تومان  میلیارد  بر۴۰  افزون  سرمایه گذاری 
رعایت بیشتر موازین بهداشتی و زیست محیطی نموده که 

این طرح بیش از 9۰ درصد پیشرفت دارد.
خانه  تصفیه  تاسیس  محل  از  بازدید  ضمن  پورحیدری 
چالش های  و  مشکلات  بررسی  به  شرکت،  این  جدید 
تامین  موضوع  شد:  مقرر  و  پرداخت  صنعتی  واحد  این 
طریق  از  را  شرکت  این  بانکی  تسهیلات  نیاز  و  نقدینگی 

ایدرو و بانک توسعه تعاون پیگیری نمایند.

برادران  »مسعود  رشت،  فرمانداری  سرپرست  حضور  با 
استان  مرکز  برداری  بهره  جدید  رئیس  عنوان  به  نصیری« 

شرکت گاز گیلان معرفی شد.
رئیس  معارفه  و  تکریم  مراسم  در  عاشوری«  »کیا  مهندس 
با  که  گیلان  گاز  شرکت  استان  مرکز  برداری  بهره  جدید 
فرمانداری  محل  در  گیلان  گاز  شرکت  عامل  مدیر  حضور 
رشت برگزار شد، با بیان اینکه ارائه خدمات شبانه روزی به 
مردم در شرکت گاز هم جنبه خدماتی دارد و هم از ارزش 
معنوی برخوردار است، افزود: دستگاه های خدمات رسان 
همواره به دنبال کسب اعتبار و اعتماد در بین مردم بوده و 
رضایت  افزایش  و  خدمات  کیفیت  بردن  بالا  با  هدف  این 

مندی بین مردم محقق می شود.
وی با تاکید بر اینکه هم افزایی، تعامل و مشارکت دستگاه 
ها با یکدیگر و مردم از مهمترین اهداف دولت است، گفت: 
شهرستان  جمعیت  و  وسعت  به  توجه  با  تا  دارد  ضرورت 
رشت، اداره گاز با تمام توان در جهت ارائه خدمات شبانه 
گاز  قطعی  موجب  که  کمبودهایی  احتمالی  رفع  و  روزی 

می شوند، اقدام کند.
سرپرست فرمانداری رشت با تقدیر از زحمات و تلاش های 
شرکت  استان  مرکز  برداری  بهره  سابق  رئیس  نیا  مسعودی 
گاز گیلان، افزود: امیدواریم با حضور رئیس جدید با توجه 
پیگیری مضاعف، شاهد  و  دارند  که  ای  ارزنده  تجارب  به 
شهرستان  سطح  در  مردم  به  رسانی  خدمات  کیفیت  ارتقاء 

رشت باشیم.
این معاونت  از  برادران نصیری« پیش  گفتنی است »مسعود 
استان  گاز  شرکت  برداری  بهره  معاونت  پشتیبانی،  و  مالی 
گیلان، ده سال سابقه ریاست بهره برداری مرکز استان و ... 

را در کارنامه کاری خود دارد.

با حضور سرپرست فرمانداری رشت 
رئیس جدید بهره برداری مرکز 

استان شرکت گاز گیلان معرفی شد 

فرمانده انتظامی استان گیلان از رفع تصرف بیش از 8 هزار 
شهرستان  روستاهای  از  یکی  در  ملی  اراضی  از  مربع  متر 

رودسر به ارزش ۱۰ میلیارد ریال خبر داد. 
سردار عزیزاله ملکی با اعلام اینکه حفاظت از منابع طبیعی 
یک وظیفه همگانی است، اظهار کرد: پلیس در برخورد با 
سودجویان و متخلفانی که نسبت به تصرف اراضی ملی و 
منابع طبیعی اقدام می کنند از هیچ تلاشی دریغ نخواهند کرد.

وی با اشاره به دریافت خبری در خصوص تصرف اراضی 
بخش  روستاهای  از  یکی  در  سودجو  فردی  توسط  ملی 
رحیم آباد شهرستان رودسر و تحقیقات پلیس در این زمینه 
به  هماهنگی قضائی  آگاهی ضمن  پلیس  کارآگاهان  گفت: 
اعزام  اعلامی  محل  به  طبیعی  منابع  اداره  کارشناس  همراه 

شدند.
فرمانده انتظامی استان گیلان با بیان اینکه در بازدید از زمین 
مربع  متر   8۳۵۱ نظر  مورد  متهم  شد،  مشخص  نظر  مورد 
صورت  به  و  درآورده  خود  تصرف  به  را  ملی  اراضی  از 
محصور  پرچین  و  سیم خاردار  وسیله  به  را  آن  غیرقانونی 
سیر  برای  پرونده  این  ساله   ۳۱ متهم  افزود:  کرده  است، 

مراحل قانونی در اختیار مرجع قضائی قرار گرفت.
این مقام ارشد انتظامی از رفع تصرف و جمع آوری کلیه آثار 
تجاوز با حکم قضایی و به استناد تبصره یک ماده ۵۵ قانون 
حفاظت و بهره برداری از جنگل ها و مراتع خبر داد و بیان 
کرد: کارشناسان ارزش تقریبی این اراضی را بیش از ۱۰۰ 

میلیارد ریال برآورد کردند.
طبیعی  منابع  از  و حراست  کرد: حفظ  تاکید  ملکی  سردار 
با  مبارزه  و  است  انتظامی  مجموعه  اولویت های  از  ملی  و 
زمین خواران و سودجویان به صورت مستمر در دستور کار 

پلیس قرار دارد.

مهمترین  از  یکی  گیلان،  عمومی  کتابخانه های  مدیرکل 
کشور  در  مطالعه  های  شاخص  رشد  و  توسعه  مصادیق 
و  کرد  عنوان  مطالعاتی  های  زیرساخت  به  توجه  را 
گفت: همه تلاش ما در مجموعه نهاد کتابخانه ها، تبدیل 

است.  ملی  نهضت  به  مطالعه  فرهنگ 
عمومی  های  کتابخانه  انجمن  جلسه  در  تقوی  یاسر 
عَلَی   ُ اللهَّ مَنَّ  »لقََد  آیه  به  اشاره  با  شفت  شهرستان 
عَلَیهمِ  یتَلو  أَنفُسِهمِ  منِ  رَسولًا  فیهمِ  بعََثَ  إذِ  المُؤمنِینَ 
منِ  کانوا  وَإنِ  وَالحِکمَةَ  الکِتابَ  وَیعَُلِّمُهُمُ  وَیزَُکّیهمِ  آیاتهِِ 
اهمیت  به  آیه  این  کرد:  اظهار  مُبینٍ«،  ضَلالٍ  لفَی  قَبلُ 
دارد  اشاره  قرآن  دیدگاه  از  فرزانگی  و  موضوع حکمت 
و رسیدن به حکمت را در سایه مطالعه کتاب می داند.

از  یکی  عنوان  به  انقلاب  فرزانه  رهبر  اینکه  بیان  با  وی 
موضوع  بر  همواره  جامعه  مطالعه  اهل  و  کتابخوان  افراد 
رشد فرهنگ مطالعه تاکید داشته و در دیدارهای مختلف 
را  نکته  این  مسئولین  و  اندیشمندان  نخبگان،  با  خود 
ایشان  دغدغه  به  جدی  توجه  افزود:  شوند،  می  متذکر 
مسئولان  همه  دوش  بر  مهم  رسالتی  و  دارد  ضرورت 

است. فرهنگی 
مهمترین  از  یکی  گیلان،  عمومی  های  کتابخانه  مدیرکل 
کشور  در  مطالعه  های  شاخص  رشد  و  توسعه  مصادیق 
را توجه به زیرساخت های مطالعاتی عنوان کرد و گفت: 
نوسازی  از ساخت،  اعم  ها  کتابخانه  توسعه  اگر موضوع 
به  گیلان،  استان  در  ای  کتابخانه  های  بخش  توسعه  و 
شود،  دنبال  جدیت  با  شفت  و  رشت  شهرهای  در  ویژه 
شاهد  را  مطالعاتی  های  شاخص  سایر  در  صعودی  سیر 

بود. خواهیم 
آموزش  مرکز  امروزه  را  عمومی  های  کتابخانه  تقوی 
و  فکری  نیازهای  رفع  برای  محلی  و  رسمی  غیر  های 
برنامه  برگزاری  داد:  ادامه  و  کرد  عنوان  جامعه  فرهنگی 
ها و محافل متعدد آموزشی و کارگاه های مختلف برای 
درصدد  عمومی  های  کتابخانه  در  مردم  مختلف  اقشار 

مردم هستند. فکری  پویایی  و  رشد 
توسعه  به  رسیدن  برای  مختلف  های  دستگاه  وی ظرفیت 
ها  ایده  موفقیت  لازمه  را  کتابخوانی  و  کتاب  امر  در 
از  و  برشمرد  ها  کتابخانه  مجموعه  متعدد  های  طرح  و 
آمادگی این مجموعه برای هر نوع همکاری و هم افزایی 

برای رسیدن به این اهداف خبر داد.

مدیرکل کتابخانه های عمومی گیلان:
فرهنگ مطالعه به نهضت ملی 

تبدیل شود

 مدیرعامل جمعیت هلال احمر گیلان گفت: در زمان حاضر 
با افزایش تیم های امدادی، ۳۲ تیم هلال احمر برای خدمات 
رسانی به سیل زدگان آستارا در این شهرستان حضور دارند. 
هادی سلیمی با اشاره به افزایش تیم های امدادی هلال احمر 
نیروهای  اظهار کرد:  تیم  به ۳۲  از ۱۶  در شهرستان آستارا 
ممکن  زمان  حداقل  در  بهتر  رسانی  خدمات  برای  امدادی 

افزایش یافته است.
وی خاطر نشان کرد: علاوه بر حضور فعال تیم های امدادی 
جمعیت هلال احمر گیلان در خدمت رسانی به سیل زدگان 
نجات کشور و  امداد و  از سازمان  پشتیبان  تیم های  آستارا 
جمعیت هلال احمر استان اردبیل در این شهرستان حضور 

یافتند.
مناطق  اینکه  بیان  با  گیلان  هلال احمر  جمعیت  مدیرعامل 
سیل زده شهرستان آستارا به هشت منطقه تقسیم شده است، 
حال  در  امدادی  تیم های  نیز  امروز  صبح  از  کرد:  اضافه 
اسکان  اقلام ضروری و  اولیه مردم شامل  نیازهای  ارزیابی 

اضطراری در این مناطق هستند.
شامل  ساعته   ۷۲ غذایی  بسته های  توزیع  به  اشاره  با  وی 
کنسرو، لوبیا، برنج پخته شده، ماهی، چای و خرما طی روز 
گذشته خاطر نشان کرد: اقلام تغذیه دیگری تا ظهر امروز 

در اختیار مردم سیل زده قرار می گیرد.
هماهنگی  با  نیز  آب  تانکر  هفت  اینکه  بیان  با  مسئول  این 
بهداشتی  تامین آب  برای  استانداری گیلان  بحران  مدیریت 
 ۱۳۰ تاکنون  کرد:  اضافه  است،  مستقر  زده  سیل  منطقه  در 
خانوار متاثر از سیل شهرستان آستارا اعم از مردم محلی و 

مسافران اسکان داده شدند.
تا  گیلان  هواشناسی  نارنجی  هشدار سطح  به  اشاره  با  وی 
از  تا  از شهروندان و مسافران خواست  اواخر وقت امشب 
توقف و استقرار در حاشیه رودخانه ها و مسیل ها خودداری 
کنند و در صورت نیاز به کمک های امدادی با شماره ۱۱۲ 
تماس  گیلان  هلال احمر  عملیات  هماهنگی  کنترل  مرکز 

بگیرند.

مدیرعامل جمعیت هلال احمر گیلان:
۳2 تیم امدادی به سیل زدگان 
آستارا خدمت رسانی می کنند

معاون هماهنگ کننده سپاه قدس گیلان خبر داد

اجرای حدود ۳ هزار برنامه در هفته دفاع مقدس گیلان
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از  بزرگتر  سالی  چند  که  دارد  اعتراض  سنش  به  همیشه 
و  کرده  بچگی  نه  هم  دلیل  همین  به  و  است  واقعی اش  سن 
آمد  تا  و  بزرگ سالی شد  دنیای  وارد  نه جوانی، خیلی زود 

خودش را بشناسد، بچه در بغل داشت.
از ۱۰نوه دارد در  ایران که حالا یک مادربزرگ است بیش   
میانه دهه هفتاد زندگی قرار دارد و روزگار را با فراز و نشیب 
های متعددی پشت سر گذاشته است.وقتی از او می پرسی چند 
سال داری؟ سری تکان می دهد و می گوید راستش نمی دانم 
و همین سن و سال من دست مایه خنده فرزندان و نوه هایم 
شده است و هر وقت تولد من یا تولد یکی از آنهاست از من 
می پرسند راستی مادر بزرگ واقعا شما چند سالت هست؟.

ایران ادامه می دهد آن وقت ها که امثال من به دنیا آمدند همه 
در خانه و نزد قابله های خانگی زایمان می کرند و تولدشان 
در جایی ثبت نمی شد، برخی از مردم که پدر یا پدر بزرگ 
خانواده از اندک سوادی برخورددار بودند پشت یک کتاب یا 
قرآن تاریخ تولد فرزندان خود را یادداشت می کردندو برخی 
ها مثل من اصلا تاریخ تولد واقعی شان در جایی ثبت نشده 
است.مادر بزرگ پرده از راز دیگری هم برای نوه هایش بر می 
دارد و می گویداسم من ایران است اما در شناسنامه اسم من 
حرمت است و همه فکر می کنند که من دو نام دارم اما دلیلش 
این است که حرمت خواهر بزرگتر من بود که در ۴- ۵سالگی 
فوت کرد و من هم حدود دو سال بعد از فوت او به دنیا آمدم 
و شناسنامه او را به من دادند و در اصل من با شناسنامه او 
هایش  گفته  اثبات  برای  دلیلی  اینکه  برای  کردم.وی  زندگی 
داشته باشد، با تاکید بر مثال هایی می گوید آن موقع ها این 
کوچک  شهرهای  یا  روستاها  در  کسانی  برای  که  بود  طور 
زندگی می کردند و اداره ثبت احوال نبود، مامور ثبت احوال 
هرچند گاهی کیف به دست می آمد و پشت بلندگوی مسجد 
یا اینکه دهان به دهان در روستا می پیچید که فلان روز مامور 
ثبت احوال در مسجد است تا به کسانی که شناسنامه ندارند، 
خود  فرزندان  دست  ها  پدربزرگ  یا  بدهد.والدین  شناسنامه 
را می گرفتند و به اذعان خودشان هرچه می گفتند شناسنامه 
نویس  برایشان صادر می شد و آن موقع شناسنامه ها دست 
بود و این اطلاعات درآن ثبت می شد.ایران می گوید عکس 
اینکه در اغلب موارد و بیشتر خانواده ها سن فرزندان دختر 
خود را بیشتر بیان می کردند و در اصل شناسنامه بزرگتر از 
سن گرفته می شد تا زودتر ازدواج کنند، برای فرزندان پسر 
خود به خاطر اینکه دیر به سربازی بروند و بیشتر هم در کار 
کشاورزی یا دیگر امور خانواده کمک حال باشند سن آنها را 
کمتر ذکر می کردند و سن آنها هم در شناسنامه کمتر از سن 

واقعی شان ثبت می شد.
وی با معرفی دوستان و هم سن سال هایش می گوید فلانی 
و فلانی دقیقا هم سن من هستند و تا جایی که مادرم تعریف 
می کرد دریک روز به دنیا آمده ایم اما با هم تفاوت سنی در 
هم  شاید  و  دوسالی  یک  هایشان  برخی  با  داریم،  شناسنامه 
بیشتر، اختلاف سنی در شناسنامه داریم.ایران می گوید از ما 
سن  از  زودتر  بود  بزرگ  من  شناسنامه  چون  اما  گذشت  که 
واقعی ام ازدواج کردم و اصلا متوجه نبودم چطور مرا شوهر 
دادند، هیچ درکی از ازدواج و زندگی نداشتم و چون همسرم 
عنوان  به  دارم  که  بود  این  تصورم  بود  ما  نزدیک  ازبستگان 
مهمان به خانه شان می روم و بعد دیدم نه، از من انتظاراتی 
داشتند که در حد توانم نبود می بایست در کارخانه و اداره 
امور کشاورزی دوشا دوش دیگر اهالی خانه همراهی کنم و 
برای من که سنم کم بود، کار بسیار سختی بود و به هرقیمتی 
از  بعد  دوسال  یکی  و  گذشت  روزگار  و  کردم  زندگی  بود 

ازدواج بچه دار شدم و تا چشم بر هم زدم هشت بچه قد و 
نیم قد دور برم بود، مادر بزرگ بچه ها و عمه آنها کمک حالم 
بودند و بچه ها بزرگ شدند اما من ازکودکی و جوانی خودم 

هیچی نفهمیدم و همیشه یک مسوولیت بزرگی بر دوشم بود.
وی سری تکان می دهد و می گوید ازمن که گذشت و تمام 
فکر و ذکرم بچه هایم بودند، یکی پس از دیگری بزرگ شدند 
و به خانه بخت رفتند و بچه دارشدند و هیچ وقت برای خودم 
از  بیشتر  حال  و  بودم  فرزندان  و  همسرم  برای  همیشه  نبودم 
هستم  که  اینی  از  کنم  می  احساس  اما  دارم  سال سن  هفتاد 
خیلی پیرتر هستم و وقتی به نوه ام نگاه می کنم و می بینم که 
او هم بچه دار شده است به خودم می گویم واقعا پیر شدم، 
اما وقتی خوب فکر می کنم می گویم شاید اگر شناسنامه ام 
درست بود زندگی من طوری دیگر بود.ایران می گوید آنقدر 
مشغول زندگی و روزمرگی بودم که کمتر به سنم فکر کردم و 
هیچ وقت به فکر اصلاح سنم نبودم چون آنقدر زود ازدواج 
کردم که غرق در زندگی شدم شاید اگر زمانی خیلی جوان تر 
بودم یک روزی به این فکر می کردم که می شد شناسنامه ا م 
را عوض می کردم اما چه فایده حالا که گذشته است و من 
دنیا را طوری دیگر می بینم اما حالا نسبت به دوره ما خیلی 
خوب است که بچه دربیمارستان به دنیا می آیند و شناسنامه 
آنها درست ثبت می شود سن شان سن واقعی شان است اما 
هنوز گاهی که به خودم فکر می کنم از خودم می پرسم راستی 
من امثال ایران که حالا سنی از آنها گذشته است، کم نیستند 
دانند و گاهی سن شان کمتر و  که سن واقعی خود را نمی 
گاهی هم بیشتر از سن واقعی شان ثبت شده است، برخی که 
برایشان مهم بود و حوصله کارهای اداری را داشتند دنبالش 
هم  گاهی  و  برسند  خود  مقصد  به  توانستند  گاهی  و  رفتند 
مدارک و استنادی مبنی بر طرح و ادعای سن واقعی نداشتند 
نتوانستد تغییری در سن خود ایجاد کنند و خیلی ها هم مثل 
ایران درگیر زندگی بودند و خودشان را با سن سال خود وقف 
به دهه  دادند زندگی کردند.البته اکثر این موضوعات مربوط 
های گذشته است که نظام ثبت ولادت ها دستی بود و ثبت 
ولادت ها، ماه ها یا سال ها بعد از تولد و به اذعان فرد اعلام 
کننده واقعه تولد ثبت می شود اما با تغییر نظام ثبت ولادت ها 

دیگر شاهد این گونه موارد نیستیم.
برای بررسی این موضوع و طرح این سوال که آیا تغییر سن 
امکان پذیر است یا نه؟ به سراغ قوانین ثبت احوال رفته این و 
جواب را در این قوانین جستجو می کنیم که این گزاش بیان 

کنند آن است.
سن  تشخیص  کمیسیون  از  توانند  می  افرادی  چه 

درخواست تغییر تاریخ تولد خود را کنند؟
به استناد قوانین ثبت احوال، صاحب شناسنامه بالای ۱۸ سال 
افراد زیر ۱۸  قانونی وی و در مورد  نماینده  یا  تمام شمسی 
مندرج  سن  مغایرت  اینکه  به  مشروط  وی،  قهری  ولی  سال 
تاریخ  فاصله  وهمچنین  باشد  سال   ۵ از  بیش  شناسنامه  در 
سال   ۵ از  بیش  آن  صدور  تاریخ  با  شناسنامه  صاحب  تولد 
)حداقل ۵ سال و یک روز( باشد، می تواند درخواست خود 
را به کمیسیون تسلیم کنند.متقاضی می تواند درخواست کتبی 
از  تا پس  به ثبت احوال محل سکونت خود تحویل دهد  را 
طرح  جهت  درخواست  پرونده،  تکمیل  و  لازم  های  بررسی 
در کمیسیون تشخیص سن به اداره ثبت احوال محل صدور 

شناسنامه ارسال می شود.
ثبت  اداره  کدام  به  را  سن  تغییر  درخواست  متقاضی، 

احوال تسلیم کند؟
محل  احوال  ثبت  به  را  کتبی  درخواست  تواند  می  متقاضی 
سکونت خود تحویل دهد تا پس از بررسی های لازم و تکمیل 

پرونده، درخواست جهت طرح در کمیسیون تشخیص سن به 
اداره ثبت احوال محل صدور شناسنامه ارسال می شود.

اسناد  که  اشخاصی  های  درخواست  به  رسیدگی  اینکه  و 
خارج  در  اسلامی  جمهوری  های  نمایندگی  از  آنان  سجلی 
به  متقاضیان  قبیل  این  درخواست  باشد  صادرشده  کشور  از 
ثبت  کل  دراداره  مستقر  سن  تشخیص  کمیسیون  دبیرخانه 
تاریخ تولد  احوال استان تهران تسلیم خواهد شد.اگر فاصله 
متقاضی با تاریخ تنظیم سند سجلی )صدور شناسنامه( مندرج 

در شناسنامه کمتر از ۵ سال باشد، تقاضای چگونه است؟
سجلی  سند  تنظیم  تاریخ  با  متقاضی  تولد  تاریخ  فاصله  اگر 
)صدور شناسنامه( مندرج در شناسنامه کمتر از ۵ سال باشد 
باشد،  داشته  را  سال   ۵ از  بیش  تولد  تاریخ  تغییر  وتقاضای 
به  درخواست  تواند  می  شناسنامه  آیا صاحب  اینکه،  نخست 
قبیل  این  در  اصولا  آیا  اینکه  دوم  و  کند؟  تسلیم  کمیسیون 
موارد کمیسیون می تواند رای به تامین خواسته و تغییر تاریخ 
تولد متقاضی صادر کند؟در پاسخ به این مواردآمده است: نظر 
به منزله اجابت  اینکه قبول درخواست از سوی کمیسیون  به 
خواسته متقاضی نیست، بنابراین قبول درخواست متقاضی از 

سوی دبیرخانه کمیسیون منع قانونی نخواهد داشت.
مندرج  تولد  تاریخ  فاصله  آنجاییکه  از  موارد  قبیل  این  در 
 ۵ از  کمتر  متقاضی  شناسنامه  صدور  تاریخ  با  شناسنامه  در 
سال است کمیسیون قانونا نمی تواند رای به اجابت خواسته 
متقاضی صادر کند، چرا که در صورت صدور رای به تغییر 
یا اصلاح تاریخ تولد بیش از ۵ سال، تاریخ صدور شناسنامه 
قانونی  که  بود  خواهد  وی  تولد  تاریخ  به  مقدم  متقاضی 
نخواهد بود.طبق ماده واحده قانون حفظ اعتبار اسناد سجلی 
آنها مصوب ۱۳۶۷/۱۱/۱۷، تصمیمات  تزلزل  از  و جلوگیری 

کمیسیون تشخیص سن قطعی است و قابل اعتراض نیست.
آیا آراء صادره از کمیسیون تشخیص سن قابل اعتراض است؟

طبق ماده واحده قانون حفظ اعتبار اسناد سجلی و جلوگیری 
کمیسیون  تصمیمات   ،۱۳۶۷/۱۱/۱۷ مصوب  آنها  تزلزل  از 

تشخیص سن قطعی است و قابل اعتراض نیست.
آیا می توان دو بار درکمیسیون درخواست تغییر سن داد؟

طبق ماده واحده قانون حفظ اعتبار اسناد سجلی و جلوگیری 
تنها  شناسنامه  صاحب   ،۱۳۶۷/۱۱/۱۷ مصوب  آنها  تزلزل  از 
یک بار در طول عمر و در صورتی که اختلاف سن واقعی با 
سن مندرج در اسناد سجلی بیش از ۵ سال باشد می تواند از 

کمیسیون درخواست تغییر تاریخ تولد خود را داشته باشد.
قانون  نظر  از  آیا  سن  تشخیص  کمیسیون  در  سن  تغییر 

خدمدت وظیفه عمومی معتبر است؟
براساس ماده ۳ قانون خدمت وظیفه عمومی سن مشمولان و 
افراد تحت تکفل از لحاظ خدمت وظیفه و یا معافیت از آن 
تابع مندرجات اولیه اولین شناسنامه بوده و هرگونه تغییری که 
بعدا به عمل آمده باشد از لحاظ وظیفه عمومی معتبر نخواهد 
اعتبار  قانون حفظ  ماده واحده  مبنای  بر  تغییرسن  بود.تبصره: 
اسناد سجلی و جلوگیری از تزلزل آن ها مصوب ۶۶/۱۱/۰۲ 

فقط در باره خود مشمولان معتبر است )اصلاحی ۱۳۹۰(
صاحب شناسنامه تنها یک بار در طول عمر و در صورتی که 
اختلاف سن واقعی با سن مندرج در اسناد سجلی بیش از ۵ 
سال باشد می تواند از کمیسیون درخواست تغییر تاریخ تولد 

خود را داشته باشد
آیا متقاضی می تواند از کمیسیون درخواست افزایش سن 

خود را کند؟
از  جلوگیری  و  سجلی  اسناد  اعتبار  حفظ  قانون  برابر  بله، 
تزلزل آنها مورخ ۱۳۶۷/۱۱/۱۷ بطور کلی کمیسیون صلاحیت 
یا  )افزایش  سن  مغایرت  رفع  های  درخواست  به  رسیدگی 

کاهش سن( بیش از ۵ سال را دارد.
کمیسیون تشخیص سن درچه مواردی صالح به رسیدگی 

است و نحوه تسلیم دادخواست چگونه است؟
مطابق ماده واحده قانون حفظ اعتبار اسناد سجلی و جلوگیری 
از تزلزل آنها مصوب ۱۳۶۷/۱۱/۱۷، صاحب شناسنامه تنها یک 
بار در طول عمر و در صورتی که اختلاف سن واقعی با سن 
مندرج در اسناد سجلی بیش از ۵ سال باشد متقاضی)صاحب 
شناسنامه یا نماینده قانونی وی می تواند درخواست خود را به 

دبیرخانه کمیسیون تشخیص سن تسلیم کند.
راستی من چند ساله هستم؟

اعضای کمیسیون تشخیص سن چه افرادی هستند و ریاست 
کمیسیون با چه گسی است ودبیرخانه این کمیسیون کجاست؟

برابر ماده واحده قانون حفظ اعتبار اسناد سجلی و جلوگیری 
از تزلزل آنها مصوب ۱۳۶۷/۱۱/۱۷، اعضای کمیسیون ۵ نفر 
مرکب از: فرماندار یا بخشدار، رئیس اداره ثبت احوال محل، 
رئیس  و  استان  بهداری  سازمان  عامل  مدیر  منتخب،  پزشک 
شورای اسلامی شهر یا بخش محل صدور شناسنامه و قاضی 
قاضی  عهده  بر  کمیسیون  است.ریاست  محل  صالحه  دادگاه 
دادگاه صالحه محل است و محل استقرار کمیسیون در واحد 
های اجرائی ادارات ثبت احوال سراسر کشور است و مسوول 
دبیرخانه کمیسیون از بین کارمندان مطلع اداره ثبت احوال به 

انتخاب رئیس اداره ثبت احوال تعیین می شود.

آیا می توان از ریزش مو راستی من چند ساله هستم؟
جلوگیری کرد؟

طاسی معمولاً به ریزش بیش از حد مو از پوست سر گفته می شود 
که علل مختلفی دارد.

ریزش موی ارثی با افزایش سن، شایع ترین علت طاسی است.
برخی از افراد ترجیح می دهند ریزش موی شان بدون درمان و 
پنهان ادامه یابد. برخی دیگر ممکن است آن را با مدل مو، آرایش، 
کلاه یا دستمال سر بپوشانند. برخی دیگر نیز یکی از درمان های 
موجود را برای جلوگیری از ریزش بیشتر مو یا بازگرداندن رشد 

موها انتخاب می کنند.
علل ریزش مو چیست؟

افراد معمولاً روزانه ۵۰ تا ۱۰۰ تار مو از دست می دهند. این تعداد 
معمولًا قابل توجه نیست زیرا موهای جدید همزمان در حال رشد 
هستند. ریزش مو زمانی اتفاق می افتد که موهای جدید جایگزین 

موهای ریخته شده نشوند.
ریزش مو معمولًا به یک یا چند مورد از عوامل زیر مرتبط 

است:
مو یک  ریزش  ترین علت  شایع  )وراثت(:  سابقه خانوادگی   *
شرایط  این  می افتد.  اتفاق  افزایش سن  با  که  است  ارثی  عامل 
با  طاسی  و  مردانه  الگوی  با  طاسی  آندروژنیک«،  موی  »ریزش 
الگوی زنانه نامیده می شود. معمولاً این نوع ریزش مو به تدریج و 

با الگوهای قابل پیش بینی رخ می دهد.
* تغییرات هورمونی و شرایط پزشکی: شرایط مختلفی از جمله 
تغییرات هورمونی به دلیل بارداری، زایمان، یائسگی و مشکلات 
شوند.  موقت  یا  دائمی  موی  ریزش  باعث  می توانند  تیروئید 
»درماتوفیتوز« نیز یکی از بیماری های پزشکی است که منجر به 

ریزش مو می شود.
* داروها و مکمل ها: ریزش مو می تواند یکی از عوارض جانبیِ 
سرطان،  برای  که  داروهایی  مانند  باشد  داروها  برخی  مصرف 
بالا  خون  فشار  و  نقرس  قلبی،  مشکلات  افسردگی،  آرتریت، 

استفاده می شوند.
* پرتودرمانی به سر: ممکن است موها مثل قبل رشد نکنند.

* یک اتفاق بسیار استرس زا: بسیاری از افراد چندین ماه پس از 
یک شوک فیزیکی یا احساسی، نازک شدن کلی مو را تجربه می 

کنند. این نوع ریزش مو موقتی است.
* مدل مو و درمان: آرایش بیش از حد مو یا مدل مویی که موهای 
شما را سفت می بندد یا می کشِد نیز می تواند باعث نوعی ریزش 

مو به نام »آلوپسی کششی« شود.
بیشتر طاسی ها به دلیل ژنتیک )طاسی با الگوی مردانه و طاسی 
با الگوی زنانه( ایجاد می شود که به گفته متخصصان، این نوع 

ریزش مو قابل پیشگیری نیست.
توصیه های زیر ممکن است به شما در جلوگیری از »انواع قابل 

پیشگیری ریزش مو« کمک کند:
* با موهایتان ملایم رفتار کنید. هنگام برس زدن و شانه کردن به 
خصوص زمانی که موهایتان خیس است از کشیدن آن خودداری 
کنید. یک شانه دندانه پهن ممکن است به جلوگیری از کنده شدن 
مو کمک کند. از درمان های نامناسب برای جلوگیری از ریزش 

مو خودداری کنید.
مصرف  که  مکمل هایی  و  داروها  مورد  در  خود  پزشک  از   *

می کنید و ممکن است باعث ریزش مو شوند، مشورت بگیرید.
* از موهای خود در برابر نور خورشید و سایر منابع نور ماوراء 

بنفش محافظت کنید.
* سیگار نکشید. داده های برخی از مطالعات ارتباط بین سیگار 

کشیدن و طاسی را در مردان نشان می دهد.
* اگر تحت شیمی درمانی هستید از پزشک خود در مورد »کلاه 
هیپوترمی« اطلاعات کسب کنید. این کلاه می تواند خطر ریزش 

مو را در طول شیمی درمانی کاهش دهد.
در  باشد.  داشته  بستگی  می تواند  مختلفی  عوامل  به  مو  ریزش 
حالت کلی برای جلوگیری از ریزش مو سه فاکتور مراقبت از 
مو، اصلاح عادات غذایی و اصلاح سبک زندگی می تواند بسیار 

مفید باشد.
در ادامه به نقل از »هلث لاین« به برخی مواد غذایی مفید برای 
کاهش ریزش مو و سپس به عواملی که به سبک زندگی مرتبط 

هستند، خواهیم پرداخت:
* امگا ۳

امگا ۳ به کاهش التهاب و استرس کمک می کند که به نوبه خود به 
کاهش ریزش مو نیز کمک می کند. بهترین منابع امگا ۳ ماهی های 
چرب و روغن ماهی هستند. همچنین می توانید با پزشک مشورت 

کنید و مکمل های امگا ۳ مصرف کنید.
* پروتئین

موهای شما از کراتین که نوعی پروتئین است، ساخته شده است. 
از این رو برای محافظت و تقویت موهای خود باید از یک رژیم 
غذایی غنی از پروتئین استفاده کنید. عدس، سویا، لوبیا، دانه ها، 

آجیل، تخم مرغ و ماهی از جمله این مواد غذایی هستند.
C ویتامین *

بردن  بین   از  به  که  است  قوی  آنتی اکسیدان  یک   C ویتامین 
به  مو  ریزش  می کند.  کمک  آزاد  اکسیژن  مضر  رادیکال های 
مصرف  با  می توان  که  می شود  ایجاد  سموم  بالای  تجمع  دلیل 
غذاهای غنی از ویتامین C آن را کاهش داد. برای بهبود استحکام، 
منابع  از  نرمی و ضخامت مو توصیه می شوند که  درخشندگی، 
خوراکی غنی از این ویتامین نظیر پرتقال، لیمو شیرین، لیموترش 

و توت فرنگی مصرف کنید.
* سبزیجات

سیب زمینی،  هویج،  کدوحلوایی،  اسفناج،  مانند  سبزیجاتی 
ویتامین ها  از  خوبی  بسیار  منابع  کدوتنبل  و  لوبیا  گوجه فرنگی، 
به تغذیه فولیکول ها و قوی تر شدن  و مواد معدنی هستند. آنها 
تارهای مو کمک می کنند. حداقل سه سبزی مختلف در روز در 

غذا یا سالاد مصرف کنید.
* آب کافی بنوشید

و  وز  به خشکی،  منجر  می تواند  کافی  آب  ننوشیدن  یا  کم آبی 
بی جان شدن موها شود که مستعد شکستن و ریزش مو هستند. 
آب همچنین فولیکول های مو را روان می کند و گردش ویتامین ها 

و مواد معدنی ضروری برای رشد مو را بهبود می بخشد.
* یوگا و تمرینات تنفسی

یوگا و سایر اشکال ورزش برای تناسب اندام و تقویت سیستم 
ایمنی بدن مفید هستند. حرکات یوگا به افزایش گردش خون در 
پوست سر کمک می کند و ممکن است رشد مو را تحریک کند.

* استرس خود را کنترل کنید
استرس برای سلامتی و موهای شما مفید نیست. استرس باعث 
افزایش سطح سموم در بدن شما می شود که ریشه موهای شما 
را ضعیف می کند و آن ها را مستعد ابتلا به عفونت های قارچی 
منظم  طور  به  تنفسی  تمرینات  و  سازی  آرام  تمرین  با  می کند. 

استرس را از بین ببرید.
* به کیفیت خوابتان اهمیت دهید

بدنی  راه اندازی مجدد کل سیستم  به  با کیفیت  خواب کافی و 
شما کمک می کند. شش تا هفت ساعت خوابیدن باعث سم زدایی 
و شادابی ذهن و بدن شما می شود، استرس را کاهش می دهد و 
سیستم ایمنی بدن را تقویت می کند. کمبود خواب می تواند سطح 
کورتیزول )هورمون استرس( را افزایش دهد و فولیکول های مو 
را ضعیف کند و در نتیجه باعث ریزش مو شود. اگر در خوابیدن 
مشکل دارید، کتاب بخوانید یا به موسیقی آرام بخش گوش دهید. 
و  الکترونیکی  به رختخواب همه وسایل  رفتن  از  قبل  همچنین 

چراغ ها را خاموش کنید.
عوامل خطر برای ریزش مو

برخی عوامل می توانند خطر ریزش مو را افزایش دهند که از آن 
جمله می توان به موارد زیر اشاره کرد:

* سابقه خانوادگی طاسی از طرف مادر یا پدر
* سن

* کاهش وزن قابل توجه

واریز  از  فرهنگیان  ذخیره  صندوق  موسسه  مدیرعامل   
بازنشسته،  اعضای  الشرکه  سهم  ریال  میلیارد   ۱۲۵ حدود 

در مرداد ۱۴۰۲ خبر داد.  
و  میلیارد   ۱۲۵ حدود  واریز  از  نجف پورکردی  حمیدرضا 
۱۷۷ میلیون ریال به حساب فرهنگیان بازنشسته از دوم تیر 
تا اول مرداد ۱۴۰۲ عضو صندوق ذخیره فرهنگیان خبر داد 
و افزود: مبلغ یاد شده شامل واریزی عضو، واریزی تعهد 
دولت و سود ناشی از فعالیت های اقتصادی موسسه است 

که به حساب ۹۳۸ عضو واریز شد.
وی ادامه داد: علاوه بر این موارد، سود سال مالی منتهی به 
برگزاری مجمع و محاسبه سود  از  بعد  ۳۱ شهریور ۱۴۰۲ 
طبق روال و براساس مانده سهم الشرکه هر کدام از اعضا 

به حساب آنها واریز خواهد شد.
کرد:  تاکید  فرهنگیان  ذخیره  صندوق  موسسه  مدیرعامل 
اعضای  کرامت  حفظ  و  فرهنگیان  جایگاه  تکریم  دنبال  به 
ماه  یک  از  کمتر  و  ممکن  زمان  سریع ترین  در  بازنشسته 
پس از دریافت اطلاعات بازنشستگی از نهادهای متولی و 

مسئول این کار، سهم الشرکه به حساب آنها اعمال خواهد 
شد.

بر  علاوه  الشرکه  سهم  پرداخت  کرد:  اضافه  نجف پور 
شامل  یادشده،  زمانی  بازه  در  موسسه  عضو  بازنشستگان 
انصرافی ها  و  افتاده ها  کار  از  فوتی ها،  بازخرید،  اعضای 

نیز می شود.
بانک  احیای  برای  مرکزی  بانک  با  توافق  به  اشاره  با  وی 
آورده  فراهم  را  شرایطی  بانک  این  کرد:  تصریح  سرمایه 
طریق  از  غیرحضوری  حساب  افتتاح  متقاضیان  تا  است 
 ،szf.satpay.ir آدرس  به  فرهنگیان  اپلیکیشن  سوپر 
امکان اقدام داشته باشند ضمن اینکه واریزی ها به حساب 

بازنشستگان به عاملیت این بانک خواهد بود.
نحوه  درباره  فرهنگیان  ذخیره  صندوق  موسسه  مدیرعامل 
متقاضی  فرهنگیان  کرد:  تصریح  موسسه  این  در  عضویت 
یا  در سراسر کشور  موسسه  نمایندگی  دفاتر  به  مراجعه  با 
در  عضویت  به  نسبت  پرورش  و  آموزش  تعاون  ادارات 
موسسه اقدام کنند تا از خدمات حین خدمت و سودآوری 
این مجموعه بزرگ اقتصادی در زمان بازنشستگی بهره مند 

شوند.
نجف پور کردی گفت: فرهنگیان عضو می توانند نسبت به 
افزایش واریزی خود تا سقف پنج درصد حقوق و مزایا از 

طریق مبادی یادشده اقدام کنند.

رئیس سازمان غذا و دارو اعلام کرد

ذخیره ۳ ماهه سرم تزریقی و 
آنتی بیوتیک در آستانه پاییز

 نحوه تامین واکسن آنفلوآنزا

رئیس سازمان غذا و دارو با اعلام پیش بینی های انجام شده در 
خصوص ایجاد ذخیره سه ماهه سرم تزریقی و آنتی بیوتیک 
اندیشیده شده  تمهیدات  به  توجه  با  گفت:  پاییز،  آستانه  در 
مشکلی  با  سرما  فصل  در  اقلام  این  تامین  زمینه  در  نباید 
درخصوص  محمدی   حیدر  سید  شویم.دکتر  مواجه 
تزریقی  تامین سرم های  اندیشیده شده در زمینه  تمهدیدات 
و داروهای درمان آنفلوآنزا و سرماخوردگی، گفت: نگرانی 
اصلی ما در مورد کمبود سرم های تزریقی در فصل تابستان 
بود که با گرمای هوا مواجه بودیم اما، خوشبختانه با مشکلی 
مواجه نشدیم. در عین حال پیش بینی شده است که از طریق 
استراتژیک  ذخیره  بتوانیم  واردات  و  تولید  ظرفیت  افزایش 
ایجاد کنیم.وی افزود: در مورد سرم نمکی ذخیره را ایجاد 
با کمک  اگر  ان شاءالله  دارویی  اقلام  همه  مورد  در  کردیم؛ 
سازمان برنامه و بودجه و بانک مرکزی ارز و نقدینگی لازم 
برطرف  استراتژیک  ذخیره  به  مربوط  مشکل  شود،  تامین 
است  ممکن  که  اقلامی  مورد  در  ترتیب  این  به  و  می شود 
برسیم.رئیس  ماهه  سه  ذخیره  یک  به  باشند  داشته  کمبود 
سازمان غذا و دارو،   تاکید کرد: البته در مورد برخی اقلام 
زمان  در  اما  باشد؛  ماه  سه  از  بیش  ذخایرمان  است  ممکن 
بر  هرچند  شود.  متفاوت  شرایط  است  ممکن  مصرف  پیک 
اساس آنچه که ما پیش بینی کرده ایم، نباید با مشکل مواجه 
شویم؛ چراکه از طریق تولید و واردات سعی کردیم مشکلی 
به وجود نیاید. اما اگر جایی حس کنیم ممکن است روند 
مصرف غیرمنطقی شده باشد ان شاءالله مشکل احتمالی را از 
طریق مسیرهای جایگزین برطرف خواهیم کرد.او با اشاره به 
مناسب  کشور  آنتی بیوتیک  موجودی  حاضر  حال  در  اینکه 
است، اظهار کرد: تلاش ما این است تمام اقلامی که عمدتا 
در فصل پاییز و سرما مصرف آنها بالا می رود را تامین کنیم 
را  ظرفیت  این  که  کردیم  اعلام  کنندگان  تولید  همه  به  و 
ایجاد کنند.وی در خصوص تامین واکسن  آنفلوآنزا چه تولید 
داخل و چه وارداتی نیز تصریح کرد: بخش اصلی قرار است 
مراکز  و  داروخانه ها  در  که  تامین شود  داخلی  تولیدات  با 
بهداشتی، تولید داخلی موجود است و بخشی محدود هم از 
طریق واردات وارد خواهد شد که این بخش هم واکسن های 

سه ظرفیتی و چهار ظرفیتی وارد می شود.

واریز ۱۲۵ میلیارد ریال به  
حساب اعضای صندوق ذخیره 

فرهنگیان بازنشسته مرداد

تهران،  آگاهی  پلیس  جنایی  جرایم  با  مبارزه  معاون  گفته  به 
برخی نوجوانان با تاثیرپذیری از شبکه های اجتماعی اقدام به 

تشکیل باندهای مجرمانه و تهیه سلاح سرد و گرم می کنند.
 سرهنگ مرتضی نثاری در یک برنامه رادیویی در مورد آسیب 
شناسی جرایم خشن و زورگیری گفت: دسته ای از مجرمیان 
افراد سابقه داری هستند که به طمع ربودن مال افراد دست به 
جرایم خشن و هنجارشکنانه می زنند و همچنین برخی مجرمین 
مرتکب جرایم شده  به دفعات و کرات  به خاطر عادت،   نیز 

و هر بار با شیوه ها و روش های جدید وارد جامعه می شوند.
از  یکی  مجازات ها  میزان  تناسب  عدم  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
دلایل بازگشت مجرمین به چرخه جرم در جامعه است، افزود: 
متاسفانه مجازات  در حوزه جرایم خشن از بازدارندگی کافی 
برخوردار نیستند و هدف این مجازات ها اصلاح و بازپروری 
است که محقق نشده و متاسفانه در آمار این مجرمان بارها و به 

دفعات اقدام به ارتکاب جرایم خشن مشاهده می شود.
نثاری با بیان اینکه همیشه پلیس پیشگیری را مقدم بر درمان 
پیشگیری  پیشگیری،  رکن  مهمترین  کرد:  تصریح  می داند 
در  اجتماعی  بخشی های  آگاهی  آن  طی  که  است  اجتماعی 

مورد سرقت ها انجام می گیرد.
داد:  ادامه  تهران  پلیس آگاهی  با جرایم جنایی  مبارزه  معاون 
شهروندان  آن  طی  که  است  وضعی  پیشگیری  دیگر  نوع 

وضعیتی به وجود آورند که طعمه سارقین نشوند مانند تجهیز 
طلافروشی ها به شیشه های ضد ضربه و ضد گلوله و دوربین 

مدار بسته که مانع ارتکاب به سرقت است.
وی اظهار داشت: تهران با شرایطی چون جمعیت ۱۳ میلیونی 
و با جمعیت شناور ۳ میلیون نفری و وجود ۳۵۰ هزار اتباع 
خارجی و تردد روزانه بالای هشت میلیون خودرو و موتور 
انواع  ارتکاب  برای  لازم  زمینه های  شهر  سطح  در  سیکلت 

در  که  در حال حاضر ۵۰ درصد جرایمی  و  دارد  را  جرایم 
پایتخت رخ می دهد جرایم خرد است.

 ۲۷ دستگاه مکلف به پیشگیری، کنترل و مقابله با جرایم 
خشن و مسلحانه

نثاری تصریح کرد: تهران در بخش پیشگیری، کنترل و مقابله 
با جرایم خشن و مسلحانه با تلاش و همدلی دستگاه ها رتبه 
دستگاه   ۲۷ خشن  جرایم  بحث  در  و  دارد  خوبی  جایگاه  و 
با توجه به وضعیت تهران و وجود  تکلیف قانونی دارند که 
این  اگر  متعدد  ۱۸ وزارتخانه، ۱۴۰ سفارتخانه و موضوعات 
دستگاه ها پای کار بیایند و به تکالیف خود در حوزه پیشگیری 
موفق  وضعی  و  اجتماعی  پیشگیری  در  کنند  عمل  وضعی 

خواهیم بود.
مقابله  و  کنترل  پیشگیری،  مورد  در  کرد:  نشان  خاطر  وی 
و  راه  وزارت  تکلیف،   ۱۱ صمت  وزارت  خشن  جرایم  با 
شهرسازی ۹ تکلیف، وزارت نیرو ۹ وظیفه، صدا و سیما هفت 
تکلیف، شهرداری ۱۱ تکلیف و سازمان بهزیستی سه تکلیف 
به شهروندان توصیه کرد: در  دارد.نثاری در خاتمه  بر عهده 
زمان وقوع زورگیری خونسردی خود را حفظ کنند و به جای 
درگیری با زورگیران نسبت به برداشتن شماره پلاک خودرو 
و یا موتورسیکلت آنها اقدام و جهت شناسایی زورگیران بر 
روی به خاطر سپردن چهره، لهجه، لباس و... آنها تمرکز کنند.

مجازات  در حوزه جرایم خشن بازدارنده نیست
 50 درصد جرایم وقوعی در پایتخت از نوع جرایم خرد است
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کدامبانکهاوام۱۰۰میلیونتومانیبدونضامنمیدهند؟
علی رغم وعده ای که از سوی مسئولان به منظور حذف ضامن 
می دهد  نشان  میدانی  بررسی  بود،  شده  داده  خرد  وام های  برای 

برای دریافت وام از بانک های دولتی باید ضامن داشته باشید.
 نیمه اول شهریور ماه سخنگوی دولت خبر از حذف ضامن برای 
اخذ وام های ۱۰۰ میلیون تومانی داد، بهادری جهرمی با اشاره به 
اینکه وام های خرد زیر ۱۰۰ میلیون تومانی نیاز به ضامن ندارد، 
گفت: اگر برای چنین وام هایی بانک ها ضامن خواستند، مشکل را 

به معاونت نظارت بانک مرکزی گزارش دهید.
داد  ارائه  را  داری خود طرحی  ابتدای سکان  در  دولت سیزدهم 
که  بانکی  از  ضامن  گذاشتن  بدون  می توانند  بگیران  حقوق  که 
حقوق دریافت می کنند وام بگیرند اما در یک بررسی میدانی که 
برای دومین بار توسط خبرنگار مهر صورت گرفته است مشاهده 
شده است که هنوز بانک های دولتی برای دادن وام نیازمند ضامن 

هستند و به تبع بانک های خصوصی نیز همین شرایط را دارند.
برای  وام  عنوان  با  که  مهر  خبرنگار  میدانی  قبلی  گزارش  در 
عدم  از  هستند  محروم  فوری  وام  دریافت  از  مردم  پولدارها؛ 
بعد  نشان می دهد  بررسی ها  اما  دریافت وام فوری سخن گفتیم، 
از ۳ ماه از نگارش گزارش قبلی وضعیت تسهیلات دهی بانک ها 
کمی بهتر شده است، هرچند که باید گفت ۲ بانک ملی و ملت 
 ۲ هنوز  اما  اند  کرده  تسهیل  فوری  وام  دریافت  برای  را  شرایط 
موجودی  میانگین  یعنی  قبلی  رویه  بر  تجارت  و  بانک صادرات 

اصرار دارند.
ناگفته نماند که برای دریافت وام از هر بانک دولتی نیاز به ضامن 
دارید و هنوز مانع بزرگ ضامن بانکی در کشور حل نشده است.

گرفتنوامبدونضامنازبانکملی
بانک ملی مراجعه کرده و شرایط  به  ابتدا  پیگیری موضوع  برای 
بانک جویا  این  از شعبه های  اعتبارات یکی  از مدیر  اخذ وام را 
شدم، مدیر اعتبارات این شعبه به خبرنگار مهر گفت: برای گرفتن 
نیاز دارید  باید ۶ ماه یک دهم پولی که  ابتدا  بانک ملی  وام در 
وام  برای گرفتن  این شرط نخست  کنید که  بانک مسدود  در  را 
میلیون   ۱۰۰ وام  گرفتن  برای  داد:  ادامه  است.وی  ملی  بانک  از 
تومانی  میلیون   ۱۵ بالای  حقوق  دریافت  با  ضامن  یک  تومانی، 
نداشته  را  بانک  نیاز  مورد  شرایط  اگر ضامن  اما  می کند  کفایت 
دو ضامن  تومانی  میلیون   ۱۰۰ وام  گرفتن  برای  حتماً  باید  باشد 
با اشاره به اعطای وام ۵۰ میلیون تومانی بدون  معرفی کنید.وی 
ضامن گفت: برای گرفتن این وام شرکت های خصوصی معتبر که 
بانک تشخیص می دهد می توانند با بانک تفاهم نامه امضا کنند که 
به کارمندان شرکت های خصوصی  نامه وام  تفاهم  این  قالب  در 
داده می شود که معمولًا کمتر شرکت های خصوصی دست به این 
کار می زنند بنابراین برای گرفتن وام ۱۰۰ میلیون تومانی به جای 
اینکه دنبال وام های بدون ضامن باشید بهتر است ضامن مناسب 

پیدا کنید تا بتوانید وام مورد نیاز خود را اخذ کنید.
وامبانکملتچگونهپرداختمیشود

این بانک همه کارهای وام را به صورت اینترنتی انجام می دهد، 
بانک  از  این که  برای  اگر کارمند یک شرکت خصوصی هستید 
تفاهم  بانک  با  این شرکت  که  نیاز هست  ابتدا  بگیرید  وام  ملت 
نامه داشته باشد و جدای آن باید حداقل یک ضامن نیز به بانک 
را  گیرنده  وام  فرد  اعتبار  وام  دادن  برای  بانک  کنید.این  معرفی 
وام ۱۰۰  گرفتن  برای  به طوریکه  قرار می دهد  بررسی  مورد  نیز 
میلیون تومانی اگر نهاد دولتی و یا نهادهای عمومی غیر دولتی و 
یا بخش خصوصی معتبر با بانک تفاهم نامه داشته باشد این بانک 
بدون ضامن وام می دهد اما اگر وام گیرنده به طور مستقل بخواهد 
تسهیلات بگیرد اعتبار فرد سنجیده می شود اگر وام کمتر از ۵۰ 
میلیون تومان بخواهد بدون ضامن و اگر وام ۱۰۰ میلیون تومانی 

بخواهد باید یک ضامن معتبر داشته باشد.
برایگرفتنوامازبانکتجارتحتماًنیازمندضامنهستید

برای پیگیری موضوع اخذ وام از بانک های دولتی به سراغ بانک 
تجارت می روم و شرایط وام خرد زیر ۱۰۰ میلیون تومان را جویا 
خرد  وام  گرفتن  راه  تنها  می گوید  اعتبارات  متصدی  می شوم، 
)به غیر از تسهیلات تکلیفی مانند ازدواج، فرزندآوری و ودیعه 

مسکن( طرح حامی بانک تجارت است.

بر  حقیقی  اشخاص  به  وام  است:  آمده   طرح   این   توضیحات   در  
اساس  بر  و  جاری      قرض الحسنه  در حساب  سپرده گذاری  مبنای 
میانگین حساب،   با نرخ سود ترجیحی    برای رفع نیازهای ضروری 
پرداخت می شود که البته اگر سپرده گذار و وام گیرنده بخواهد 
استفاده از این فرصت را به دیگری واگذار کند می تواند بستگان 
آنها  برای  خود  اعتبار  از  و  کند  معرفی  بانک  به  را  یک  درجه 

استفاده کند.
از  وام  برای گرفتن  بالا مشاهده می شود  همانطور که در جدول 
بانک تجارت نیاز مند سپرده گذاری هستید و در کنار آن حتماً 

باید ۲ ضامن معتبر نیز به بانک معرفی کنید.
این  به  پاسخ  در  تجارت  بانک  از شعب  یکی  اعتبارات  متصدی 
سوال که مگر قرار نبود وام ها بدون ضامن باشد به خبرنگار مهر 
می گوید: حرف های رسانه ها و مسئولان را درباره وام بدون ضامن 

باور نکنید!
بانکصادراتهمضامنمیخواهد

برای تکمیل گزارش به سراغ یکی از شعب بانک صادرات رفتم 
متصدی  بانک جویا شوم  این  از  نیز  را  وام خرد  اخذ  تا شرایط 
اعتبارات این شعبه از بانک گفت: تنها راه گرفتن وام خرد ۱۰۰ 
میلیون تومانی، طرح سنا است. در این طرح هم باید ۲ ماه پول را 
بلوکه کرد و هم باید ضامن داشت.وی ادامه می دهد: ابتدا باید یک 
حساب کوتاه مدت باز کنید پس از آن میانگین حساب شما مورد 
بررسی قرار می گیرد اگر میانگین قابل قبولی داشته باشید آنگاه با 

معرفی ۲ ضامن می توانید وام ۱۰۰ میلیون تومانی دریافت کنید.
به گفته وی بانک صادرات طرح دیگری برای اعطای وام ندارد.

راهکارحذفضامندربانکهاچیست؟
مهمترین راهکار حذف ضامن در بانک ها، شماره حساب دریافت 
حقوق فرد درخواست کننده وام گیرنده است، بانک می تواند با 
دریافت شماره حساب فرد، اگر فرد مورد نظر تا ۲ ماه قسط را 
برداشت  از شماره حساب وی  به صورت خودکار  نکرد،  واریز 
در  اقتصادی  پیشرفته  کشورهای  در  وام  پرداخت  نوع  این  کند، 
حال اجرا اس و هیچ فردی نمی تواند از پرداخت اقساط فرار کند.

بانک وام گیرنده ارسال  برای  بیمه فرد و اطلاعات دیگر  شماره 
بیکاری وی  بیمه  از  بیکاری شود  می شود و حتی اگر فرد دچار 
اقساط کسر می شود و تا زمانی که اقساط را با بانک تسویه نکند 
حق ارائه خدمات بیمه را نخواهد داشت. برای وام های کلان نیز 
باید حساب های فرد گیرنده وام در رصد بانک باشد و از لحاظ 
قانونی بتواند بعد از ۲ ماه به صورت خودکار مطالبات خود را 

وصول کند.

در  وام  شرایط  درباره  اقتصادی  کارشناس  امیرآبادی  سایروس 
کشورهای پیشرفته اقتصادی به مهر می گوید: در کشورهای مدرن 
سیستم بانک داری پول را از مردم عادی می گیرد و آن را در قالب 
اکتشاف،  تولید،  دنبال  به  به کسانی که  بانکی  تسهیلات مختلف 

اختراع، تحصیل، خرید خودرو و خرید مسکن هستند، می دهند.
امیرآبادی افزود: در اکثر کشورهای پیشرفته اقتصادی بانک ها از 
شیوه های مختلف از شما تقاضا می کنند که از بانک وام بگیرید و 
نیازی به ضامن نبوده و مدارک دریافتی حقوق، رتبه اعتباری فرد 
و شماره حساب دریافت حقوق و عدم بدهی مالیاتی برای گرفتن 

وام کفایت می کند.
مهم ترین  از  یکی  آمریکا  در کشور  وام  متقاضی  اعتباری  امتیاز   
در  وام  درخواست  ارزیابی  هنگام  دهنده  وام  که  است  عواملی 
بر  و  است   ۸۵۰ تا   ۳۰۰ بین  اعتباری  امتیازات  می گیرد.  نظر 
بدهی معوق و طول  میزان  پرداخت،  مانند سابقه  اساس عواملی 
واجد  برای  دهندگان  وام  از  بسیاری  می شود.  داده  اعتبار  تاریخ 
 ۶۰۰ حدود  نمره  حداقل  می خواهند  متقاضیان  از  بودن  شرایط 
داشته باشند، اما برخی از وام دهندگان بدون هیچ سابقه اعتباری 
گرفتن  برای  اعتباری  رتبه  بر  می دهند.علاوه  وام  متقاضیان  به 
ارائه  نیز  را  خود  درآمدی  مستندات  باید  آمریکا  کشور  در  وام 
اخیر،  مالیاتی  اظهارنامه  است شامل  ممکن  درآمد  دهید، شواهد 
امضا شده  نامه های  و  برگه حقوق  ماهانه،  بانکی  صورت حساب 
اظهارنامه  می توانند  اشتغال  خود  متقاضیان  باشد.  کارفرمایان  از 
مالیاتی یا سپرده بانکی ارائه دهند.وام دهندگان الزامات درآمدی 
را بر وام گیرندگان را در نظر گرفته تا از پرداخت اقساط مطمئن 
شوند، حداقل درآمد مورد نیاز بر اساس وام دهنده متفاوت است. 
به عنوان مثال بانک SoFi حداقل حقوق مورد نیاز ۴۵۰۰۰ دلار 
در سال را نیاز دارد. حداقل درآمد سالانه مورد نیاز مؤسسه مالی 
آوانت فقط ۲۰۰۰۰ دلار است یعنی با درآمد ماهیانه ۱۶۰۰ دلار 
را  آمریکا  در  دلار   ۱۶۰۰ ماهیانه  درآمد  بگیرید،  وام  می توانید 
نسبت  یک  آمریکا  کشور  می کنند.در  کسب  شاغلان  از  بسیاری 
برای دریافت وام به نام نسبت بدهی به درآمد وجود دارد، نسبت 
نشان  و  می شود  بیان  درصد  به صورت   )DTI( درآمد  به  بدهی 
به  که  است  گیرنده  وام  ماهانه  ناخالص  درآمد  از  بخشی  دهنده 
 DTI از  دهندگان  وام  می رود.  وی  ماهانه  بدهی  خدمات  سمت 
برای پیش بینی توانایی وام گیرنده بالقوه برای پرداخت بدهی های 
از  کمتر   DTI دلیل،  همین  به  می کنند.  استفاده  جاری  و  جدید 
متقاضی  از وام دهندگان  برخی  اگرچه  ایده آل است،  ۳۶درصد 

بسیار واجد شرایط را با نسبت تا ۵۰درصد تأیید می کنند.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق گلستان   گفت: چالش 
خورشیدی  نیروگاههای  احداث  اجرایی  راهکارهای  هاو 
انشعابی با حضور مدیرکل دفتر توسعه سامانه های مقیاس 
حمایتی  دستگاههای  مسئولین  و  ساتبا  شرکت  کوچک 

استان مورد بررسی قرار گرفت.
های  پتانسیل  به  باتوجه   : کرد  اظهار  موسوی  احمد  سید 
ایران و داشتن ۳۰۰ روز آفتابی در کشور توسعه انرژی های 
بر این اساس در  تجدیدپذیر در دستور کار دولت بوده، 
برنامه دولت سیزدهم توسعه ۱۰ هزار مگاواتی نیروگاه های 
تجدیدپذیر مد نظر قرار گرفته است که گلستان نیز از این 

قاعده مستثنی نیست.
پرداخت  از طریق  نیروگاه ها  گونه  این  افزود:احداث  وی 
برخوردار  کم  های  خانواده های  به  کم  بهره  با  تسهیلات 
در مناطق محروم انجام می شود ،خانواده ها تحت پوشش 
کمیته امداد ، بسیج سازندگی ، سازمان بهزیستی و اداره 
با عقد قراداد  نهایی  تایید  از معرفی و  کل روستایی پس 
آن  مزایای  از  برق  نیروی  توزیع  شرکت  توسط  تضمینی 

بهره مند می شوند.
نیروگاه  دستگاه   ۱۰۰۰ احداث  گردهمایی  این  در 
خورشیدی حمایتی جهت خانوارهای تحت پوشش کمیته 
بسیج  و  روستایی،  کل  اداره  بهزیستی،  سازمان   ، امداد 

سازندگی تا پایان سال ۱۴۰۲ به تصویب رسید.
گرگان-خبرنگارروزنامهنسیم

واگذاریاینترنتپرسرعتبر
بسترفیبرنوریدرمخابرات

گمیشانسرعتگرفت

آغاز  :با  کرد  اعلام  گمیشان   شهرستان  مخابرات  رئیس 
کیفیت  با  اینترنت  ارائه  مدارس  وبازگشایی  دانش  بهار 
وپرسرعت بر بستر فیبرنوری درمخابرات گمیشان سرعت 

گرفت
مجید چوگان  افزود : با اخراج fat های خیابان قائم شهر 
ودیگر نقاط شهرستان گمیشان واگذاری اینترنت پرسرعت 

بر بستر فیبرنوری مخابرات با جدیت ادامه دارد.

گرگان-خبرنگارروزنامهنسیم

راهکارهایاجراییاحداث
نیروگاههایخورشیدیانشعابیدر

استانگلستانبررسیشد

اجرایطرححامیم2باحضور۳۵۰دانشجوی

دانشگاههایسیستانوبلوچستاندرقم
میانی)حامیم(،  های  حلقه  توانمندسازی  طرح  دومین 
های  تشکل  فعال  دانشجویان  از  نفر   ۳۵۰ شرکت  با 
فرهنگی دانشگاه های سیستان و بلوچستان در قم در حال 
معظم  مقام  نمایندگی  نهاد  استانی  دفاتر  رئیس  اجراست. 
رهبری در دانشگاه های استان سیستان و بلوچستان گفت: 
در  کنشگر  و  فعال  دانشجویان  فرهنگی  رویداد  این  در 
شوند.  می  توانمند  مهارتی  و  فرهنگی  علمی،  های  زمینه 
که  خبری  درنشست  بامری،  عبدالواحد  الاسلام  حجت 
رهبری  نهاد  دفتر  در  استان  رسانه  اصحاب  حضور  با 
و  امیدآفرینی  شد،  برگزار  بلوچستان  و  سیستان  دانشگاه 
تقویت نشاط و روحیه فعالیت های جمعی، تقویت ارتباط 
موثر دفاتر نهاد با دانشجویان فعال تشکل ها و هیئت ها 
حلقه  توانمندسازی  همچنین  و  فرهنگی  های  مجموعه  و 
در  انسجام  ایجاد  بخشی،  انگیزه  دانشجویی،  میانی  های 
کنشگری  تقویت  و  اجتماعی  و  سیاسی  فرهنگی،  فعالان 
دانشجویان تشکل ها در فضای دانشگاه را از جمله اهداف 
این طرح عنوان کرد.وی گستره مخاطبین طرح حامیم را 
دانشجویان مومن انقلابی کنشگر )فعالان( فرهنگی، مذهبی 
های  هیئت  ها،  تشکل  فعال  اعضای  شامل  که  سیاسی  و 
دانشجویی، اعضای انقلابی انجمن ها و گروه های جهادی، 
دانشجویان فعال در محیط خوابگاهی و کلاس های معارف 
و کانون های دانشجویی هستند بیان کرد وافزود: این طرح 
در سه مرحله دانشگاهی)مرحله وفاق و همدلی(، استانی و 
کشوری برگزار می شود و اولویت با دانشجویان شرکت 
کننده در مرحله نخست طرح می باشد. رئیس دفاتر استانی 
نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه های سیستان 
و بلوچستان در مورد سهمیه های تعیین شده برای دانشگاه 
های استان تصریح کرد: سهمیه دانشجویان وزارت علوم و 
بهداشت ۵۵ درصد، دانشگاه فرهنگیان ۲۰ درصد، دانشگاه 
آزاد ۱۵ درصد، دانشگاه های پیام نور، علمی و کاربردی 
و فنی و حرفه ای و غیرانتفاعی ۱۰ درصد می باشد.وی 
است،  بخش  دربردارنده سه  محتوای طرح  داشت:  اظهار 
دوم  بخش  معرفتی(،  )دروس  رسمی  آموزش  اول  بخش 
های  برنامه  فوق  نیز  سوم  بخش  و  آموزی  مهارت  طرح 
فرهنگی و تهذیبی است.بامری در خاتمه یادآور شد: این 
طرح با شرکت ۳۵۰ نفر از دانشجویان فعال تشکل های 
فرهنگی مراکز دانشگاهی استان از ۲۶ شهریورماه در قم 

آغاز شده و تا سوم مهرماه ادامه خواهد داشت.         
زاهدان-خبرنگارنسیم

شهرستانزهکپیشتازدر
تولیداتکشاورزی؛دامپروری
وشیلاتیدراوجخشکسالی

معاونین  و  رییس  با  زهک  فرماندار  مشترک  نشست  در 
بلوچستان،  و  سیستان  استان  کشاورزی  جهاد  سازمان 
گرفته در حوزه های کشاورزی؛  اقدامات صورت  آخرین 
این  موانع  و  مشکلات  همچنین  و  شیلاتی  و  دامپروری 
مورد  شهرستان  این  تولیدی  واحد های  برخی  و  حوزه  
رغم  علی  گذشته   یکسال  طی  گرفت.  قرار  بررسی 
مهمی  اقدامات  زهک  شهرستان  در  آبی  های  محدودیت 
همچون احداث ۳۰۰ واحد گلخانه جدید؛ راه اندازی ۴۶ 
واحد پرورش مرغ بومی ؛ احیا و راه اندازی کارخانه تولید 
سفید؛  پنیر  تولید  خط  همچنین  و  شهرستان  لاکتیک  پنیر 
 ۱۳ احداث  برداران؛  بهره  برای  چاهک  حلقه   ۱۸۰ حفر 
باب استخر؛ اجرای ۹ روستای الگویی در قالب طرح هر 
روستا یک محصول؛ توسعه پرورش شترمرغ ؛ کسب رتبه 
آبزی  صنعت  توسعه  ای؛  گلخانه  محصولات  تولید  برتر 
پروری و اجرای طرح های الگویی پرورش خاویار؛ تهیه 
و  شهرستان  سنگین  و  سبک  دام  جمعیت  برای  شناسنامه 
تامین نهاده های دامی؛ کسب رتبه برتر کشت قراردادی؛ 
برتر  رتبه  کسب  و  صنعتی  مرغداری  واحد   ۱۴ احیای 
تولید آبزیان صورت گرفته است.اختصاص و حمل ۱۰۰ 
کیلومتر لوله  جهت تحویل به کشاورزان شهرستان زهک 
قارچ؛  تولیدی  واحد های  تکلیف  تعیین  آینده،  هفته  طی 
کارخانه شیر و کشتارگاه صنعتی شهرستان،حفر دو حلقه 
چاه عمیق جهت تامین آب مجتمع های گلخانه ای شماره 
برای  دامی  های  نهاده  ویژه  سهمیه  دو،اختصاص  و  یک 
شهرستان،اجرای طرح های آب و خاک شامل حفر چاه؛ 
جاده دسترسی و... در سال جاری و راه اندازی و تجهیز 
مراکز خدمات کشاورزی در بخشهای خمک ؛ جزینک و 
مرکزی از جمله تصمیماتی بود که برای توسعه و تقویت 
بخش کشاورزی ؛ دامپروری و صنایع وابسته در شهرستان 
زهک گرفته شد.شهرستان زهک در شمال استان سیستان 
و بلوچستان قرار دارد وعمده ترین محصولات کشاورزی 
این شهرستان هندوانه ،خربزه، گندم ، جو ، گوجه ، خیار 

و انگور یاقوتی است.
زاهدان-خبرنگارنسیم

سرمایهگذاری۷۷۱میلیارد
تومانیبخشخصوصیدرصنعت

طیورشهرستانزاهدان
بی  مشارکت  گفت:  زاهدان  کشاورزی  جهاد  مدیر 
گوشت  تولید  صنعت  در  شهرستان  خصوصی  نظیربخش 
مرغ و تخم مرغ  در حال شکل گیری است.مهدی شهرکی 
افزود : با هدف خود اتکایی در تولید  و استفاده از توان و 
سرمایه بخش خصوصی  و مشارکت مردم در تولید ، تعداد 
 ۳۱۵ میلیون  یک  ظرفیت  با  گوشتی  مرغداری  واحد   ۲۴
هزار قطعه و با سرمایه ۶۵۷ میلیارد تومان و تعداد ۲ واحد 
مرغداری تخمگذار با ظرفیت ۱۹۰۰۰۰ قطعه و با سرمایه 
حال  در  زاهدان  شهرستان  سطح  در  تومان  میلیارد   ۱۱۴
ساخت میباشد.وی پیشرفت فیزیکی طرح های مرغداری 
کرد. اعلام  درصد   ۷۰ تا   ۲۰ بین  را  الاحداث  جدید 

شهرکی اظهارداشت: در حال حاضر درشهرستان زاهدان 
۳ واحد صنعتی تخمگذار و ۲۶ واحد صنعتی پرورش مرغ 
می باشند. فعالیت  مشغول  طیور  کشتارگاه  یک  و  گوشتی 
زاهدان-خبرنگارنسیم

آگهیفقدانسندمالکیت
 ۱۰۵۹۱ فرعی  شماره  به  زمین  قطعه  یک  اعیان  و  عرصه  ششدانگ  مشاعی  مالکیت  اسناد 
به  مذکور  اصلی  از  فرعی   ۹862 از  شده  مجزی  و  مفروز  تفکیکی   8 قطعه  اصلی   ۴2 از 
شماره  الکترونیک  ثبت  ذیل  مالکیت  سند  در  مندرج  حدود  با  مربع  متر   ۳۰۵.۵۳ مساحت 
۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۴8۵2 به نام روزا یزدان پرست صومعه سرائی نسبت به ۴ سهم مشاع از 
۷2 سهم و ذیل ثبت الکترونیک شماره ۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۴868 به نام مهرزاد یزدان پرست 
نسبت به 8 سهم مشاع از ۷2 سهم و ذیل ثبت الکترونیک شماره ۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۴8۵۹ به 
نام معبود یزدان پرست نسبت به چهار سهم مشاع از ۷2 سهم و ذیل ثبت الکترونیک شماره 
به  نسبت  سرائی  صومعه  پرست  یزدان  رویا  شهیریه  جمیله  نام  به   ۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۴8۵8
به  نسبت  الکترونیک شماره ۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۴8۵۷  ثبت  از ۷2 سهم و ذیل  ۴ سهم مشاع 
الکترونیک  نام توران یزدان پرست صومعه سرائی و ذیل ثبت  به  ۴ سهم مشاع از ۷2 سهم 
به  نسبت  سرائی  پرست صومعه  یزدان  بزرگ  خانم  نام  به   ۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۴86۳ شماره 
نام  به   ۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۴8۵6 شماره  الکترونیک  ثبت  ذیل  و  سهم   ۷2 از  مشاع  سهم   ۴
مرسده یزدان پرست صومعه سرائی نسبت به ۳ سهم مشاع از ۷2 سهم و ذیل ثبت الکترونیک 
 6 به  نسبت  سرائی  صومعه  پرست  یزدان  محمود  نام  به   ۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۴86۰ شماره 
سهم مشاع از ۷2 سهم و ذیل ثبت الکترونیک شماره ۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۴86۴ به نام جواد 
یزدان پرست صومعه سرائی نسبت به 6 سهم مشاع از ۷2 سهم و ذیل ثبت الکترونیک شماره 
۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۴86۹ به نام معصومه یزدان پرست صومعه سرائی نسبت به ۳ سهم مشاع 
از ۷2 سهم و ذیل ثبت الکترونیک شماره ۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۴86۵ به نام الهام قاضی متقی 
نسبت به ۱2 سهم مشاع از ۷2 سهم و ذیل ثبت الکترونیک شماره ۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۴8۷۳ 
به نام کبری زنده دل جاده کناری نسبت به ۱2 سهم مشاع از ۷2 سهم از ششدانگ صادر و 
 ۱2۹ دفتر   ۱۴۰2/۰۳/۰8 مورخ   ۵۰۳6۴ شماره  قطعی  انتقال  سند  برابر  است  گردیده  تسلیم 
صومعه سرا ششدانگ پلاک فوق به مریم احمدی مردخه منتقل گردیده است . سند مالکیت 
مسلسل  شماره  به   ۱۴۰22۰۳۱8۰۱۱۰۰2۳۹8 شماره  الکترونیک  ثبت  ذیل  مذکور  خریدار 
چاپی ۴82۴2۵ الف ۰۱ به نام خریدار مذکور صادر و تسلیم گردیده است. آثاری از رهن 
درخواست  برابر  مردخه  احمدی  مریم  سپس   . است  نرسیده  بنظر  پرونده  در  بازداشت  و 
شماره  به  شهود  استشهادیه  ارائه  ضمن   2۰/۴/۱۴۰2 مورخ   ۱۴۰2626۵۳۹۱۳۰۰۰۳88 شماره 
۱۱8/۱۴۰2/۵8۰۴ مورخ ۱۴۰2/۰۴/26 که به تأیید دفتر ۱2۹ صومعه سرا رسیده است اعلام 
و درخواست  است  نموده  مفقود  به جهت جابجایی  را  مالکیت خود  سند  است که  نموده 
صدور سند مالکیت المثنی نموده است. لذا مراتب به استناد تبصره ۱ ماده ۱2۰ آیین نامه 
اصلاحی قانون ثبت آگهی و اعلام میگردد هرکس مدعی انجام معامله یا وجود سند مالکیت 
پلاک فوق نزد خود میباشد بایست ظرف مدت ده روز از انتشار آگهی به ثبت محل مراجعه 
و اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله تسلیم نماید و اگر ظرف مهلت 
مقرر اعتراض نرسد و یا در صورت اعتراض اصل سند مالکیت ارائه نشود برابر مقررات سند 

المثنی صادر و به متقاضی تسلیم خواهد شد.
م الف ۹۱۰/۱۴۴۷

تاریخ انتشار ۱۴۰2/۰6/2۹
رییس اداره ثبت اسناد و املاک صومعه سرا

شهبازی
***********

آگهیفقدانسندمالکیت
 ۱۰۵۹2 فرعی  شماره  به  زمین  قطعه  یک  اعیان  و  عرصه  ششدانگ  مشاعی  مالکیت  اسناد 
به  مذکور  اصلی  از  فرعی   ۹862 از  شده  مجزی  و  مفروز  تفکیکی   ۹ قطعه  اصلی   ۴2 از 
شماره  الکترونیک  ثبت  ذیل  مالکیت  سند  در  مندرج  حدود  با  مربع  متر   ۳۰۵/6۴ مساحت 
۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۴8۹۴ به نام الهام قاضی متقی نسبت به ۱2 سهم مشاع از ۷2 سهم و ذیل 
ثبت الکترونیک شماره ۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۴8۹2 به نام معبود یزدان پرست نسبت به 6 سهم 
معصومه  نام  به   ۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۴882 شماره  الکترونیک  ثبت  ذیل  و  سهم   ۷2 از  مشاع 
یزدان پرست صومعه سرائی نسبت به ۳ سهم مشاع از ۷2 سهم و ذیل ثبت الکترونیک شماره 
۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۴88۷ به نام مرسده یزدان پرست صومعه سرانی نسبت به ۳ سهم مشاع از 
۷2 سهم و ذیل ثبت الکترونیک شماره ۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۴8۹6 نسبت به 8 سهم مشاع از ۷2 
سهم به نام مهرزاد یزدان پرست و ذیل ثبت الکترونیک شماره ۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۴88۴ به 
نام توران یزدان پرست صومعه سرایی نسبت به ۴ سهم مشاع از ۷2 سهم و ذیل ثبت الکترونیک 
سهم   ۴ به  نسبت  سرائی  صومعه  پرست  یزدان  روزا  نام  به   ۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۴8۹۷ شماره 
مشاع از ۷2 سهم و ذیل ثبت الکترونیک شماره ۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۴88۹ به نام جمیله شهیریه 
الکترونیک  ثبت  از ۷2 سهم و ذیل  به ۴ سهم مشاع  نسبت  رویایزدان پرست صومعه سرانی 
شماره ۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۴8۹۳ به نام خانم بزرگ یزدان پرست صومعه سرایی نسبت به ۴ 
سهم مشاع از ۷2 سهم و ذیل ثبت الکترونیک شماره ۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۴8۷8 به نام کبری 
الکترونیک شماره  ثبت  ذیل  و  از ۷2 سهم  مشاع  به ۱2 سهم  نسبت  کناری  زنده دل جاده 
۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۴888 به نام محمود یزدان پرست صومعه سرائی نسبت به 6 سهم مشاع از 
۷2 سهم و ذیل ثبت الکترونیکی شماره ۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۴88۵ به نام جواد یزدان پرست 
صومعه سرایی نسبت به 6 سهم مشاع از ۷2 سهم از ششدانگ صادر و تسلیم گردیده است. برابر 

سند انتقال قطعی شماره ۵۰۳6۷ مورخ ۱۴۰2/۰۳/۰۹ دفتر ۱2۹ صومعه سرا 66 سهم مشاع از ۷2 
سهم از ششدانگ پلاک مذکور مشاعاً بالسویه به مرسده یزدان پرست صومعه سرائی و معصومه 
یزدان پرست صومعه سرائی منتقل گردیده است. سند مالکیت تجمیعی سه دانگ مشاع از 
ششدانگ پلاک فوق ذیل ثبت الکترونیک شماره ۱۴۰22۰۳۱8۰۱۱۰۰2۳۱۷ به شماره مسلسل 
چاپی ۴82۳۴2 به نام معصومه یزدان پرست صومعه سرائی صادر و تسلیم گردیده است . سند 
مالکیت سه دانگ مشاع از ششدانگ پلاک فوق به نام مرسده یزدان پرست صومعه سرائی 
ذیل ثبت الکترونیک شماره ۱۴۰22۰۳۱8۰۱۱۰۰2۳۱8 به شماره مسلسل چاپی ۴82۳۴۳ صادر 
سپس   . است  نرسیده  بنظر  پرونده  در  بازداشت  و  رهن  از  آثاری  است.  گردیده  تسلیم  و 
معصومه یزدان پرست صومعه سرائی برابر درخواست شماره ۱۴۰2626۵۳۹۱۴۰۰۰۳8۹ مورخ 
۱۴۰2/۰۴/2۰ ضمن ارائه استشهادیه شهود به شماره ۱۱8/۱۴۰2/۵8۰8 مورخ ۱۴۰2/۰۴/26 که 
به تایید دفتر ۱2۹ صومعه سرا رسیده است اعلام نموده است که سند مالکیت خود را به جهت 
جابجایی مفقود نموده است و درخواست صدور سند مالکیت المثنی نموده است. لذا مراتب 
به استناد تبصره ۱ ماده ۱2۰ آیین نامه اصلاحی قانون ثبت آگهی و اعلام میگردد هرکس 
مدعی انجام معامله یا وجود سند مالکیت پلاک فوق نزد خود میباشد بایست ظرف مدت ده 
روز از انتشار آگهی به ثبت محل مراجعه و اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا 
سند معامله تسلیم نماید و اگر ظرف مهلت مقرر اعتراض نرسد و یا در صورت اعتراض اصل 

سند مالکیت ارائه نشود برابر مقررات سند المثنی صادر و به متقاضی تسلیم خواهد.
تاریخ انتشار ۱۴۰2/۰6/2۹

م الف ۹۱۰/۱۴۴6
رییس اداره ثبت اسناد و املاک صومعه سرا

شهبازی
******

آگهیفقدانسندمالکیت
 ۱۰۵۹6 فرعی  شماره  به  زمین  قطعه  یک  اعیان  و  عرصه  ششدانگ  مشاعی  مالکیت  اسناد 
به  مذکور  اصلی  از  فرعی   ۹862 از  شده  مجزی  و  مفروز  تفکیکی   ۱۳ قطعه  اصلی   ۴2 از 
شماره  الکترونیک  ثبت  ذیل  مالکیت  سند  در  مندرج  حدود  با  مربع  متر   ۳۰8/۳۹ مساحت 
مشاع  به ۴ سهم  نسبت  پرست صومعه سرائی  یزدان  توران  نام  به   ۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۵۰6۷
یزدان  مرسده  نام  به   ۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۵۰۷۷ شماره  الکترونیک  ثبت  ذیل  و  سهم   ۷2 از 
شماره  الکترونیک  ثبت  ذیل  و  سهم   ۷2 از  مشاع  سهم   ۳ به  نسبت  سرائی  صومعه  پرست 
۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۵۰۷۳ به نام محمود یزدان پرست صومعه سرائی نسبت به 6 سهم مشاع از 
۷2 سهم و ذیل ثبت الکترونیک شماره ۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۵۰۷۵ به نام الهام قاضی متقی نسبت 
به ۱2 سهم مشاع از ۷2 سهم و ذیل ثبت الکترونیک شماره ۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۵۰6۹ نسبت 
به 8 سهم مشاع از ۷2 سهم به نام توران یزدان پرست صومعه سرائی و ذیل ثبت الکترونیک 
سهم   ۴ به  نسبت  سرائی  صومعه  پرست  یزدان  روزا  نام  به   ۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۵۰8۴ شماره 
مشاع از ۷2 سهم و ذیل ثبت الکترونیک شماره ۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۵۰۷6 به نام جمیله شهیر 
یه رویا یزدان پرست صومعه سرایی نسبت به ۴ سهم مشاع از ۷2 سهم و ذیل ثبت الکترونیک 
شماره ۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۷۰۴۰ به نام کبری زنده دل جاده کناری نسبت به ۱2 سهم مشاع 
از ۷2 سهم و ذیل ثبت الکترونیک شماره ۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۵۰۷۴ به نام معبود یزدان پرست 
نسبت به 6 سهم مشاع از ۷2 سهم و ذیل ثبت الکترونیک شماره ۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۵۰8۱ به 
نام جواد یزدان پرست صومعه سرائی نسبت به 6 سهم مشاع از ۷2 سهم و ذیل ثبت الکترونیک 
شماره ۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۵۰82 به نام خانم بزرگ یزدان پرست صومعه سرایی نسبت به ۴ 
سهم مشاع از ۷2 سهم و ذیل ثبت الکترونیک شماره ۱۴۰۱2۰۳۱8۰۱۱۰۰۵۰8۳ به نام معصومه 
و  صادر  ششدانگ  از  سهم   ۷2 از  مشاع  ۳سهم  به   نسبت  زنده  سرائی  صومعه  پرست  یزدان 
انتقال قطعی شماره ۵۰۳6۹ مورخ ۱۴۰2/۰۳/۰۹ دفتر ۱2۹  برابر سند  است.  تسلیم گردیده 
به معصومه یزدان پرست  از ششدانگ پلاک مذکور  از ۷2 سهم  صومعه سرا 6۹ سهم مشاع 
صومعه سرائی منتقل گردیده است . سند مالکیت خریدار مذکور ذیل ثبت الکترونیک شماره 
مذکور  نام خریدار  به   ۰۱ الف   ۴82۳۴۴ چایی  مسلسل  شماره  به   ۱۴۰22۰۳۱8۰۱۱۰۰2۳۱۹
صادر و تسلیم گردیده است. آثاری از رهن و بازداشت در پرونده بنظر نرسیده است . سپس 
معصومه یزدان پرست صومعه سرائی برابر درخواست شماره ۱۴۰2626۵2۹۱۳۰۰۰2۹۰ مورخ 
۱۴۰2/۰۴/2۰ ضمن ارائه استشهادیه شهود به شماره ۱۱8/۱۴۰2/۵8۰2 مورخ ۱۴۰2/۰۴/26 که 
به تایید دفتر ۱2۹ صومعه سرا رسیده است اعلام نموده است که سند مالکیت خود را به جهت 
جابجایی مفقود نموده است درخواست صدور سند مالکیت المثنی نموده است. لذا مراتب به 
استناد تبصره ۱ ماده ۱2۰ آیین نامه اصلاحی قانون ثبت آگهی و اعلام میگردد هرکس مدعی 
انجام معامله با وجود سند مالکیت پلاک فوق نزد خود میباشد بایست ظرف مدت ده روز از 
انتشار آگهی به ثبت محل مراجعه و اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند 
معامله تسلیم نماید و اگر ظرف مهلت مقرراعتراض نرسد و یا در صورت اعتراض اصل سند 

مالکیت ارائه نشود برابر مقررات سند المثنی صادر و به متقاضی تسلیم خواهد شد. 
رییس اداره ثبت اسناد و املاک صومعه سرا

شهبازی
تاریخ انتشار : ۱۴۰2/۰6/2۹

م الف ۹۱۰/۱۴۴۵

**********
آگهیموضوعماده۳قانونماده۱۳آئیننامهقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیواراضیو

ساختمانهایفاقدسندرسمیحوزهثبتیشهرستانلاهیجان
برابر رای شماره ۱۴۰26۰۳۱8۰۰۵۰۰2۹6۰ مورخه  ۱۴۰2/۰6/۱2 هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
قنبر  فرزند  آبادی  اکبر  خواه  قربان  فاطمه  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  لاهیجان  ملک  ثبت 
به  ش ش ۴۵2و کدملی 2۷2۰8۴2۹۱۵ نسبت به ششدانگ  یک قطعه زمین مشتمل بر بنای 
احداثی به مساحت ۳۳۰/86 مترمربع به شماره پلاک فرعی 2۳۰۷ مفروزی و مجزی شده از 
پلاک 8 فرعی از اصلی 2 واقع در قریه لاشیدان مطلق  لاهیجان بخش ۱۴ گیلان به نشانی: 
کبیر   مطلق  تقی   محمد  وراث  مالکیت  مورد  2۰از  رسالت   - مطلق  لاشیدان   - لاهیجان 

محرز گردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاصی 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید  ظرف مدت 
بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی  به مرجع  را  اعتراض دادخواست خود  تسلیم  تاریخ  از  یکماه 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول گواهی اقامه دعوا طبق مقررات سند 

مالکیت  صادر خواهد شد.
رییس ثبت  اسناد و املاک لاهیجان

 علی غلامعلی زاده   
تاریخ انتشار اول ۱۴۰2/۰6/2۹
تاریخ انتشار دوم ۱۴۰2/۰۷/۱2

 م الف ۱۰8۹
*********************************

آگهیموضوعماده۳قانونوماده۱۳آئیننامهقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیواراضی
وساختمانهایفاقدسندرسمی

برابر رای شماره ۱۴۰26۰۳۱8۰۰۴۰۰۳82۵ مورخه ۱۴۰2/۰۵/26 هیات موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی رودبار 

تصرفات مالکانه علی صفری لیاولی  فرزند یعقوب  مورد تایید قرار گرفت 
۱-ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر اعیان احداثی به مساحت 8۵8/۰۵ مترمربع  که مقدار 
۵۵/6۵متر مربع در حریم دره قرار دارد به شماره پلاک فرعی ۷۷۴ مجزی از پلاک 28۷ از 
اصلی ۵۰ واقع در لیاول بخش ۱۷ گیلان از مالکیت بیوک صفری  لیاولی و غیرو  به آدرس 

شهرستان رودبار -لیاول  محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از 
تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند ، بدیهی است در صورت 

انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .
رییس ثبت اسناد رودبار

  اکبری
تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰2/۰6/2۹

تاریخ انتشار نوبت دوم  ۱۴۰2/۰۷/۱2
 م الف 8۱8

*************************************
آگهیموضوعماده۳قانونوماده۱۳آئیننامهقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیواراضی

وساختمانهایفاقدسندرسمی
برابر رای شماره ۱۴۰26۰۳۱8۰۰۴۰۰2۳۹۵ مورخه ۱۴۰2/۰۴/۰۵ هیات موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی رودبار 

تصرفات مالکانه محمد عبدی جلالده  فرزند هیبت اله مورد تایید قرار گرفت 
به شماره  مترمربع  مساحت ۳۷۱/۷۴  به  احداثی  بنای  با  زمین مشجر  قطعه  ۱-ششدانگ یک 
پلاک فرعی ۷۴۱ مجزی از پلاک 2۰ از اصلی ۵۰ واقع در لیاول  بخش ۱۷ گیلان از مالکیت 

جلیل قیامی گیاشی و غیرو  به آدرس شهرستان رودبار - لیاول  محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از 
تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند ، بدیهی است در صورت 

انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .
رییس ثبت اسناد رودبار

  اکبری
تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰2/۰6/2۹

تاریخ انتشار نوبت دوم  ۱۴۰2/۰۷/۱2
 م الف 8۱۵
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استان هااستان ها

و  کیفی سازی محصولات کشاورزی  با  سیزدهم  دولت   
فرآوری زمینه رشد صادرات  بندی و  بسته  رونق صنعت 
میانه را رونق داده و در حال حاضر  به آسیای  مازندران 
نقل  و  حمل  ناوگان  در  نفس  تازه  های  کشتی  فعالیت 
دریایی این استان یک ضرورت فوری است.مازندران ۱۰ 
و  کند  می  تولید  را  کشور  کشاورزی  محصولات  درصد 
این موضوع نشان دهنده قابلیت مازندران در صادرات این 
کشاورزی  محصولات  تولید  سبد  در  است.  محصولات 
محصولات  و  مرکبات  برنج،  همچون  محصولاتی  استان، 
آن سوی  در  پرطرفدار  کالاهای  زمره  در  تازه کشاورزی 
مرزها محسوب می شود و در این میان، مصنوعات ساخته 
به  توجه  با  دستباف  فرش  مانند  مازنی  هنرمندان  دست 
اصالت در رنگ و نقش آنها و همچنین محصولات دانش 
بنیان استان در حوزه برق و الکترونیک و گیاهان دارویی و 
دیگر موارد مشتریان ویژه ای در آن سوی مرزها دارد.برای 
دریایی  نقل  و  مازندران حمل  استاندار  پیشتر  منظور  این 
برای  مناسب  امکان  یک  را  امیرآباد  بندر  طریق  از  بویژه 
صادرکنندگان دانست که می بایست برخی از خدمات را 
در این حوزه تسهیل کنیم تا شاهد روند توسعه صادرات 

محصولات استان باشیم.   
تشویقی  های  طرح  و  گذاری  سرمایه  با  سیزدهم  دولت 
محصولات  ارتقاء  زمینه  فرآوری  و  تبدیلی  صنایع  برای 
صادراتی را فرام کرده است و از طرف دیگر با شناسنامه 
دار کردن اراضی تولیدی دغدغه های بهداشتی کشورهای 
وارد کننده محصولات کشاورزی از استان مازندران را مد 
صادرات  رونق  زمینه  موارد  این  که  است  داده  قرار  نظر 
داده  افزایش  آباد  امیر  بندر  طریق  از  را  مازندران  استان 
است.استاندار مازندران به همراه تیم اقتصادی که در دو 
ماه گذشته در سفر به روسیه گره های گمرکی زیادی را باز 
کردند و در حال حاضر تخلیه کشتی ها در بنادر روسیه از 
شش ماه به ۴۸ ساعت کاهش یافته است با توجه به پایان 
برداشت محصول برنج و شروع مرکبات در این استان بهار 
نماینده  راستا  این  در  که  رسیده  فرا  مازندران  صادرات 
عالی دولت خواهان استقرار کشتی های تجاری جدید در 

بزرگترین بندر مازندران می باشد.
۱۲۰ قلم کالای صادراتی مازندران با محوریت مرکبات، 
کیوی و برنج به بازار روسیه عدف گذاری شده است که 
و  روسیه  به  صادرات  دروازه  بعنوان  تواند  می  مازندران 

کشورهای منطقه هم باشد.
استقرار ۲ فروند کشتی در بندر امیر آباد یک ضرورت

جهاد  وزیر  مقام  قائم  با  دیدار  در  مازندران  استاندار 
داشت:  بیان  بازار  تنظیم  و  تجارت  امور  در  کشاورزی 
استقرار دو فروند کشتی جدید برای تسهیل در صادرات 
حسینی  محمود  است.سید  جدی  ضرورت  یک  مازندران 
و همچنین  برنج  کیوی،  بازار  کرد: ساماندهی  اضافه  پور 
دغدغه های مرغداران از اولویت های ما محسوب می شود 

که باید با رونق صادرات این موراد را ساماندهی کنیم.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی جنوب 
کرمان عنوان کرد

برداشت ۲۲۰ هزار تن خرما از 
نخلستان های جنوب کرمان

رئیس سازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان از برداشت 
۲۲۰ هزار تن محصول خرما از نخلستان های منطقه خبر داد 

که سال گذشته سهم تجاری آن ۶۵ هزار تن بوده است. 
زیرکشت  سطح  تشریح   با  احمدپور  احمد  دکتر 
بارور  نخل های  همچنین  و  کرمان  جنوب  نخلستان های 
گفت: جنوب کرمان با هشت شهرستان جیرفت، عنبرآباد، 
و  فاریاب  گنج،  قلعه  جنوب،  رودبار  منوجان،  کهنوج، 
جازموریان با سطح زیرکشت ۳۱ هزار نخل بارور و تولید 
بیش ۲۲۰ هزار تن، محصول مقام دوم تولید و سوم سطح 
زیر کشت را در کشور به خود اختصاص داده که تولید 
این محصول علاوه بر تحول اقتصاد داخلی، ارزآوری هم 

دارد. 
نیمه  از  را   خرما  و  رُطب  محصول  برداشت  زمان  وی 
نیمه  در  که  کرد  اعلام  زودرس  ارقام  با  خردادماه  دوم 
اول مردادماه با ارقام تجاری کلوته، مضافتی و مرداسنگ 
برداشت  افزود:  است،  همراه  هلیله ای  دیررس  ارقام  با  و 
محصول خرما در جنوب کرمان تا اوایل مهرماه ادامه دارد.

احمدپور بیشترین سطح زیرکشت خرما در منطقه جنوب 
کرمان را متعلق به رقم مضافتی اعلام کرد و گفت: تولید 
کلوته بعد از رقم مضافتی قرار دارد که به نوبه خود بی 
نظیر است و میزان تولید و سطح کشت آن فرصت مناسبی 

برای برگزاری جشنواره خرمای کلوته است. 
رئیس سازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان  اشتغالزایی 
نفر  هکتار شش  هر  ازای  به  را   برداشت خرما  فصل  در 
با  برداشت  هزینه های  که  کرد  امیدواری  ابراز  و  اعلام 

استفاده از تکنولوژی روز کاهش پیدا کند. 
احمدپور از صادرات بیش از ۶۵ هزار تن محصول خرما  
تن  هزار   ۶۵ از  بیش  افزود:  و  داد  خبر  گذشته  سال  در 
خرما از ارقام تجاری جنوب کرمان از مبدا نخلستان های 
منطقه به کشورهای روسیه، افغانستان، پاکستان، ارمنستان، 

آذربایجان و سایر کشورهای اروپایی صادر شده است. 
صادرات  برای  کد   QR یا  بهداشتی  گواهی  داشتن  وی 
باید  نخلداران  گفت:  و  دانست  الزامی  را  خرما  محصول 
)سماک(  سامانه  در  نام  ثبت  به  نسبت  سریع تر  هرچه 

مجوزهای الکترونیکی کشاورزی اقدام کنند.
صدور  کرمان  جنوب  کشاورزی  جهاد  سازمان  رئیس 
گواهی سلامت را مستلزم ثبت نام در سامانه سماک عنوان 
است  لازم  خرما  فرآوری  واحدهای  همه   افزود:  و  کرد 
نسبت به اجرای ضوابط و اخذ پروانه های بهداشتی اقدام 
نمایند و در صورت عدم ثبت نام در سامانه سماک، گواهی 
ارتقاء سلامت صادر نمی شود و از صادرات محصول خرما 

فاقد QR کد جلوگیری خواهد شد.
اقتصادی  رونق  در  تبدیلی  صنایع  نقش  به  اشاره  با  وی 
و  تبدیلی  صنایع  ایجاد  با  گفت:  خرما  محصول  بیشتر 
افزایش  بازارهای جهانی  در  این محصول  فرآوری، سهم 
پیدا خواهد کرد که به مراتب در میزان ارزآوری نیز مؤثر 

خواهد بود.

ترافیک صادرات کالا از
 مسیر دریای مازندران

شیلات زیر ذره بین 
تحقیقات کشاورزی

چهارمحال و بختیاری یکی از استان های رتبه دار در تولید 
این  قزل آلای  ماهی  خصوص  به  است  سردآبی  ماهیان 
استان اکنون در کشور شهرت خوبی دارد و حتی برخی از 
رستوران ها نیز در برنامه غذایی خود به کیفیت بالای ماهیان 

این استان اشاره دارند.
 چهارمحال و بختیاری با آب و هوایی سرد و خشک و دارا 
بودن منابع آبی شامل چشمه ها، قنوات، چاه های کشاورزی، 
رودخانه ها، تالاب ها و سدهای مخزنی کشاورزی و برق آبی، 
شرایط آب و هوایی مناسبی برای تکثیر و پرورش ماهیان 

سردابی و به خصوص ماهی قزل آلای رنگین کمانی دارد.
نقش چهارمحال و بختیاری در صنعت آبزی پروری

معاون وزیر جهادکشاورزی و رییس سازمان شیلات در سفر 
به شهرکرد در گفت و گوی اختصاصی با ایرنا در خصوص 
سرانه مصرف ماهی در کشور گفت: سرانه مصرف آبزیان 
در جهان ۲/۲۰ کیلوگرم است که در ایران ۸/۱۳ گرم است.

و  در چهارمحال  آبزیان  افزود:مصرف  سید حسین حسینی 
بختیاری با وجود اینکه این استان یکی از مناطق مهم تولید 
ماهیان سردآبی کشور است ۹/۸ کیلوگرم است که متوسط 

سرانه استان پایین است.
به گفته وی، پروتئین آبزیان از ارزش غذایی بالایی برخوردار 
است که نیازمند توجه بیشتر به مصرف ماهیان و آبزیان است.

۲۶ هزار تن تولید ماهی
مدیر شیلات و آبزیان جهادکشاورزی چهارمحال و بختیاری 
نیز بیان اینکه این استان ۲۶ هزار تن ماهی سردآبی را تولید 
کرده است، گفت: این میزان از ۴۸۰ مزرعه پرورش ماهی 

درشهرستان های استان تولید شده است.
نامدار ملک پور افزود: ۲۰ کارخانه تولید خوراک آبزیان گرم 
احداث شده  بختیاری  و  در چهارمحال  نیز  آبی و سردابی 
است که استان را با تولید سالانه ۳۷۵ هزار تن محصول در 

خاورمیانه و در کشور رتبه نخست قرار دارد.
ماهی  بندی  وبسته  فرآوری  افزود: ۱۰ کارخانه صنایع  وی 
نیز دراستان سالانه ۳۰ هزار تن محصول را روانه بازارهای 

داخلی وخارجی می کنند.
تحقیقات در حوزه شیلات کم است

رییس سازمان جهادکشاورزی چهارمحال و بختیاری با اشاره 
به ظرفیت استان در بخش شیلات گفت: تحقیقات علمی لازم 
و مطلوب در این زمینه وجود ندارد و کمرنگ است که این 

امر نیازمند برنامه ریزی و هدف گذاری در استان است.
حسین برزگر در دیدار با اعضای مرکز تحقیقات استان افزود: 
متاسفانه تاکنون اقدامات علمی و تحقیقاتی مطلوبی در حوزه 

شیلات استان صورت نگرفته است.
وی با تاکید برضرورت انجام فعالیت های تحقیقاتی در حوزه 
شیلات استان اظهار داشت: تحقیقات باید به گونه ای باشد که 

سبب بهبود معیشت مردم و فعالان این حوزه شود.
ماهی های  تولید  اول  رتبه   استان  اینکه  به  اشاره  با  برزگر 
 ۲۰ از  بیش  هم اکنون  افزود:  دارد،  را  کشور  در  سردابی 
و ۵۰  است  فعال  استان  در  آبزیان  تولید خوراک  کارخانه 
درصد خوراک آبزیان کشور و ۸۰ درصد خوراک میگوی 

کشور در استان انجام می شود.
و  بسته بندی  واحد  هفت  استان  در  هم اکنون  وی،  گفته  به 
وجود دارد و ۳۰ هزار بسته بندی در این واحد انجام می شود 
بیشتر و گسترده تر  از استان های جنوبی هم  این میزان  که 
این  بر  آسیب جدی  شیلات  تحقیقات  بخش  نبود  و  است 

بخش وارد کرده است.
فعال شدن بخش سیلات در مرکز تحقیقات کشاورزی

رییس مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزی و منابع طبیعی 
تحقیقات  موسسه  راه اندازی  گفت:  بختیاری  و  چهارمحال 
شیلات با توجه به قابلیت ها و ظرفیت های مهم این استان با 
وجود داشتن مصوبه دولت پس از ۲ دهه که بر زمین مانده 

بود، از سال گذشته به جریان افتاد.
حسن جهانبازی افزود: با توجه به قابلیت ها و ظرفیت های 
این استان در بخش تولید ماهی؛ راه اندازی موسسه تحقیقات 
شیلات در چهارمحال و بختیاری همواره به عنوان یکی از 

مطالبه ها مورد تاکید مسوولان استان به شمار می رود.
سازمان  قبلی  سیاست های  براساس  داشت:  اظهار  وی 
سیاست گذار  کشاورزی چون  ترویج  و  آموزش  تحقیقات، 
کشور  شیلات  تحقیقات  موسسه  شیلات؛  تحقیقات  حوزه 
است بیشتر این تشکیلات در استان های ساحلی و در حوزه 
آب های داخلی هم در برخی از استان ها از جمله کهگیلویه و 

بویراحمد راه اندازی شده است.
جهانبازی ادامه داد: براساس مصوبه هیات دولت در گذشته، 
رتبه  به  توجه  با  بود  مکلف شده  وزارت جهاد کشاورزی 
به  آبزیان  تولید  بخش  در  بختیاری  و  چهارمحال  نخست 
خصوص ماهی قزل آلا، ظرفیت بزرگ استان در بخش تولید 
ماهیان  حوزه  در  مشکلات  برخی  و  میگو  و  ماهی  غذای 
داخلی؛ بخش تحقیقات شیلات در استان در قالب ایستگاه 
این  که  شود  فعال  شیلات  تحقیقات  بخش  یا  و  تحقیقاتی 
مصوبه همچنان تا پارسال برزمین مانده بود و از سال گذشته 

با همت دولت سیزدهم دوباره فعال شد.
وی گفت: در همین ارتباط از سال گذشته راه اندازی مرکز 
یک  عنوان  به  بختیاری  و  چهارمحال  در  شیلات  تحقیقات 
سازمان  رییس  و  استان  ارشد  مدیریت  سوی  از  مطالبه 
جهادکشاورزی مطرح و در زمان حاضر ۷۰ تا ۸۰ درصد از 

مقدمات افتتاح این مرکز در استان فراهم شده است.

گام بلند دولت برای محرومیت زدایی در ایلام با تکمیل زنجیره گازرسانی
گازرسانی  طرح های  اجرای  به  سیزدهم  دولت  جدی  نگاه   
ایلام  برخوردار  کم  مناطق  نیافتگی  توسعه   زخم  بر  مرهمی 
است به طوری که در طول ۲ سال گذشته تاکنون یک شهر و 
۶۲ روستای این استان به شبکه گاز سراسری متصل شده اند.

از  زدایی  محرومیت  خود،  فعالیت  آغاز  با  سیزدهم  دولت   
مناطق  متوازن در  و  پایدار  توسعه  و  چهره روستاها و رشد 
با هدف برقراری عدالت اجتماعی و بهره  مختلف کشور را 
مندی عموم مردم از امکانات و منابع موجود در دستور کار 
قرار داد و به همین منظور گازرسانی به مناطقی که تاکنون از 
این انرژی پاک بهره مند نشده بودند در اولویت های کاری 

دولتمردان قرار گرفت.
به موقعیت جغرافیایی و  توجه  با  ایلام  استان  گازرسانی در 
گذر  سخت  و  کوهستانی  و  خاص  شناسی  زمین  لحاظ  به 
این  در  پروژه ها  اجرای  بالای  هزینه  کنار  در  مسیرها  بودن 
مناطق، همواره با چالش هایی روبرو بوده است که به همت 
گازرسانان، یکی پس از دیگری رفع شده و شعله های امید را 

در خانه های مردم فروزان کرده اند.
از ابتدای آغاز به کار دولت سیزدهم تاکنون در استان مرزی 
ایلام ما شاهد یک برنامه عظیم گازرسانی به روستاها هستیم، 
دستاوردهای شرکت گاز استان ایلام در دولت مردمی و در 
طول ۲ سال گذشته به گونه ای بوده که توسعه  همه جانبه در 

حوزه های مختلف گازرسانی را برای استان رقم زده است.
گام بلند دولت برای محرومیت زدایی در ایلام با تکمیل 

زنجیره گازرسانی
مدیرعامل شرکت گاز استان ایلام گفت: از ابتدای شروع به 
کار دولت سیزدهم تاکنون یک شهر و ۶۲ روستا در اقصی 

نقاط استان ایلام از نعمت گاز طبیعی برخوردار شده اند.
روستایی  و  شهری  مناطق  گازرسانی  به  کشاورز«  »محمود 
استان ایلام در طول ۲ سال گذشته اشاره کرد و افزود: این 
روستاها شامل ۴ روستا در »آبدانان«، یک روستا در »ایلام«، 
یک روستا در »ایوان«، ۶ روستا در »چرداول«، ۲ روستا در 
»چوار«، ۳ روستا در »دره شهر«، ۱۶ روستا در »دهلران«، ۲ 
در  روستا   ۶ »مهران«،  در  روستا  یک  »سیروان«،  در  روستا 
»ملکشاهی«، ۲۰ روستا در »هلیلان« و همچنین شهر پهله از 

توابع شهرستان »دهلران« بوده است.
وی با بیان اینکه در این مدت ۷۶۷ کیلومتر خطوط تغذیه و 
شبکه توزیع در اقصی نقاط استان انجام شده است، یادآور 
ابتدای شروع به کار دولت سیزدهم تاکنون بیش از  شد: از 
۱۰ هزار و ۶۳۹ علمک در مناطق شهری و روستایی استان 

نصب و راه اندازی شده است.
مدیرعامل شرکت گاز استان ایلام با اشاره به اینکه در طول 
۲ سال گذشته تاکنون ۲۱ هزار و ۸۳۸ اشتراک جدید پذیرش 
 ،CNG جایگاه  یک  به  گازرسانی  کرد:  تاکید  است،  شده 
نصب و راه اندازی ۲۸ ایستگاه تقلیل فشار، ایستگاه میترینگ 
گاز  نعمت  از  نیز  ۲ شهرک صنعتی  گیری و همچنین  اندازه 

طبیعی برخوردار شدند.
کشاورز گفت: از ۶۳۷ روستای استان هم اکنون ۵۶۶ روستا از 
نعمت گاز طبیعی برخوردار بوده و در حال حاضر ۱۷ روستا 
گازرسانی  کار  دستور  در  روستا   ۱۳ است،  اجرا  دست  در 
قرار دارند و ۳۷ روستای دیگر فاقد توجیه گازرسانی هستند.

سفر  مصوبات  اول  دور  گازرسانی  های  پروژه  افتتاح 
رییس جمهور در ایلام

مدیرعامل شرکت گاز استان ایلام به مصوبات دور اول سفر 
رئیس جمهور به استان ایلام در حوزه گازرسانی اشاره کرد 
و گفت: گازرسانی به ۸ روستای استان شامل »طلور« آبدانان، 
»قرجیلیگان«  مهران،  »بانروشان«  چرداول،  »هرقروش« 
سفلی«  و  علیا  »گوراب  آباد«،  »فرخ  ملکشاهی،  »انجیر«  و 
دهلران برای سال ۱۴۰۰ بود که خوشبختانه با تلاش جهادی 
همکاران در همان سال کار گازرسانی این روستاها به اتمام 
طبیعی  گاز  نعمت  از  مناطق  این  مردمان  اکنون  هم  و  رسید 

برخوردار هستند.
گام بلند دولت برای محرومیت زدایی در ایلام با تکمیل 

زنجیره گازرسانی
کشاورز اظهار کرد: تکمیل گازرسانی و علمک گذاری به ۲ 
شهر میمه و پهله در سال ۱۴۰۰ به انجام رسید و مردم عزیز 
این مناطق هم اکنون از نعمت گاز طبیعی برخوردار هستند.

تحت  ایلام  به  جمهور  رئیس  سفر  مصوبات  دیگر  به  وی 
عنوان »گازکشی داخلی منازل مسکونی ۴۵۰ مددجوی تحت 
انجام  رایگان  صورت  به  بهزیستی  و  امداد  کمیته  پوشش 
شود«، اشاره کرد و گفت: این شرکت در راستای مسئولیت 
نیازمند جامعه در مجموع تعداد  اجتماعی و کمک به اقشار 
۵۱۶ مورد گازکشی داخلی ساختمان شامل ۳۳۱ مورد افراد 

پوشش  تحت  افراد  مورد   ۱۸۵ و  امداد  کمیته  پوشش  تحت 
بهزیستی را بصورت رایگان انجام داده است.

کشاورز به دیگر مصوبات سفر رئیس جمهور به ایلام در دور 
سال  در  هلیلان  روستای   ۲ به  گازرسانی  عنوان«  تحت  اول 
۱۴۰۰« اشاره کرد و افزود: در این راستا ۲ روستای بالا دشته 
عملیات  سال  همان  در  هلیلان  شهرستان  توابع  از  گراب  و 
محرومیت  راستای  در  گامی  و  شد  انجام  آنها  به  گازرسانی 

زدایی این مناطق برداشته شد.
وی گفت: گازرسانی به ۱۰ روستای هلیلان شامل »پیازآباد«، 
»تورم«،  وسطی«،  و  »علیا  سفلی«،  »پیامن  لکان«،  »بان 
پایان  به  »گاودول«  علیا«،  و  سفلی  »سرچلوسکان  »رودبره«، 
رسیده و پیمانکار در حال نصب انشعاب علمک برای منازل 
به  گازرسانی  اجرایی  عملیات  انجام  و  بوده  ها  روستا  این 
انجام  فیزیکی ۸۵ درصد در حال  پیشرفت  با  سایر روستاها 

است.
کشاورز با بیان اینکه ۵ مصوبه قبلی رئیس جمهور و هیأت 
درصد   ۱۰۰ شرکت  این  در  اول  دور  در  ایلام  به  دولت 
اجرایی شده است، افزود: شرکت گاز استان ایلام در زمینه 
های مختلف گازرسانی به مناطق شهری، روستایی و صنایع 
اجتماعی  انجام مسئولیت های  راستای  استان و همچنین در 
موفق بوده بطوری که رضایت نسبی آحاد مختلف مردم در 

این زمینه ها فراهم شده است.
سه روستا و ۳۰ واحد صنعتی هفته دولت امسال در ایلام 

گازدار شدند
دولت  هفته  در  گفت:  ایلام  استان  گاز  شرکت  مدیرعامل 
تولیدی؛  واحد   ۳۰ روستا،   ۳ به  گازرسانی  طرح  امسال 
 CGS ایستگاه  و  افتتاح  سیروان  دوم   CGS ایستگاه  صنعتی؛ 

دوم ایلام نیز کلنگ زنی می شود.
کشاورز افزود: در هفته دولت امسال ۳ روستای کاور توره 
توابع  از  بلوطستان شوهان  دهلران،  توابع  از  هاویان  و  طاق 
نیروگاه  جمله  از  صنعتی  و  تولیدی  واحد   ۳۰ و  ملکشاهی 
صبا یک دهلران، ۲ کارخانه آجر، کارخانه آسفالت و صنایع 

کوچک و غیره گازدار خواهند شد.
وی اظهار کرد: برای گازرسانی به این تعداد روستا، صنایع و 
ایستگاه CGS دوم سیروان بیش از ۲۹۰ میلیارد ریال از محل 

اعتبارات داخلی شرکت ملی گاز ایران هزینه شده است.
 CGS ایستگاه  کرد:  تصریح  استان  گاز  شرکت  مدیرعامل 
دوم سیروان برای تأمین گاز پایدار مناطق شهری و روستایی 
کارخانه  برای  گاز  مناسب  فشار  تأمین  و  سیروان  شهرستان 

سیمان ایلام افتتاح و به بهره برداری می رسد.
هفته  در  ایلام  دوم   CGS ایستگاه  زنی  کلنگ  از  کشاورز 
گاز  تأمین  منظور  به  ایستگاه  این  گفت:  و  داد  خبر  دولت 
پایدار شهر ایلام و انجام پدافند غیرعامل برای مواقع بحرانی 
زنی  کلنگ  گاز  قطع  از  جلوگیری  جهت  به  و  اضطراری  و 
خواهد شد که برای اجرای آن ۵۰۰ میلیارد ریال اعتبار هزینه 

می شود.
گام بلند دولت برای محرومیت زدایی در ایلام با تکمیل 

زنجیره گازرسانی

مدیرعامل شرکت گاز استان ایلام افزود: در چند سال  گذشته 
مصرف سوخت  کاهش  موجب  صنایع  به  گازرسانی  توسعه 
های آلاینده مانند گازوییل و مازوت شده است که می تواند 
به محیط زیست  بهبود کیفیت هوا و کمک  بر  بسزایی  تاثیر 

داشته باشد.
و  امسال  نامگذاری  تحقق  راستای  در  اینکه  بیان  با  کشاورز 
سال گذشته گازرسانی به صنایع استان توجه ویژه ای شده 
از  بیش  تاکنون  گذشته  سال   ۲ طول  در  کرد:  تاکید  است، 
ایلام  استان  نقاط  اقصی  در  صنعتی  و  تولیدی  واحد   ۳۴۲

گازدار شده است.
می  بسته  امسال  ایلام  روستاهای  به  گازرسانی  پرونده 

شود
درصد   ۱۰۰ اکنون  هم  گفت:  ایلام  گاز  شرکت  مدیرعامل 
جمعیت شهری و ۹۹ درصد جمعیت روستایی استان از گاز 

طبیعی برخوردار هستند.
مولفه های  از  محروم  مناطق  به  گازرسانی  افزود:  کشاورز 
اصلی توسعه پایدار روستایی است و روند اجرایی پروژه های 
استان  روستایی  باقیمانده  جمعیت  درصد  یک  به  گازرسانی 
پایان  تا  است  توسعه یافته و سخت گذر  مناطق کمتر  از  که 

سال جاری بسته خواهد شد.
وی با اشاره به اینکه ۲۶ شهر استان از گاز طبیعی برخوردار 
هستند،  گازدار  استان  شهرهای  همه  هم اکنون  و  شده اند 
نعمت  از  استان  روستای   ۵۶۰ حاضر  حال  در  شد:  یادآور 
تا  انجام شده  ریزی های  برنامه  با  که  شده اند  برخوردار  گاز 
پایان سال، همه روستاهای دارای قابلیت گازرسانی در استان 

گازدار خواهند شد.
وی تعداد کل روستاهای ایلام را ۶۳۷ روستا عنوان کرد و 
گفت: از این تعداد ۵۶۰ روستا گازدار، ۲۷ روستا در دست 
اجرا، ۱۴ روستا در برنامه ریزی آتی گازرسانی و ۳۶ روستا 
از  خالی  بودن،  صعب العبور  جمله  از  خاص  شرایط  بدلیل 
از  از پنج خانوار و غیره،  سکنه بودن، جمعیت ساکن کمتر 
توجیه  فاقد  گازرسانی  برای  مصوب،  کشوری  سرانه  لحاظ 
به  ایلام  گاز  شرکت  هستند.مدیرعامل  گازرسانی  قابلیت  و 
روستاهای فاقد قابلیت گازرسانی اشاره کرد و افزود: از این 
تعداد، ۱۱ روستا در آبدانان، یک در روستا ایلام، ۱۰ روستا 
ایوان، ۶ روستا دره شهر، ۵ روستا دهلران، ۲ روستا در بدره 
شرکت  موافقت  صورت  در  که  هستند  چوار  روستا  یک  و 
ملّی گاز مبنی بر صدور مجوز و تخصیص اعتبار، این تعداد 

روستا نیز در آینده گازدار خواهند شد.
نیم نگاه پایانی:

همچنین  و  مختلف  نقاط  تمام  در  گازرسانی  افقی  توسعه 
برخورداری حوزه های صنعت، کشاورزی و بخش مشترکان 
خانگی از این نعمت ارزشمند می توان این گونه برآورد کرد 
که شرکت گاز در این برهه زمانی نقش مهمی را در توسعه 
استان مرزی ایلام ایفا می کند و انتظار می رود با حمایت های 
برای  موجود  ظرفیت های  از  تر  دقیق  ریزی  برنامه  و  بیشتر 
کشور  اقتصادی  توان  ارتقاء  و  پایدار  توسعه  به  دستیابی 

گام های موثری برداشته شود.

معاون محیط طبیعی اداره کل حفاظت محیط زیست خوزستان 
قرار  عادی  وضعیت  در  همچنان  هورالعظیم  تالاب  گفت: 
اختصاص  تالاب  این  به  بیشتری  حقابه  است  نیاز  و  ندارد 

داده شود.
عادل مولا با اشاره به میزان دریافت حقابه تالاب هورالعظیم 
در سال آبی جاری )مهر ماه ۱۴۰۱تا شهریور ۱۴۰۲( اظهار 
دی،  ماهه  سه  در  هورالعظیم  تالاب  حقابه  درصد   ۶۷ کرد: 
بهمن و اسفند۱۴۰۱ دریافت شده است که این میزان حدود 

۷۰۰ میلیون متر مکعب می شود.
وی با بیان اینکه حقابه تالاب هورالعظیم بیش از یک میلیارد 
متر مکعب است توضیح داد: در مجموع در سال آبی جاری 
حدود ۹۳۱ میلیون متر مکعب از حقابه داده شده است و در 
چند ماه اخیر با توجه به رها شدن موجی آب و برداشت ها 

از بالادست، حقابه تالاب محقق نشده است.
معاون محیط طبیعی اداره کل حفاظت محیط زیست خوزستان 
با اشاره بالا بودن دما و تبخیر در سطح تالاب و تنش وارد 
امسال  تابستان  در  تالاب  پنج  و  چهار  سه،  مخزن  به  شده 
گفت: انتظار می رود آورد بیشتری برای تالاب در نظر گرفته 

شود تا مشکل آن رفع شود.
آتشسوزی نقطه ای در ۴۵۰ هکتار از هورالعظیم عراقی

وی با اشاره به خشک بودن بخش عراقی تالاب هورالعظیم به 
عنوان عامل آتش سوزی در تالاب گفت: براساس گزارش های 
در  ماهواره ای  تصاویر  و  عراق  کشور  از  آمده  دست  به 
در  هورالعظیم  تالاب   از  هکتار   ۴۵۰ حدود  امسال  تابستان 
که  تالاب  به  منتهی  رودخانه های  حاشیه  در  ویژه  به  عراق 
این  که  شده اند  آتشسوزی   دچار  هستند  نیزارهای  عمدتا 
است. نقطه ای  صورت  به  عراقی  بخش  در  آتش سوزی های 

مولا با اشاره به تاثیر آلودگی و دود ناشی از این آتشسوزی 
در استان خوزستان گفت: جدای از تاثیر که آتش سوزی بر 
اثرگذار  نیز  تالاب  روی  بر  دارد  هوا  در  آلاینده ها  افزایش 

تالاب  روی  مستقیم  صورت  به  شاید  آتش سوزی ها  است. 
اما به طور غیر مستقیم زیستگاه را  نباشد  ایرانی موثر  بخش 
مناطق  تمام  به  تنش ها ممکن  این  مواجه می کند که  تنش  با 

سرایت کند.
بخش ایرانی تالاب آتشسوزی نداشت

تالاب  ایران  بخش  در  امسال  خوشبختانه  داد:  ادامه  وی 
تا شروع  امیدواریم  و  نداشت  هورالعظیم آتش سوزی وجود 

بارندگی ها، تالاب با مشکلاتی از این دست مواجه نشود.
ناشی  دودی  جاری  ماه  شهریور   ۲۳ گزارش  این  براساس 
مرزی  مناطق  هورالعظیم  تالاب  عراقی  بخش  آتش سوزی  از 
بازمانده  آخرین  هورالعظیم،  کرد.تالاب  درگیر  را  خوزستان 
تالاب های بین النهرین در جنوب غربی کشور در خوزستان 
و در انتهای حوضه آبی کرخه واقع شده  است. یک سوم این 
است؛  واقع  عراق  در کشور  آن  دو سوم  و  ایران  در  تالاب 

زمانی است  تالاب در  این  از چالش های  یکی  آتش سوزی 
که حقابه آن تامین نشود.در تابستان سال ۹۷ که خشکسالی 
شدیدی در خوزستان رخ داد نیز آتش سوزی در بخش های 
ایرانی و عراقی تالاب هورالعظیم از تیر تا مهر آن سال ادامه 
داشت. دود ناشی از این آتش سوزی تا بیش از ۱۰۰ کیلومتر 

در خوزستان پیش رفت و هشت شهرستان را درگیر کرد.
شهریور ۱۴۰۰ نیز آتش سوزی در سه نقطه از بخش عراقی 
تالاب هورالعظیم، باعث شد دود این آتش سوزی شهر رُفیعّ 

از توابع شهرستان هویزه را فرا گیرد.
رودخانه کرخه امسال برای سومین سال متوالی با بحران کم 
آبی روبرو بوده و در ماه های اخیر بنا بر اعلام وزارت نیرو 

در چندین نوبت رهاسازی صورت گرفته است.
از  برداشت های مکرر  به علت  به گفته فعالان محیط زیستی 

بالادست این آب به طور کامل به تالاب نرسیده است.

تالاب هورالعظیم در وضعیت عادی نیست
 ضرورت تامین حقابه بیشتر

آگهی مفقودی 
برگ کمپانی )زرد( خودرو  سواری پژو 
پارس مدل 1390 رنگ سفید- روغنی  
 55 ایران  انتظامی424ق92  شماره  به 
به شماره موتور 12490157883 شماره 
به    NAAN01CA2BK112157  : شاسی 
مالکیت سیده فاطمه میرگلی امیرکیاسر 
مفقود    2691297837 ملی  کد  به 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
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درحالی  ورزش  وزارت  تصدی  برای  دولت  گزینه  دهمین 
موفق به کسب رای اعتماد مجلس شد که پیش از این هم از 
گزینه های جدی برای تصدی این وزارتخانه بود اما پایش به 

مجلس نرسید.
گزینه پیشنهادیِ جدید دولت سیزدهم برای وزارت ورزش که 
دو سال پیش از گزینه های جدی ورزش برای تکمیل کابینه 
به  نمایندگان مجلس  اکثریت  آرای  با کسب  بود،  این دولت 
احتساب دو دوره  )با  عنوان ششمین وزیر ورزش و جوانان 

سلطانی فر( برای دو سال پیش رو انتخاب شد.
کیومرث هاشمی؛ دهمین گزینه و ششمین وزیر ورزش

ادغام  از  وزارت ورزش و جوانان هشتم دی ماه ۱۳۸۹ پس 
سازمان تربیت بدنی و سازمان ملی جوانان در مجلس هشتم 

تشکیل شد.
دولت  در  گرفته  شکل  تازه  وزارتخانه  این  مدیریت  برای 
دهم ابتدا حمید سجادی از سوی محمود احمدی نژاد رئیس 
وی  اینکه  از  بعد  اما  شد  معرفی  مجلس  به  وقت  جمهور 
نتوانست رأی اعتماد لازم را بگیرد، محمد عباسی برای تصدی 

این وزارتخانه پیشنهاد شد.
محمد عباسی در گرفتن رأی اعتماد از مجلسی ها موفق بود و 
بدین ترتیب به عنوان اولین وزیر ورزش در ایران آغاز بکار 
کرد. بعد از پایان مدیریت دو ساله وی، محمود گودرزی به 
یازدهم  دولت  برای  و  ورزش  حوزه  در  وزیر  دومین  عنوان 

آغاز بکار کرد.
البته پیش از گودرزی ۳ گزینه دیگر برای وزارت ورزش در 
دولت یازدهم به مجلس معرفی شدند که هیچ یک نتوانستند 
رأی اعتماد لازم را کسب کنند. مسعود سلطانی فر، سیدرضا 
آغاز  در  که  بودند  افرادی  نصرالله سجادی  و  امیری  صالحی 
به  ورزش  پیشنهادی  وزرای  عنوان  به  امید  و  تدبیر  دولت 

نمایندگان  از  اعتماد  اما در کسب رأی  معرفی شدند  مجلس 
مجلس ناموفق بودند.

پیش از گودرزی هم وزارت ورزش برای مدت زمانی کوتاه 
محمد  و  امیری  صالحی  سیدرضا  سرپرستی  با  ترتیب  به 

شریعتمداری اداره شد.
با این شرایط گودرزی به عنوان دومین وزیر ورزش آغاز به 
از سمت  یازدهم  دولت  کار  پایان  از  پیش  وی  اما  کرد  کار 
خود استعفا داد. بعد از اینکه گودرزی ۲۷ مهرماه سال گذشته 
به  فر  سلطانی  مسعود  کرد،  گیری  کناره  ورزش  وزارت  از 
عنوان گزینه جدید برای جایگزینی وی به مجلس معرفی شد 
و توانست این بار با کسب رأی اعتماد مدیریت این وزارتخانه 

را برعهده بگیرد.
بدین ترتیب در مجموع تا پیش از آغاز به کار دولت دوازدهم، 
بودند.  شده  معرفی  جوانان  و  ورزش  وزارت  برای  گزینه   ۷
سلطانی فر هشتمین گزینه برای تصدی این وزارتخانه بود که 
موفق به کسب رأی اعتماد از مجلس شد در حالیکه او در آغاز 

کار دولت تدبیر و امید در این مهم ناکام بود.
تمام  میان  از  سیزدهم  دولت  کار  به  آغاز  برای  و  ادامه  در 
گزینه های مطرح، حمید سجادی به عنوان وزیر پیشنهادی به 
مجلس معرفی شد و موفق به کسب رأی اعتماد هم شد و به 
عنوان ششمین وزیر )با احتساب دو دوره سلطانی فر( متصدی 

وزارت ورزش شد.
سجادی که اولین وزیر تمام ورزشی برای وزارت ورزش به 
اسفند  که  سانحه ای  دلیل  به  راه  نیمه  در  اما  می آمد  حساب 
۱۴۰۱ دچار آن شد، از سمت خود کناره گیری کرد و بدین 
ترتیب کیومرث هاشمی سرپرستی وزارت ورزش را بر عهده 
این  پیشنهادی  گزینه  عنوان  به  بعد  ماه  یک  هاشمی  گرفت. 
وزارتخانه به مجلس معرفی شد و توانست رأی اعتماد لازم 

را بگیرد.
ورزش  وزارت  تصدی  برای  گزینه  دهمین  هاشمی  کیومرث 
پایان  تا  و  آینده  سال  دو  تا  مجلس  اعتماد  رأی  با  که  بود 
دولت سیزدهم در رأس این وزارتخانه خواهد بود. وی که طی 
سال های ۱۳۹۲ تا ۱۳۹۶ ریاست کمیته ملی المپیک را بر عهده 
داشت، در ابتدای دولت سیزدهم از گزینه های ابراهیم رئیسی 
برای تصدی وزارت ورزش بود اما با وجود جدی مطرح شدن 
نام وی، در آخرین لحظات حمید سجادی به عنوان گزینه به 

مجلس معرفی شد و رأی اعتماد گرفت.
رکورد سلطانی فر

از میان تمام افرادی که تا به امروز به عنوان سرپرست یا وزیر 
رکورد  فر  سلطانی  اند،  داشته  قرار  ورزش  وزارت  رأس  در 
که  است  ورزش  وزیر  تنها  او  دارد.  اختیار  در  را  ای  ویژه 
برای دو دوره مدیریت این وزارتخانه را عهده دار بوده است. 
وی  مدیریت  با  جوانان  و  ورزش  وزارت  که  عباسی  محمد 
شکل گرفت برای مدت دو سال عهده دار این مسئولیت بود. 
گودرزی که پس از رد صلاحیت سه گزینه پیشنهادی به عنوان 
وزیر ورزش در دولت یازدهم انتخاب شد، پس از سه سال 

مدیریت از سمت خود استعفا داد.
بدین ترتیب سلطانی فر با رأی اعتمادی که از مجلس گرفت 
برای مدت ۹ ماه و تا پایان دولت یازدهم، وزرای ورزش را 
آرای  به  موفق  هم  دوازدهم  دولت  برای  وی  کرد.  مدیریت 
اولین  تا  وزارت ورزش شد  مدیریت  برای  موافق مجلسی ها 
نفری باشد که برای دو دوره این وزارتخانه را مدیریت کرده 

است.
بعد از وی حمید سجادی هم فقط برای دو سال ابتدایی دولت 

سیزدهم تصدی وزارت ورزش را بر عهده داشت.
همه وزرا و سرپرستان وزارت ورزش

وزارت  تشکیل  زمان  از  و  گذشته  سال   ۱۳ طی  که  افرادی 
ورزش و جوانان )۱۳۸۹( به عنوان وزیر یا سرپرست در این 

وزارتخانه مدیریت کرده اند عبارتند از:
دولت دهم

*محمد عباسی؛ وزیر ورزش و جوانان از ۱۲ مردادماه ۱۳۹۰ 
تا ۲۶ مردادماه ۱۳۹۲

دولت یازدهم
* رضا صالحی امیری؛ سرپرست ورزش و جوانان از ۲۶ مرداد 

۱۳۹۲ تا ۶ آبان ۱۳۹۲
تا   ۶ از  جوانان  و  ورزش  سرپرست  شریعتمداری؛  محمد   *

۲۶ آبان ۱۳۹۲
* محمود گودرزی؛ وزیر ورزش و جوانان از ۲۶ آبان ۱۳۹۲ 

تا ۲۷ مهر ۱۳۹۵
* نصرالله سجادی؛ سرپرست ورزش و جوانان از ۲۸ مهرماه 

تا ۲۰ آبان ماه ۱۳۹۵
* مسعود سلطانی فر؛ وزیر ورزش و جوانان از ۲۱ آبان ۱۳۹۵

دولت دوازدهم
مرداد   ۲۹ از  جوانان  و  ورزش  وزیر  فر؛  سلطانی  مسعود   *

۱۳۹۶
دولت سیزدهم

حمید سجادی: وزیر ورزش از ۳ شهریور ۱۴۰۰
کیومرث هاشمی: سرپرست وزارت ورزش از ۱۰ مرداد ۱۴۰۲

کیومرث هاشمی: وزیر ورزش از ۲۷ شهریور ۱۴۰۲

سنگین وزن تیم ملی کشتی ایران یزدانی، سعدالله یف و استفن 
کری را الگوهای خود نامید و عنوان کرد: از الان تا المپیک 

تمام ثانیه هایم را فدا می کنم.
وقتی دستان امیرحسین زارع پس از کسب عنوان قهرمانی وزن 
کشتی  جهانی  مسابقات  در  مردان  آزاد  کشتی  کیلوگرم   ۱۲۵
۲۰۲۳ در بلگراد بالا رفت، سر و صدای تماشاگران کر کننده 

بود. 
در کنار تماشاگران ایرانی، تماشاگران آمریکایی نیز به تشویق 
احترام  این  ستودند.  را  او  کار  و  پرداختند  کشتی گیر  این 

هواداران ایرانی و آمریکایی در کشتی چیز جدیدی نیست.
گیران  کشتی  ورزش،  این  در  برجسته  کشور  دو  عنوان  به 
به  ایرانی و آمریکا مرتباً در فینال رویدادهای مهم این رشته 
مصاف هم می روند و در طول سال ها به خوبی یکدیگر را 
می شناسند. از چهار مسابقه مدال طلا در شب اول، سه فینال 
را کشتی گیران آمریکایی برنده شدند در حالی که ایران یک 
قهرمانی و دو نقره به دست آورد و در واقع امیرحسین زارع 

در سنگین وزن به مدال طلا رسید.
المپیک  با سایت  اختصاصی  در گفت وگوی  زارع  امیرحسین 
من  با  مردم  کردم  احساس  لحظات  تک  تک  در  کرد:  اظهار 
چیزی  ورزش  دادند.  زیادی  انرژی  من  به  واقعاً  آنها  هستند. 
هستند.  جدا  هم  از  چیز  دو  این  و  است  سیاست  از  فراتر 
نیست  مهم  دهد،  انجام  خوب  را  کارش  ورزشکار  یک  اگر 
به  نسبت  را  خود  قدردانی  و  توجه  هواداران  کجاست،  اهل 

ورزشکار نشان خواهند داد.
دقایقی قبل از اینکه زارع طلای وزن ۱۲۵ کیلوگرم را کسب 
کند، دیوید تیلور آمریکایی از عنوان قهرمانی خود در وزن ۸۶ 
کیلوگرم جهان مقابل حسن یزدانی اسطوره ایرانی و قهرمان 

المپیک ۲۰۱۶ ریو دفاع کرد.
این دو در پنج سال گذشته در چندین فینال قهرمانی المپیک و 
جهان با یکدیگر رقابت کرده اند که باعث شده خیلی از ایرانی 

ها به طرفداران تیلور اضافه شوند.
کشتی  گفت:  المپیک  سایت  به  خود  پیروزی  از  پس  تیلور 
و  هواداران  است.  مشترک  زبان  یک  و  فرد  به  منحصر 
می  طول  چقدر  ورزش  این  انجام  که  می دانند  ورزشکاران 
کشد، سخت است و چیزی است که همه ما می دانیم. رقابت 
من  از  آنها  و  کند  می  جمع  هم  دور  را  مردم  یزدانی  با  من 

استقبال می کنند.
چرا کشتی در ایران اینقدر اهمیت دارد؟

درخشش زارع روی تشک مهم بود چرا که این رشته ورزشی 
جایگاه ویژه ای در قلب مردم ایران دارد.

این ورزشکار ۲۲ ساله که در بزرگترین و دلهره آورترین دسته 
وزنی رقابت می کند، جایی که ورزشکاران معمولًا در اواخر 
۲۰ سالگی تا اوایل ۳۰ سالگی به اوج خود می رسند، با دو 
مدال جهانی و یک برنز المپیک درخشش خوبی داشته است.

کشتی گیر مازندرانی تبار ادامه داد: کشتی ورزش ملی ماست 
و مردم واقعا آن را دوست دارند. کشتی یکی از سخت ترین 
تشک  روی  را  این شدت  بتوانید  اگر  و  دنیاست  ورزش های 
مردم  برای  داشت.  نخواهید  مشکلی  زندگی  در  کنید،  تحمل 
مهم نیست که چقدر مشکلات در زندگی خود دارند، وقتی 
می  فراموش  را  مشکلات  همه  آنها  شود،  می  شروع  کشتی 

کنند. بنابراین ما وظیفه داریم به آنها الهام دهیم و هر کاری که 
ممکن است برای خوشحال کردن آنها انجام دهیم.

راز موفقیت زارع
زارع در سال ۲۰۲۱ با اولین عنوان جهانی خود وارد صحنه 

سنگین وزن بزرگسالان شد.
از آن زمان، او یکی از جذاب ترین چهره های سنگین وزن در 
کنار طاها آکگل و گنو پتریاشویلی بوده است. او در پاسخ به 
انضباط  اینطور خونسرد است، گفت:   این سوال که چگونه 
یا  با رقبای خود  برای من مهم ترین چیز است. من خودم را 
 ۲۲ در  کنم.  نمی  مقایسه  سالم  و  سن  هم  ورزشکاران  سایر 

سالگی، فداکاری های زیادی کردم تا به اینجا برسم.
از حسن یزدانی و عبدالرشید سعدالله یف، برخی چهره ها در 
الگوبرداری  متحده  ایالات  بسکتبالیست  کری  استفن  و   UFC

می کنم.
زارع در مورد کری گفت: کری نیز برای نظم و انضباط اهمیت 
زیادی قائل است. او همیشه تحت فشار عملکرد فوق العاده 
ای دارد و می تواند این موقعیت های سخت را کنترل کند. این 
مهارتی است که در ورزش ما حیاتی است و من درباره او 

بسیار مطالعه کرده ام.
امیرحسین  زارع برای دستیابی به طلای المپیک پاریس ۲۰۲۴ 
هر لحظه را حاضر است فدا کند. زارع اگر بخواهد کلکسیون 
مدال های خود را در سال آینده با کسب طلا در بازی های 
المپیک ۲۰۲۴ پاریس تکمیل کند، باید از تمام تجربیات خود 

تا به امروز استفاده کند.
مغلوب   ۳-۶ نتیجه  با  نیمه نهایی  در  او   ،۲۰۲۰ توکیو  در 
پتریاشویلی شد و سپس برنز گرفت. به این ترتیب، او می داند 

که کار پیش رو چقدر دشوار خواهد بود.
زارع گفت: بالاترین آرزوی من و هر ورزشکاری کسب مدال 
طلا در المپیک است. من برای رسیدن به این رویا از الان تا آن 

زمان تمام لحظه های زندگی ام را فدا خواهم کرد.

دومین گزینه ورزشی رای آورد؛

گزارش مهر از ۱۳ سال مدیریت ورزش
 کیومرث هاشمی ششمین وزیر ورزش

امیرحسین زارع: 

از الان تا المپیک تمام ثانیه هایم را فدا می کنم
 یزدانی و استفن کری الگویم هستند

تیم  که  بپذیریم  گفت:باید  وزنه برداری  ملی  تیم  سرمربی 
افراد  کردن  جایگزین  زمان،  به  نیاز  و  است  دو  درجه  ما 

و حوصله دارد.
وزنه برداری  تیم ملی  عملکرد  درباره ی  نصیرشلال  نواب 
و  طلا  مدال   ۲ آن  حاصل  که  جهان  قهرمانی  در  ایران 
به  موفق  وزن  چهار  در  انتظار  برخلاف  و  بود  برنز  یک 
قبل  جهانی  مسابقات  سطح   کرد:  بیان  نشد،  مدال  گرفتن 
از المپیک همیشه بالا است و همه ورزشکاران در بالاترین 
مقدار  یک  بپذیریم،  باید  می کنند.  شرکت  کیفیت  و  سطح 
کیفیت تیم ما پایین است و نیاز به زمان دارد. تیم ویرانه ای 
را تحویل گرفتیم و پذیرش آن سخت بود اما کادرفنی آن 
را پذیرفت و هدف هم کمک کردن است. طلای مجموع 
وزن  به  پایین تر  وزن  یک  از  را  وزنه بردار  شد،  گرفته  که 
بالاتر)از ۸۱ به ۸۹ کیلوگرم( آوردیم و وزنه بردار در این 
مدت در شرایطی قرار گرفت که بهتر شود. ما در دو وزن 
مدال گرفتیم و اگر قراربود در چهار وزن دیگر هم مدال 

بگیریم، یک مقدار از واقعیت دور بود.
نیاز به زمان وجایگزین کردن افراد داریم

یک  ساختن  برای  سختی  کار  اینکه  مورد  در  نصیرشلال 
تیم آماده دارد؟ تاکید کرد: موضوعی که وجود دارد این 
نتیجه دلخواه  به  نتوانیم  افراد  این  از  با برخی  است، شاید 
فرصت  بالا  انگیزه  با  مستعد  افراد  به  داریم  نیاز  و  برسیم 
در  اتفاق  این  که  داشت  شدن  جوان  به  نیاز  تیم  دهیم. 
حال رخ دادن است. از طرفی عنوان داران خود مانند علی 
ایوب موسوی  معتمدی و  مرادی، رسول  هاشمی، سهراب 
هم  را  می گرفتند  مدال  گذشته  سال های  در  که  کسانی  و 
بچه های  روی  مجبوریم  دادیم.  دست  از  مختلف  طرق  به 
جوان تر و مستعد سرمایه گذاری کنیم تا جای این قهرمانان 
و  دهد  رخ  اتفاق  این  که  داریم  زمان  به  نیاز  کنند.  پر  را 
وزنه برداری رشته ای نیست که در چند ماه بتوان همه این 
کارها را انجام داد. باید بپذیریم که تیم ما درجه دو است 
وزن،   ۱۰ از  مسابقات  در  که  است  یک  درجه  تیمی  و 
شرایط  آن  در  اصلا  ما  دارد.  مدال  هفت  گرفتن  شانس 
حوصله  و  افراد  کردن  جایگزین  زمان،  به  نیاز  و  نیستیم 

داریم.
نبود ۸۹ کیلوگرم حیثیتی  المپیک  *گرفتن سهمیه 

نصیرشلال در پاسخ به این پرسش که مصطفی جوادی تا 
گفت:  است؟  افتاده  جا  کیلوگرم   ۸۹ دسته  در  اندازه  چه 
جوادی تازه دارد در وزن ۸۹ کیلوگرم جا می افتد.  هنوز 
۲۰ تا ۳۰ درصد از کاری که شروع کرده، مانده است و 

نیاز دارد که در ماه های آینده تثبیت شود.
این  از  پیش  براینکه  مبنی  دیگری  پرسش  به  پاسخ  در  او 
عنوان شده بود سهمیه ایران در دسته ۸۹ کیلوگرم سوخته 
مصطفی  و  او  برای  چقدر  سهمیه  این  گرفتن  و  است 
یا  انتقاد  افراد  برخی  کرد:  تصریح  بود؟  حیثیتی  جوادی 
مسائلی را مطرح می کنند که می دانند دروغ است اما منافع 
و  کنند  مطرح  گونه  این  را  مسائل  که  است  این  در  آنها 
از  و  داشت  اشتباهاتی  رستمی  کیانوش  باشند.  دروغگو 
به  پایین تر  نفر بعدی، از یک وزن  اردو کنار گذاشته شد. 
را کرد و اصلا مسئله حیثیتی  آمد و تلاشش  ۸۹ کیلوگرم 
نبوده است. اگر هم جوادی در این مسابقه سهمیه المپیک 
نمی گرفت باز هم اتفاق خاصی نمی افتاد چون ما مسابقات 
گزینشی المپیک دیگری پیش رو داریم و در آن مسابقات 

سهمیه به دست می آمد.
توانایی علی داودی بیشتر از این است

برنز  مدال  که  داودی  علی  مورد  در  ملی  تیم  سرمربی 
دست  از  هم  را  کیلوگرم   ۲۵۵ ارزش  با  وزنه  اما  گرفت 
دارد.  این  از  بیشتر  توانایی  داودی  علی  کرد:  تاکید  داد، 
روز  اما  است  کُند  مقداری  او  رشد  سرعت  است  درست 
دهد  ادامه  را  روند  همین  امیدواریم  می شود.  بهتر  روز  به 
می  که  می رسد  شرایطی  به  المپیک  تا  می کنم  فکر  من  و 

تواند مدال آوری کند.
ما  از  بالاتر  وگردن  سر  یک  حریفان  وزن  چهار  در 

بودند
چهار  در  انتظار  برخلاف  ایران  اینکه  درباره ی  نصیرشلال 
وزن ۸۱، ۹۶، ۱۰۲ و ۱۰۹ کیلوگرم مدالی به دست نیاورد 
مدال  به  را  آنها  که  حساسی  وزنه های  پوشان  ملی  و 
 ،۸۱ از دست دادند، تصریح کرد: در وزن های  می رساند، 
۹۶، ۱۰۲ و ۱۰۹ کیلوگرم با حریفانی روبرو بودیم که یک 
ایده آل ترین حالت  باید  بالاتر بودند. ما  سر و گردن از ما 
خود  شرایط  بدترین  در  رقیبان  و  می دادیم  نشان  را  خود 
اتفاق  این  و  بگیریم  مدال  می توانستیم  تا  می گرفتند  قرار 
نیفتاد. ما معمولی بودیم و رقیبان ما خوب و آماده بودند و 
چیزی که حقشان بود را گرفتند. در دو وزن مدال گرفتیم.

او مورد اینکه وزنه برداران تا چه اندازه مطابق عملکردشان 
در تمرینات کار کردند؟ بیان کرد: حسین سلطانی و آیت 
بد  مقدار  یک  داشتند  که  دیدگی  آسیب  خاطر  به  شریفی 
با  کردند.  کار  خوب  تقریبا  وزنه برداران  بقیه  اما  بودند 
وزنه های سنگینی شروع کردیم. اکثر وزنه برداران به جز 
البته  بودند.  خوب  تمرینات،  به  نسبت  شریفی  و  سلطانی 
اکثرا خوب  نظرم  به  و  دارد  فرق  با مسابقه  تمرین  شرایط 
اختیار  در  را  فرصت  نیز  آسیایی  بازیهای  برای  بودند. 
هفت نفر قرار می دهیم و بعد در مورد کسانی که عملکرد 

می کنیم. گیری  تصمیم  داشتند،  ضعیف 
دهدار نیاز به کار بیشتر دارد

سرمربی تیم ملی در پاسخ به این پرسش که در دسته ۱۰۲ 
المپیک  سهمیه  کردن  قطعی  برای  دهدار  رضا  کیلوگرم، 
برای  نگرانی  جای  چقدر  و  دارد  نیاز  بالاتری  رکورد  به 
نیاز  خیلی  دهدار  گفت:  دارد؟  وجود   ۱۰۲ دسته  سهمیه 
با تیم خوب جلو برود، خبری از  نتواند  به کار دارد. اگر 

نیست. هم  المپیک  سهمیه 

نصیرشلال: 
بپذیریم درجه دوم هستیم

 منافع برخی ها در دروغ گفتن بود

سکوی  کسب  از  انتقاد  با  وزنه برداری  سابق  ملی پوش 
سومی در مسابقات قهرمانی جهان گفت: وزنه برداری رشته 
رکوردی است و کسب عنوان تیمی اهمیتی ندارد اما آقایان 

اصرار به تکرار اشتباهات دوره قبل دارند.
مسابقات  در  وزنه برداران  عملکرد  درباره  محمدپور  سعید 
را  تیمی گفت: خدا  عنوان سومی در رده  جهانی و کسب 
توانست  ایران  وزنه برداری  ملی  تیم  مسابقه  این  در  شکر 
به یک مدال طلا و یک برنز برسد. مصطفی جوادی خیلی 
خوب کار کرد و تمام حرکات را به صورت صحیح انجام 
داد. مربیان هم هوشمندانه برای او وزنه انتخاب کردند که 
به کسب مدال طلا شد. علی داوودی هم  نهایت منجر  در 
با بدن آماده به مسابقات آمده بود اما برعکس جوادی، او 
را فدای تیم کردند که به نظرم در وزنه برداری نتیجه تیمی 

ارزش ندارد.
آوری  مدال  روی  اکثراً  کشورها  گذاری  هدف  گفت:  وی 
وزنه برداران است چرا که رتبه تیمی اصلًا در المپیک ارزش 
ندارد. علی داوودی می توانست برای مدال مجموع بجنگند 
اما به خاطر وزنه کمی که برای او در نظر گرفتند و از رقابت 
بود و روحیه خوبی نداشت.  ناراحت  بود، کمی  دور شده 
می توانست  بهتر  و  داشت  خوبی  آمادگی  حال  این  با  ولی 
عمل کند. مسئولان فدراسیون وزنه برداری در دوره های قبل 
نقد  آن  به  و  مانور می دادند  تیمی  عنوان  مدام روی کسب 
داشتند. من به خاطر دارم که می گفتند در وزنه برداری کسب 
سکوی تیمی ارزشی ندارد اما حالا همین افراد همان راه را 

پیش گرفتند و تنها به دنبال کسب امتیاز تیمی هستند.
کامل  ترکیب  با  چینی ها  جهانی  مسابقات  در  گفت:  وی 
با  می توانستند  آن ها  که  حالی  در  بودند  نیامده  میدان  به 
و  کنند  پیدا  حضور  میدان  این  در  زیادی  وزنه برداران 
همگی برای کسب مدال رقابت کنند. اما چین روی نفراتی 
گذاری  سرمایه  هستند،  المپیک  در  آوری  مدال  شانس  که 
کرده بود و نتیجه و کسب امتیاز تیمی برای آن ها مهم نبود. 
اما  باشد  شکل  این  به  باید  گذاری  هدف  وزنه برداری  در 
مسئولان فدراسیون برای اینکه تیم نتیجه ضعیفی کسب کرده 
)انفرادی( به دنبال سکوی تیمی بودند تا در باد این قهرمانی 
طلا  مدال  یک  وزن،   ۱۰ از  وزنه برداری  ملی  تیم  بخوابند. 
لذت  زمانی  تیمی  نتیجه  که  حالی  در  است،  کرده  کسب 
بخش است که اکثریت مدال گرفته باشند. مسئولان با کسب 
خودشان  ضعف های  پوشاندن  دنبال  به  تنها  تیمی  عنوان 
هستند به همین خاطر نمی توان زیاد به وزنه برداری در آینده 

خوش بین باشیم.
سعیدپور در واکنش به صحبت های سرمربی تیم ملی مبنی بر 
اینکه داشته های وزنه برداری همین نفرات است، عنوان کرد: 
داشته های وزنه برداری همیشه همین بوده است. قرار نیست 
همه چیز حاضر و آماده باشد و وزنه برداری مثل تالاخادزه 
در ترکیب تیم ملی ایران باشد تا کادرفنی نتیجه بگیرد. هیچ 
نبوده  این صورت  به  برداری  وزنه  ملی  تیم  شرایط  زمانی 
است و هیچ مربی چنین شرایطی را تجربه نکرده است. باز 
هم در ترکیب فعلی تیم ما عنوان دار جهانی و المپیک داریم 
اما در گذشته و در دوره کورش باقری هم همین عنوان ها 
هم نبود و هیچ کس مدال جهانی نداشت اما با تمریناتی که 
المپیک  و هم  مدال جهانی  تیم هم  آن  وزنه برداران  داشتیم 

کسب کردند.
وزنه برداری  در  که  استعدادهایی  با  معتقدم  من  گفت:  وی 
داریم به مدال های رنگارنگ خواهیم رسید به شرطی که در 
مسیر درست قرار بگیرند. ما الان در ترکیب تیم عنوان دار 
کم  وزنه برداری  داشته های  اتفاقاً  و  داریم  المپیک  و  جهان 
نیست. علی داوودی پتانسیل زیادی دارد درست است که 
در دسته فوق سنگین حریفان قدرتمندی حضور دارند اما او 
توانایی کسب مدال نقره و برنز المپیک را دارد و امیدوارم 
به  صرفاً  و  شود  گرفته  وزنه برداران  برای  خوبی  وزنه های 
امتیاز تیمی فکر نکنند. او قطعاً توانایی کسب مدال المپیک 

را دارد.
ملی پوش سابق وزنه برداری در مورد عملکرد سایر اوزان 
در  کرد:  خاطرنشان  جهانی  قهرمانی  مسابقات  در  حاضر 
وزنه برداران  نداشتیم.  اصلًا وضعیت خوبی  ما  اوزان  مابقی 
اعتماد به نفس کافی نداشتند و وقتی روی تخته می آمدند 
بدنسازی  لحاظ  به  می کنم  فکر  بود.  آشکار  موضوع  این 
شرایط خوبی نداشتند و بدن وزنه برداران استقامت لازم را 
نداشت به طوری که همه در دو ضرب بدنشان تحلیل رفت 
و حتی بدن برخی ملی پوشان در یک ضرب هم تحلیل رفته 
بود. این موضوع به عملکرد مستقیم کادرفنی برمی گردد که 

نشان می دهد اصلًا رضایت بخش نبوده است.

سعید محمدپور:
انتقاد از عنوان سومی وزنه برداری 

درجهان
 سکوی تیمی اهمیتی ندارد

این  به تصاحب  گفته می شود مالکان احتمالی اورتون که 
تافی ها قرض  به  پوند  میلیون  ها  ده  امیدوار هستند  باشگاه 

داده اند.
هفته گذشته اخباری مبنی بر توافق کمپانی شرکای ۷۷۷ برای 
خرید ۹۴.۱ درصد سهام فرهاد مشیری در اورتون منتشر شد. 
اتلتیک مدعی شده که این کمپانی مستقر در میامی بعد از 
حصول اطمینان اولیه نسبت به تصاحب مالکیت اورتون مبلغ 
قابل توجهی به تافی ها برای رفع نیازهای مالی کوتاه مدت و 

ساخت ورزشگاه تزریق کرده است.
البته تایمز نهایی شدن انتقال مالکیت اورتون به شرکای ۷۷۷ 
این  پایان  در  برتر  لیگ  در  باشگاه  این  ماندن  به  منوط  را 

فصل دانسته است
اورتورن در حال کار روی پروژه تکمیل ساخت ورزشگاه 
جدیدش است و هنوز کمبودهایی دارد که به نظر می رسد 
مالکان جدید توانایی رفع آن را دارند. این در حالی است 
که باشگاه انگلیسی برای این پروژه اخیرا وام ۱۰۰ میلیون 

پوندی دریافت کرده بود.
گفته می شود مالکان جدید قصد ایجاد تغییرات خاصی در 
بدنه فنی تیم را ندارند و در صورت به روی کار آمدن با 

شان دایش ادامه خواهند داد.
بالقوه  مالکان  برای  جدیدی  شرایط  تازگی  به  برتر  لیگ 
مشتریان  به  اورتون  انتقال  و  گرفته  نظر  در  باشگاهها 
که  است  آزمونی  در  آنها  قبولی  به  منوط  نیز  امریکایی اش 
آمادگی احتمالی مالکان را پیش از شروع به کارشان مورد 

ارزیابی قرار می هد.

یک باشگاه لیگ برتری دیگر 
میلیاردر می شود!

خونسرد  سرمربی  مورایس  ژوزه  از  شده  ثبت  تصاویر   
به  شباهتی  هوایی،  نیروی  با  مصاف  جریان  در  سپاهانی ها 

ندارد. او  همیشگی  عکس های 
 سرمربی پرتغالی سپاهان از زمانی که به ایران وارد شده، 
آرامش خود را حفظ کند و  مواقع مختلف  سعی کرده در 
اما این مربی  ببیند،  امیدوارانه به آینده مسائل را  با نگاهی 
شرایط  هوایی  نیروی  با  مصاف  در  دیگر  یکبار  پرتغالی 
دو  به  مسابقه  این  دشواری  و  کرد  تجربه  را  سختی  بسیار 

بود. عمده  دلیل 
در وهله اول مورایس و شاگردان در شرایطی پا به دیدار 
بودند،  گذاشته  آسیا  قهرمانان  لیگ  رقابت های  اول  هفته 
بازیکن   ۶ برای  بازی  مجوز  صدور  تکلیف  روشنی  به  که 
دیگر  سوی  از  و  داشت  قرار  ابهام  از  هاله ای  در  تیم 
شناخت  تا  شده  سبب  عراق  لیگ  رقابت های  نشدن  شروع 
بازی های  به  محدود  عراقی  تیم  از  دستیارانش  و  مورایس 
چند هفته پیش و مصاف های نیروی هوایی در جام حذفی 

بشود. برتر  لیگ  و 
موضوع  دو  هر  به  نیز  خود  خبری  کنفرانس  در  مورایس 
حفظ  را  خود  آرامش  کرد  سعی  هم  باز  اما  کرد،  اشاره 
سرشناس  سرمربی  این  از  که  چهره هایی  حال  این  با  کند. 
در  او  که  می دهد  نشان  شده،  ثبت  جهان  فوتبال  پرتغالی 
سخت ترین  از  یکی  عراق  اربیل  حریری  فرانسو  ورزشگاه 
سر  پشت  سپاهان  سرمربی  قامت  در  را  خود  مسابقات 

گذاشت.

مورایس در آسیا از چهره همیشگی فاصله گرفت
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وزیر اطلاعات:

 نهادهای امنیتی کشور برای مقابله با هر نوع تحریک 
و اغتشاش آمادگی دارند 

رئیسی در دیدار با گوترش: 
آماده مشارکت برای گسترش صلح و امنیت جهانی هستیم 

حسینی : 
درخواست بازگشت لایحه برنامه هفتم به کمیسیون، به هیچ وجه منطق ندارد

و  تحرکات  قطع  طور  به  دشمن  گفت:  اطلاعات  وزیر 
کشور  محدود  نقاط  در  را  مقطعی  و  موردی  اغتشاشات 
آمادگی  کشور  امنیتی  نهادهای  تمام  و  کرد  خواهد  ایجاد 
را  دشمن  اغتشاش  و  تحریک  نوع  هر  با  مقابله  برای  لازم 
وزیر  خطیب،  سیداسماعیل  حجت الاسلام  هستند.  دارا 
بهره گیری  به  اشاره  با  توقف«  »بدون  برنامه  در  اطلاعات 
ایران،  در  ناامیدی  القای  برای  رسانه ای  فضای  از  دشمن 
مگوهای  بگو  به  زدن  دامن  با  ماهواره ای  شبکه های  گفت: 
ناامیدی را  تا  تشکل ها و طیف های مختلف درصدد هستند 

به فضای جامعه ایران تزریق کنند.
چه  فناوری  نظر  از  ما  که  است  حالی  در  این  افزود:  وی 
اطلاعاتی  شگردهای  در  چه  و  نرم افزار  چه  و  سخت افزار 
شبیه  که  آوردیم  دست  به  را  موفقیت هایی  عملیاتی  و 
پهپادهای جمهوری اسلامی در دنیا مشتری های زیادی دارد 
مقابله  ماهواره ای  شبکه های  آشوب  های  این  با  می توانیم  و 

کنیم.
نخبگان  و  جوانان  همچنین  کرد:  تصریح  اطلاعات  وزیر 
ارائه  با  که  دادند  شکل  فنی  نظر  از  را  اقداماتی  ما  جامعه 
با  که  کشورهایی  و  دوست  کشورهای  و  مقاومت  به  آن 

به  را  بزرگی  پیروزی های  کردند،  مقابله  آمریکا  سلطه طلبی 
دست آوردند.

هر  برای  فناوری  امروزه،  افزود:  خطیب  حجت الاسلام 
اقدامی در دنیا حرف اول را می زند، بنابراین علم و فناوری 
امنیتی  و  اطلاعاتی  جامعه های  تمام  مأموریت های  از  یکی 

است.
مجازات  چرا  که  سؤال  این  به  پاسخ  در  ادامه  در  وی 
معترضان سریع تر از مفسدان اقتصادی صورت گرفته است، 
گفت: در آشوب های سال گذشته و جنگ تحمیلی و ترکیبی 
یا  و  رساندند  قتل  به  را  فردی  که  آن هایی  از  غیر  دشمن، 

مسلحانه اقداماتی را انجام دادند کسی اعدام نشده است.
دستگیری ها  وسعت  مشاهده  با  داد:  ادامه  اطلاعات  وزیر 
از  بعد  اینکه  یا  و  نشدند  محاکمه  آن ها  اکثر  که  می بینید 
به  کارشان  که  هم  آن هایی  شدند،  آزاد  موقت  بازداشت 
بنابراین  شدند؛  آزاد  آنان  از  وسیعی  حجم  رسید،  دادسرا 
سلایق  با  مردم  با  که  است  این  حاکمیت  و  رهبری  نگاه 
مختلف در عین اقتدار با مدارا و همراهی برخورد کند. ما 
خدمت به آن ها را برای خودمان هم لازم و این افراد را هم 

فرزندان ملت می دانیم.

که  کسانی  با  رابطه  در  اما  افزود:  خطیب  حجت الاسلام 
اختلاس مالی و فساد اقتصادی دارند باید گفت که دستگاه 
فرزندان  اگر  ندارد؛ حتی  هیچ کس ملاحظه  به  نسبت  قضا 
این  دست  به  ملی  سرمایه های  چراکه  باشد،  شخصیت ها 
به کشور  زودتر  هر جه  باید  که  است  رفته  تاراج  به  افراد 
برگردد ، همچنین مسائل مالی به دلیل پیچیدگی های خاص و 
نوع شگردهای شیطنت آمیز مفسدین نیاز به حسابرسی دقیق 
نحوه  خاطر  همین  به  برگرداند،  را  سرمایه ها  بتوان  تا  دارد 

رسیدگی به جرم اختلاس گران با معترضان متفاوت است .
 ... و  مسکن  دارو،  ارز،  بحث  در  کرد:  تصریح  وی    
خود،  ابزار  با  تا  هستند  تلاش  در  اطلاعاتی  تشکیلات 
قرار دهند.  اقتصادی  اختیار متصدیان  اطلاعات لازم را در 
اختلاگر  درباره شبکه  اطلاعات  اطلاعیه وزارت  مثال  برای 
ارز و یا فرقه صهیونیستی بهائی  که شبکه ای را شکل داده 
قاچاق  و  احتکار  امر  در  را  کشور  داروخانه های  و  بودند 
دارو تحت سلطه خود درآوردند، نمونه هایی از تلاش های 

جدید وزارت اطلاعات است.
وزیر اطلاعات در ادامه در خصوص استمرار فیلترینگ نیز، 
گفت: ما با فیلترینگ موافق هستیم، اما باید به نحوی پیش 
رود که احیانا با ابزارهای مختلف در اعِمال حاکمیت ملی 
در فضای مجازی خللی ایجاد نکند و نکته دوم آنکه موجب 

اختلال در دسترسی و بهره گیری مردم از این فضا نشود.
امنیت  تأمین  در  فیلترینگ  افزود:  خطیب  حجت الاسلام 
کشور نقش داشته است، چراکه دسترسی ها را محدود کرده 
بیشتر  را  داخلی  شبکه های  در  مردم  نیز حضور  همزمان  و 

کرده است که به توسعه آن ها نیز کمک کرده است.
وی درباره استفاده فرزندانش از فیلترشکن، گفت: براساس 
یک  به  توانستیم  فرزندان  و  خود  بین  اخلاقی  توافق  یک 
داخلی  پیام رسان های  از  آنان  استفاده  بر  مبنی  جمع بندی 
باید  فیلترینگ  کنار  در  که  باشیم  داشته  توجه  البته  برسیم؛ 
فضایی را فراهم کنیم که هم نیاز جامعه را تأمین و هم از 

مردم و جامعه صیانت کنیم.
به  نسبت  رهبری  عفو  تأثیر  درباره  اطلاعات  وزیر 
اغتشاشات،  سالگرد  در  آنان  مجدد  تلاش  و  اغتشاش گران 
گفت: دشمن به طور قطع تحرکات و اغتشاشات موردی و 
مقطعی را در نقاط محدود کشور ایجاد خواهد کرد و تمام 
نوع  هر  با  مقابله  برای  آمادگی لازم  امنیتی کشور  نهادهای 

تحریک و اغتشاش دشمن را دارا هستند.

رئیس جمهور در دیدار آنتونیو گوترش، جلوگیری از زیاده خواهی 
از سازمان ملل دانست.  انتظارات مردم  از جمله  سلطه طلبان را 
برنامه های سفر خود  ادامه  ابراهیم رئیسی رئیس جمهور در  سید 
ملل  سازمان  دبیرکل  گوترش«  »آنتونیو  آقای  با  نیویورک،  به 
تقدیر  ضمن  دیدار  این  در  جمهور  کرد.رئیس  گفتگو  و  دیدار 
از تلاش های دبیرکل و دبیرخانه سازمان ملل، توجه به خواست 
ملت ها در اجرای عدالت، رفع تبعیض و فقر و همچنین امنیت 
ملل  سازمان  اصلی  وظایف  و  ماموریت ها  جمله  از  را  پایدار 

برشمرد.
از  را  سلطه طلبی  و  زیاده خواهی  از  جلوگیری  رئیسی  دکتر 
اینکه  بیان  با  و  دانست  سازمان  این  از  مردم  انتظارات  جمله 
است،  سلطه  نظام  و  بزرگ  قدرت های  طبیعت  جنگ افروزی 
اقدامات سازمان ملل برای جلوگیری از این رویه های خطرناک 

و مخل صلح و ثبات جهانی را ضروری خواند.
رئیس جمهور با اشاره به نگرانی کشورها در قبال آینده سیاسی 
و اجتماعی افغانستان، یمن و سوریه و همچنین تجزیه طلبی در 
نقش  سلطه،  نظام  قدرت طلبی  و  زیاده خواهی  سایه  در  آفریقا 
کشورها  این  مردم  به  ظلم  از  جلوگیری  در  ملل  سازمان  مهم 
را یادآور شد.رئیسی با بیان اینکه بنای جمهوری اسلامی ایران 
مشارکت  در  ایران  آمادگی  بر  است،  ملل  سازمان  با  همکاری 
به  ظلم  از  و جلوگیری  در جهان  امنیت  و  برای گسترش صلح 
ملت ها تاکید کرد.رئیس جمهور همچنین از دبیرکل سازمان ملل 
خواست اخبار مربوط به ایران را مستقیما و از مسیر درست و 
تاثیر  تحت  رسانه های  که  چرا  کند  دریافت  و  پیگیری  صحیح 

نظام سلطه تصویر درستی از ایران ارائه نمی دهند.
جمهوری  در  زنان  حقوق  به  توجه  و  جنسیتی  عدالت  رئیسی 
چشمگیر  حضور  و  خواند  نظیر  کم  دنیا  در  را  ایران  اسلامی 
ورزشی،  علمی،  مختلف  عرصه های  در  ایرانی  دختران  و  زنان 

اجتماعی و فرهنگی را از مصادیق آن برشمرد.
به  علاقمندی  ابراز  ضمن  دیدار  این  در  نیز  گوترش«  »آنتونیو 
ایران،  اسلامی  ملل و جمهوری  بین سازمان  توسعه همکاری ها 
از ایجاد تحولات مثبت در مناسبات ایران و عربستان به عنوان 

دو کشور اثرگذار بر ثبات منطقه استقبال کرد.
سازنده  نقش  از  تقدیر  ضمن  همچنین  ملل  سازمان  دبیرکل 
از  بین المللی  نهاد  این  بر حمایت  قبال تحولات یمن،  ایران در 

ابتکارات ایران برای پایان بخشیدن به بحران یمن تاکید کرد.

از یک  بیش  تلفیق  تلفیق مجلس گفت: اعضای  عضو کمیسیون 
نظرات مشورتی و کارشناسی  از  برنامه کار کردند و  ماه روی 
دولت و دستگاه های مختلف استفاده کردند اینکه با یک نامه و 
درخواست کار کمیسیون تلفیق را قضاوت کنیم، درست نیست. 
هفتم  برنامه  لایحه  تلفیق  کمیسیون  عضو  حسینی«  کریم  »سید 
ایلنا، درخصوص طرح  با خبرنگار  توسعه مجلس در گفت وگو 
نهایی  گزارش  در  تغییرات  اعمال  به  نسبت  اعتراضات  برخی 
کمیسیون تلفیق  درخواست بازگشت برنامه هفتم به کمیسیون، 
گفت: اعضای کمیسیون تلفیق بیش از یک ماه و در نشست های 
روزانه و با چند شیفت کاری در هر روز، کار بررسی و تنظیم و 
تدوین لایحه برنامه هفتم را دنبال کردند و صرف اینکه با یک 
جمله یا یک درخواستی بخواهیم قضاوت کنیم، درست نیست.

بود و  تلفیق پررنگ  ادامه داد: حضور دولت در کمیسیون  وی 
بحث های کارشناسی جدی و پرچالش در کمیسیون داشتیم که 
در جریان این مباحثات استدلال های منطقی و مبتنی بر مستندات 
و نظرات کارشناسی در این جلسات ارائه می شد؛ از سوی دیگر 
گزارش هایی از مرکز پژوهش های مجلس و دیوان محاسبات بنا 

بر موضوعی که مطرح بود ارائه می شد و کارشناس هایی از این 
دو مجموعه حضور داشند و نظر می دادند.

رئیس کمیته نظام اداری کمیسیون تلفیق برنامه هفتم تصریح کرد: 
زیادی  تلاش های  کمیته ها  و  کمیسیون  اعضای  دیگر  سوی  از 
دستگاه های  کارشناسان،  با  نشست  برای  از کمیسیون  را خارج 
ذی ربط، وزارتخانه ها و معاونت های ریاست جمهوری داشتند، 
بنابراین بحث ها در کمیسیون تلفیق کاملا کارشناسی پیش رفت.

تغییراتی  که  است  این  کار  طبیعت  کرد:  بیان  ادامه  در  حسینی 
پیشنهادات  که  است  نمایندگان  حق  مقابل،  در  گیرد.  صورت 
خود را در کمیسیون ها ارائه دهند اما طبیعتا زمان این اجازه را 
نمی دهد که در فرآیند بررسی برنامه توسعه ۵ ساله یک کشور 
تا  پیشنهادات وقت اختصاص داد و  به همه  بتوان طی یک ماه 
بررسی  زمان  در  البته  کرد:  تاکید  شوند.وی  بررسی  آن ها  همه 
نمایندگان داده  به  برنامه در صحن علنی یک فرصت ۱۰ روزه 
ارائه  هفتم  برنامه  به  نسبت  را  خودشان  پیشنهادات  تا  می شود 
در  شود  رسیدگی  آن ها  به  در صحن  بررسی  زمان  در  تا  کنند 

نتیجه این زمان و حق برای نمایندگان محفوظ است.

 سخنگوی دولت مطرح کرد

حضور استاندارها در جلسه هیئت وزیران برای افزایش نظارت میدانی دولت

جدید  اقدامات  از  یکی  گفت:  دولت  سخنگوی 
حضور  میدانی  نظارت  افزایش  برای  دولت 
هیئت  جلسه  در  مختلف  استان های  استاندارهای 
و  استان  عملکرد  از  گزارش  ارائه  برای  وزیران 

پیشرفت ها از مصوبات استانی است.
 علی بهادری جهرمی در جریان برگزاری نشست 
خبری خود با خبرنگاران ضمن گرامیداشت آغاز 
هفته دفاع مقدس گفت: در روزهای اخیر شاهد 
همچنین  و  آمریکا  در  ایرانی  زندانیان  آزادی 
کشورمان  شده  مسدود  دارایی های  آزادسازی 

بودیم.
وی افزود: همچنین در این ایام گذشته دو رویداد 
بزرگ زیارتی یعنی ایام اربعین و ایام شهادت امام 
رضا را شاهد بودیم که در مجموعه دو رویداد 
صورت  به  ایرانی  زائر  میلیون   ۹ حدود  بزرگ 
از  ایام شرکت کردند و لازم است  این  سفر در 
راه و  وزارت  احمر،  هلال  امدادی،  مجموعه های 
بهداشت  وزارت  ارتباطات،  وزارت  شهرسازی، 
و  عبور  و  ترددها  تسهیل  با  که  کشور  وزارت 
مدیریت  خارجی  هماهنگی های  مرز  از  مرور 

مناسب داشتند، تشکر کنم.
واقعیت های  این ها  گفت:  دولت  سخنگوی 
کشورمان  اجتماعی  و  سیاسی  تاریخی  اجتماعی 
هستند و خوب است که جهانیان چشم هایشان را 

به این واقعیت های کشور بیشتر باز کنند.
وی در ادامه به اقدام جدید دولت برای افزایش 
ادامه  در  گفت:  و  کرد  اشاره  میدانی  نظارت 
بازدیدهای میدانی رئیس جمهور از وزارتخانه ها 
و دستگاه ها، سومین قطعه از این پازل در دولت 
استاندارهای  حضور  هم  آن  و  است  شده  فعال 
برای  هیئت وزیران  استان های مختلف در جلسه 
از  پیشرفت ها  و  استان  عملکرد  از  گزارش  ارائه 
مصوبات استانی و بررسی موانع و مشکلات پیش 
و  ایلام  استاندار  راستا  همین  در  که  است  روی 
هرمزگان در جلسه هیئت دولت شرکت کردند و 
نیازهای مورد نظر را مطرح کردند. به این ترتیب 
سایر استانداران نیز در جلسه حاضر خواهند شد.

جمهور  رئیس  سفر  برنامه های  در خصوص  وی 

به نیویورک گفت: همانطور که مطلع شدید آقای 
شرکت  جهت  بار  دومین  برای  جمهور  رئیس 
نیویورک  به  ملل  سازمان  عمومی  مجمع  در 
به  ایران را  پیام ملت  این سفر  سفر کردند و در 
و  تبعیض  با  مقابله  داد.  خواهند  انتقال  جهانیان 
نظام سلطه، یکجانبه گرایی و مبارزه با تروریسم و 
عدم حمایت از گروه تروریستی از جمله توقعات 
به  جمهور  رئیس  توسط  که  است  ایران  ملت 

جامعه جهانی منتقل خواهد شد.
یکی  عنوان  به  ایران  گفت:  جهرمی  بهادری 
از  دارد  انتظار  ملل  سازمان  بنیانگذاران  از 
چند  احیای  برای  کارکردش  اصلی ترین  طریق 
گرایی  جانبه  یک  از  جلوگیری  و  جانبه گرایی 
جمله  از  گرایانه  جانبه  یک  اقدامات  ویژه  به  و 
تحریم ها علیه کشورهای مستقل اقدام مؤثر کند.

وی افزود: سازمان های بین المللی شکل گرفتند تا 
با یکجانبه گرایی برخورد کنند و اجازه دهند همه 
کشورها برای حل مسائل جهانی در کنار یکدیگر 

مورد بهره برداری قرار گیرند.
کشورها  سایر  سران  با  دیدار  داد:  ادامه  وی 
انجام  که  رسانه ای  مدیران  و  اجتماعی  نخبگان 
شد از دیگر برنامه های رئیس جمهور در این سفر 

است.
بهادری جهرمی در پاسخ به سوالی در خصوص 
تغییر استاندار سیستان و بلوچستان گفت: شایعه 

تغییر استاندار سیستان و بلوچستان را نشنیدم.
وی افزود: پیش بینی این است که تفویض اختیار 
تحول  منشأ  بلوچستان  و  سیستان  استاندار  به 
مردم  به  رسانی  خدمت  حوزه  در  جدی  بسیار 

استان سیستان و بلوچستان باشد.
از  برخی  تحریم  به  واکنش  در  دولت  سخنگوی 
تحریم  گفت:  آمریکا  سوی  از  ایرانی  رسانه های 
تکراری  زدن  پا  و  دست  یک  ایرانی  رسانه های 
از سوی غرب برای سرکوب شفافیت و حقیقت 
است. به روشنی سیاست دوگانه ایالات متحده را 
نشان می دهد؛ آمریکا میلیون ها دلار برای ترویج 
ترویج  و  تروریست ها  حامی  که  رسانه هایی 

خشونت هستند هزینه می کند.

و  نیست  اتفاق جدیدی  موضوع  این  افزود:  وی 
پیش از این شبکه های ماهواره ای ایران را حذف 
قرآن  به  اهانت  اقدامات  این  مقابل  در  کردند. 

کریم را ترویج می دهند و تبلیغ می کنند.
کیفیت  افزایش  خصوص  در  دولت  سخنگوی 
و  راه  تحقیقات  مرکز  گفت:  مسکن  پروژه های 
به شرکت های  فراخوانی  این  از  پیش  شهرسازی 
خصوص  در  دانشگاهی  نخبگان  و  بنیان  دانش 
پیشنهاد استفاده از فناوری های نوین و روش های 
منتشر کرده است.  هوشمند در حوزه شهرسازی 
فعال  تحقیقات  مرکز  همین  در  نیز  دبیرخانه ای 

شده است.
وی افزود: با همکاری با وزارت راه و شهرسازی 
ارزیابی  شاخص های  علمی،  معاونت  و 

شرکت های دانش بنیان افزوده شده است.
وضعیت  آخرین  خصوص  در  بهادری جهرمی 
پروژه های فضایی کشور نیز گفت: بعد از حدود 
شاهد  فضایی،  عالی  شورای  تعطیلی  سال   ۱۰
در  جمهور  رئیس  سوی  از  جلسه  دو  برگزاری 
یک سال گذشته بودیم و تصویب برنامه ۱۰ ساله 
بالادستی  سند  مهم ترین  عنوان  به  کشور  فضایی 

حوزه فضایی کشور بود.
وی افزود: من اشاره ای به مفاد این سند می کنم 
که مطابق هدف گذاری ۱۰ ساله این سند، کشور 
به سرآمد منطقه در حوزه توسعه فناوری فضایی 
شهروندان  بهره وری  و  شد  خواهد  مبدل  بومی 
فضایی  فناوری های  از  دولت  و  کارها  و  کسب 

افزایش پیدا کند.
به  جنوبی  کره  با  ایران  اختلاف  ارجاع  لایحه 

مجلس تقدیم شد
دارایی های  ارزش  کاهش  به  نسبت  افزود:  وی 
این  اخبار  انتشار  از  پیش  کره  بانک  در  ایران 
جابجایی، دولت لایحه ارجاع اختلاف خودش با 
کره را تقدیم مجلس شورای اسلامی کرده است. 
طبیعتاً خسارت هایی که از بابت این تأخیر وارد 
چهارچوب  در  حقوقی  مجاری  طریق  از  شده، 

قوانین بین الملل پیگیری خواهد شد.
بهادری جهرمی گفت: در حوزه داخلی نیز مقام 
قضائی ذی صلاح است که نسبت به مقامات وقت 
پیگیری که لازم است، صورت  و  اقدام  نوع  هر 

گیرد.
شاهد  دیروز  که  منابعی  گفت:  دولت  سخنگوی 
نیز  برجام  اجرای  با  حتی  بودیم  آن  آزادسازی 
کل  رئیس  مکاتبات  نداشتند.  شدن  آزاد  قابلیت 
می کند  اعلام  که  است  موجود  مرکزی  بانک 
است  رفته  بین  از  منابع  این  به  دسترسی  امکان 
را  منابع  این  برجام  اجرای  در دوره  نتوانستند  و 

آزاد کنند. 
سیاست  برای  چشمگیر  بسیار  موفقیت  یک  این 
است  مرکزی  بانک  مدیران  و  کشور  خارجی 
جدی  تشکر  و  تقدیر  مجموعه  دو  هر  از  من  و 

می کنم.
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